
شــرکت پلیمر آریاساســول به عنوان یکی از مهم ترین 
شرکت های پتروشیمی مستقر در منطقه ویژه اقتصادی انرژی 
پارس )عسلویه( ســالانه 1,100,000 تن اتیلن در واحد الفین، 
375,000 تن پلی اتیلن سبک )9 گرید تحت لیسانس استامی 
کربن هلند( در واحد LDPE و 375,000 تن پلی اتیلن متوسط و 
 MD/HDPE سنگین )10 گرید تحت لیسانس بازل آلمان( در واحد
خود تولید می کند. آمارهای یادشــده و موفقیت های آریاساسول 
طی این ســال ها دلایل متعددی دارد که از نظر من اصلی ترین آن کارکنان 
سخت کوش آریاساسول هستند که در شرایط سخت آب وهوایی، کمبود امکانات 
و به دور از خانواده از جان مایه می گذارند و تلاش آن ها وصف ناپذیر اســت. 
درست اســت که کارکنان در قبال کار و زحمتی که می کشند، حقوق دریافت 
می کنند، اما همان طور که می دانید کار در شرایط اقماری هرچقدر که دستمزد 
بالایی هم داشته باشــد، در بلندمدت باعث فرسایش، بی انگیزگی و دلزدگی 
نیروی انسانی می شود. حال برای جلوگیری از این اتفاق، مدیران، مسئولان و 
تصمیم گیران هر سازمان یا شرکت باید راهکارهای مختلفی را با هدف ایجاد 
انگیزه و افزایش روحیه نشــاط در کارکنان بررسی و اجرا کنند. در این میان، 
شرکت پلیمر آریاساسول نیز از این امر مستثنی نیست و آنچه از برنامه ریزی 
این شرکت درخصوص اجرای برنامه های رفاهی برای کارکنان و خانواده های 
آن ها می بینیم نشان از درک این موضوع است. در این میان، آریاساسول علاوه 
بر فعالیت های مختلف، به تازگی درجهت اهداف انگیزشــی و بهره وری بهتر 
در فعالیت های ســازمانی با نظر مدیرعامل شرکت اقدام به برگزاری سفرهای 
زیارتی و تفریحی کرده است. این اقدام از برنامه های واحد روابط عمومی و با 
مصوبه کمیته فرهنگی شکل گرفته که ازجمله آیتم های آن می توان به زیارت 
حرم های شریف ائمه اهل بیت )3 شب کربلا، 3 شب نجف و 1 شب کاظمین و 

سامرا( اشاره کرد. 
همچنین، با توجه به هوای ایده آل شش ماهه دوم سال در عسلویه، با همکاری 
کمیته روابط عمومی شــرکت های پتروشیمی منطقه، جشن های شکوفه های 
انقلاب در منطقه و شــهرهای مختلف با نگاه تفریح و انگیزه سازی و با حضور 

هنرمندان مطرح کشوری و استانی برگزار می شود.
فضای دهکده گردشــگری پازارلنــد در منطقه نیز میزبــان خانواده های 
آریاساسول در سه ماهه پایانی سال اســت که با توجه به محیطی امن و زیبا، 
حضور همکاران در کنار خانواده هایشــان و بازی های آبی و تفریحی می تواند 
تأثیر بسزایی در روحیه کارکنان داشته باشد که روابط عمومی از این فضا نیز تا 

پایان عید نوروز بهره می گیرد. 
امید اســت که اقدامات یادشــده بتواند خاطرات خوبی بــرای کارکنان 
آریاساســول و خانواده های آن ها رقم بزند و این موضوع به افزایش بهره وری 
این شــرکت در آینده کمک کند. در پایان از تمامــی همکاران در واحدهای 
مختلف از جمله امور اداری که در جهت هرچه بهتر برگزار شــدن برنامه های 

تفریحی، فرهنگی، آموزشی و ... برای کارکنان در تلاشند، قدردانی می کنم. ان
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و تأسیسات درب شرقی شــرکت پلیمر 
آریاساسول، پتروشــیمی های  پردیس، 
مبین و ســازمان منطقه ویژه اقتصادی 
انرژی پارس هستند که به دلیل وضعیت 
ناشناخته تأسیسات زیرسطحی منطقه، 
نگران تأسیســات خود در زیر این جاده 

هستند.
مدیر پروژه احداث جاده و تأسیســات 
درب شرقی شــرکت پلیمر آریاساسول 
تأکیــد می کند: »تمام تــوان ما متمرکز 
بر رعایت تمهیــدات ایمنی در این پروژه 
برای عبور از این تأسیسات است تا ضمن 
امن ماندن این تأسیســات، مــا هم یک 
جاده دسترســی برای خود ایجاد کنیم و 
هماهنگی این موارد بســیار سخت و کار 

پیچیده ای است.
صف کارکنان در حال کار

در بازدید از این پــروژه، صف کارکنان 
فعال در قسمتی از جاده که گفته می شود 
تأسیسات شرکت های معارض وجود دارد، 

در حال فعالیت است.
به گفته سیار: »این عملیات معمولاً در 
جاده سازی با ماشین آلات انجام می شود. 
در همین بخش از پروژه، با توجه به اینکه 
کابل 20 کیلو ولتی پتروشــیمی پردیس 
عبور کرده اســت و به ما اجازه ندادند با 
ماشــین آلات کار کنیم. این عملیات را با 

نیروی کارگری انجام می دهیم.«
در محدوده پــروژه تجهیزات مختلفی 
ازجمله جرثقیل بــرای حمل و نقل و بیل 
مکانیکی برای عملیاتی که مجوز استفاده 

از آن داده شده است، به چشم می خورد.
افزون برآن، پیمانکار در مرحله تجهیز 
بوده و قرار است ماشــین آلاتی همچون 
گریدر، فینیشــر، کامیون، لودر و... اضافه 

شود.
اشتغال زایی رو به افزایش

از سیار درباره میزان اشــتغال زایی در 
پروژه احــداث جاده و تأسیســات درب 
شرقی شرکت آریاساسول سؤال می کنم 
که می گویــد: »در حال حاضر بیســت 
نیــرو در پــروژه فعال اســت و نیروهای 
غیرمســتقیم هم که با پروژه در ارتباط 

هستند، بیش از پنجاه نفر هستند.«
ادامه جاده را با ماشــین به سمت پایین 
می رویم. دریا در مقابل قرار دارد و به درب 
شرقی آریاساســول هم نزدیک تر است. 
قبل از دریا، آبگیر پتروشــیمی پردیس 
وجود دارد که تعدادی از تأسیســات به 
دلیل آبگیــر از آنجا عبــور می کند. مثل 
خط آب دریا به نام سی واتر )2 خط 100 

اینچ است(.
ســیار با معرفــی این بخــش توضیح 
می دهد: »یکی از معضــات پروژه، عبور 
همین خط از جاده ما بود که باعث تعویق  
سه ماهه پروژه شــد تا درنهایت توانستیم 

مجوز عبــور از این خطــوط را از منطقه 
دریافت کنیم.«

سیار با اشــاره به انجام این فعالیت در 
گرمای تابســتان، به کارکنــان خداقوت 
می گوید و دربــاره ریســک کار توضیح 
می دهــد: »در اجــرای ایــن پــروژه با 

سختی های زیادی همراه هستیم.
حساسیت کار و حضور نیروهای ایمنی

سیار درخصوص حساسیت و سختی های 
کار می گویــد: »با توجه بــه اینکه هیچ 
نقشــه ای از لوله های زیر زمین در اختیار 
ما قرار نمی دهند، باید تمامی فعالیت ها با 
کارگر و نیروی دست کنده کاری شود تا 

لوله ها رؤیت شود.« 
به گفته وی، قباً تشخیص دادند لوله ای 
دو متر و نیم زیر زمین اســت، اما وقتی 
کارگرها زمین را کندند، مشــخص شــد 
شش متر و نیم زیر زمین است. اساساً هیچ 
نقشه ای در منطقه از لوله های زیر زمین 
وجود ندارد و فقط نقشه هایی با اطاعات 

اشتباه و نامنظم وجود دارد. 
ســیار با بیان اینکه برای رســیدن به 
لوله اجازه استفاده از ماشین داده نشد و 
کارگران شش و نیم متر در گرمای هوای 
تابســتان این فعالیت را به صورت دستی 
انجام دادند، می گوید: »لوله های موجود 
در زیر زمین پرفشار است و هرگونه آسیب 

به آن ها با احتمال انفجار همراه است.«
با توجه به همین حساسیت، نمایندگان 
ایمنی شرکت، مشــاور و کارفرما به شکل 
24ساعته در محل پروژه حضور دارند که 
می توان آن ها را بــا کاه های زردرنگ در 

حوالی پروژه مشاهده کرد.
ضرورت ایجاد جاده دسترسی 

شرقی چه بود؟
ســیروس توسلی، کارشــناس سیویل 
شرکت پلیمر آریاساســول، که در محل 
پروژه حضور دارد، توضیحات بیشــتری 
از اهداف و موقعیــت آن ارائه می دهد. او 
ابتدا به قابلیت هــای موجود عبور و مرور 
در این شــرکت اشاره می کند و می گوید: 
»در حال حاضر سه درب ورود و خروج در 
ضلع غربی مجموعه، مشترک با دسترسی 
به خیابان بین پتروشیمی جم در غرب و 
شرکت پلیمر آریاساسول در شرق وجود 
دارد )یک درب عبوری پرسنل و یک درب 
جهت تردد پرسنل و خودروهای باری و 
یک درب با دسترسی مســتقیم به بندر 
پتروشیمی جهت تردد خودروهای باری(. 
به گفته وی، هرچند مدیریت شــرکت 
پلیمر آریاساســول اقداماتی درخصوص 
نظم بخشی و هدایت جریان های ترافیکی 
مختلف، همچون سرویس های کارکنان، 
خودروهای شخصی و کامیون های ورودی 
به مجموعه، همچنین فرایندهای مربوط 
به تخلیه و بارگیری داشــته اســت، اما 

نگاهی به طرح های توسعه شرکت پلیمر آریاساسول

این قسمتاین قسمت: : 
احداث جاده دسترسیاحداث جاده دسترسی

 به درب شرقی به درب شرقی
با توجه به 
افزایش و 

تنوع تولید 
محصولات 

شرکت 
آریاساسول، 
در حال حاضر 

یک درب 
پاسخ گوی 

نیازها نبوده و 
برای سهولت 
و تسریع در 
کارها، جاده 
دیگری هم 
برنامه ریزی 

شده است

جاده ای به توان تولید
اگــر در عســلویه، حوالــی میــدان 
پتروشــیمی، گذرتان به جاده خاکی در 
حال احداثی افتاد که نفرات زیادی در آن 
مشغول فعالیت هســتند، با دقتی بیشتر 
می توانید اسم و رسم آریاساسول را در آن 
بیابید. وقتی به طول و عرض این جاده در 
حال احداث دقت کنید، در قسمت غرب 
آن آرم شرکت آریاساسول پیداست که در 
قسمت شرقی جاده واقع شده است. پروژه 
»احداث جاده دسترســی به درب شرقی 
شرکت پلیمر آریاساســول« به مسافت 
حدود 800 متر به عنوان یکی از طرح های 
توسعه ای آریاساسول در بخش سیویل در 

حال اجراست.
وقتی تــاش و فعالیــت در حال انجام 
از ســطح مدیرپــروژه تــا پیمانــکار و  
نیروهای فعال در آن را می بینیم، متوجه 
می شــویم اجرای این پروژه فراتر از یک 
جاده معمولی اســت و تمام عوامل برای 
نهایی شدن آن با ریسک ها و سختی های 

زیادی همراه هستند.
به همراه مســعود ســیار، مدیر پروژه 
احداث جاده و تأسیســات درب شــرقی 
شــرکت آریاساســول، به محل جاده در 
حال احداث می رویم کــه فعالیت در آن 
باقوت در حال انجام است. جاده دسترسی 
به درب شرقی آریاساسول دقیقاً از ضلع 
جنوبی میدان پتروشیمی شروع می شود 
و در منتهی الیه ضلع جنوب غربی مجتمع 

آریاساسول وارد مجتمع می شود.
 ســیار در حین بازدید از پروژه اهداف 
آن را این گونه توضیح می دهد: »با توجه 
به اینکه کل ترانزیت شرکت آریاساسول 
در حال حاضر از یک مسیر انجام می شود، 
مســیر جایگزیــن و یا هم زمــان هم در 

نظرگرفته شده و در حال اجراست.«
او در بیان اهداف پــروژه احداث جاده 
و تأسیسات درب شــرقی شرکت پلیمر 
آریاساســول به مواردی همچون افزایش 
و تنوع ظرفیــت ترانزیت برای ارســال 

محصولات اشاره می کند.
ســیار یــادآوری می کند: بــا توجه به 
افزایش و تنوع تولید محصولات شــرکت 
آریاساســول، در حال حاضــر یک درب 
پاســخ گوی نیازها نبوده و برای سهولت 
و تســریع در کارها، جــاده دیگری هم 

برنامه ریزی شده است.
معارضان عامل تأخیر

به گفته او،  احداث جاده و تأسیســات 
درب شرقی شــرکت پلیمر آریاساسول 
قرار است در مقطع یک ساله انجام شود و 
استارت آن هم از ابتدای خرداد امسال زده 
شده است؛ بااین حال، با کمی تأخیر پیش 
می رویم و علت آن وجود معارضان است.

معارضان مختلف پــروژه احداث جاده 

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 

رشــد درآمدها، اســتمرار تولید و حفظ و ارتقای ســطح کیفی و کمی محصولات هر شــرکت منطبق با نیاز بازار، از مســیر توسعه 
و تعریف طرح هــا و برنامه هــای جدید می گذرد و شــرکت پلیمر آریاساســول بــا درک این موضوع و دســتیابی به چشــم انداز 
موردنظرش مبتنی بر نــوآوری و ایجاد افق هــای جدید، اجــرای پروژه های MD/HD جدید بــا ظرفیت تولید ســالانه 300هزار تن 
)به منظــور افزایش تولید و ســودآوری(، احداث کوره دهم واحــد الفین )درجهت پایــداری و بالابردن قابلیت اطمینــان در تولید( و 
جداســازی C3+ )با هدف ایجاد ارزش افزوده در زنجیره تولید با احداث پالایشــگاه پایین دســتی( را در دســتورکار قرار داده است.

بی تردید تحقق رشد تولید و دستیابی به فروش و سودآوری پایدار به میزان رضایت و دلبستگی و تعهد کارکنان به سازمان بازمی گردد. 
بر این اساس، مقوله سرمایه های انسانی و توجه به ســطح رفاه آنان از عوامل کلیدی و ارزش های نهادینه شده در ساختار سازمانی شرکت 
پلیمر آریاساســول اســت. بدین منظور، جهت افزایش رفاه کارکنان، پروژه احداث مجتمع اقامتی و گردشگری هاله و پروژه های نوسازی 
در سطح مجتمع تعریف شــده که پروژه احداث جاده دسترسی به درب شرقی )به منظور تســهیل در حمل ونقل برای بارگیری تولیدات 
مجتمع(، پروژه احداث انبار در خارج از مجتمع )به منظور تســهیل و افزایش ظرفیت انبارداری( و پروژه احداث ســالن ورزشی روستای 
هاله )به منظور انجام وظایف و مسئولیت های اجتماعی( را شامل می شود. شــایان توجه است که همگی این پروژه ها با استعانت از خداوند 
متعال و در ســایه همدلی، همیــاری و کار تیمی در واحدهای مختلف بخش طرح های توســعه و همچنین ارتبــاط صمیمی در محیطی 
کاملاً دوســتانه با همراهی همکاران مجتمع و با رهنمودهای مدیر و معاون محترم طرح های توســعه و پشــتیبانی و حمایت مدیرعامل 
محترم در حال انجام اســت. گزارش های این پروژه ها نیز به تفسیر در این شماره و شــماره های آتی ماهنامه نوید آریا منتشر خواهد شد. 
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و تأسیسات درب شرقی شــرکت پلیمر 
آریاساسول، پتروشــیمی های  پردیس، 
مبین و ســازمان منطقه ویژه اقتصادی 
انرژی پارس هستند که به دلیل وضعیت 
ناشناخته تأسیسات زیرسطحی منطقه، 
نگران تأسیســات خود در زیر این جاده 

هستند.
مدیر پروژه احداث جاده و تأسیســات 
درب شرقی شــرکت پلیمر آریاساسول 
تأکیــد می کند: »تمام تــوان ما متمرکز 
بر رعایت تمهیــدات ایمنی در این پروژه 
برای عبور از این تأسیسات است تا ضمن 
امن ماندن این تأسیســات، مــا هم یک 
جاده دسترســی برای خود ایجاد کنیم و 
هماهنگی این موارد بســیار سخت و کار 

پیچیده ای است.
صف کارکنان در حال کار

در بازدید از این پــروژه، صف کارکنان 
فعال در قسمتی از جاده که گفته می شود 
تأسیسات شرکت های معارض وجود دارد، 

در حال فعالیت است.
به گفته سیار: »این عملیات معمولاً در 
جاده سازی با ماشین آلات انجام می شود. 
در همین بخش از پروژه، با توجه به اینکه 
کابل 20 کیلو ولتی پتروشــیمی پردیس 
عبور کرده اســت و به ما اجازه ندادند با 
ماشــین آلات کار کنیم. این عملیات را با 

نیروی کارگری انجام می دهیم.«
در محدوده پــروژه تجهیزات مختلفی 
ازجمله جرثقیل بــرای حمل و نقل و بیل 
مکانیکی برای عملیاتی که مجوز استفاده 

از آن داده شده است، به چشم می خورد.
افزون برآن، پیمانکار در مرحله تجهیز 
بوده و قرار است ماشــین آلاتی همچون 
گریدر، فینیشــر، کامیون، لودر و... اضافه 

شود.
اشتغال زایی رو به افزایش

از سیار درباره میزان اشــتغال زایی در 
پروژه احــداث جاده و تأسیســات درب 
شرقی شرکت آریاساسول سؤال می کنم 
که می گویــد: »در حال حاضر بیســت 
نیــرو در پــروژه فعال اســت و نیروهای 
غیرمســتقیم هم که با پروژه در ارتباط 

هستند، بیش از پنجاه نفر هستند.«
ادامه جاده را با ماشــین به سمت پایین 
می رویم. دریا در مقابل قرار دارد و به درب 
شرقی آریاساســول هم نزدیک تر است. 
قبل از دریا، آبگیر پتروشــیمی پردیس 
وجود دارد که تعدادی از تأسیســات به 
دلیل آبگیــر از آنجا عبــور می کند. مثل 
خط آب دریا به نام سی واتر )2 خط 100 

اینچ است(.
ســیار با معرفــی این بخــش توضیح 
می دهد: »یکی از معضــات پروژه، عبور 
همین خط از جاده ما بود که باعث تعویق  
سه ماهه پروژه شــد تا درنهایت توانستیم 

مجوز عبــور از این خطــوط را از منطقه 
دریافت کنیم.«

سیار با اشــاره به انجام این فعالیت در 
گرمای تابســتان، به کارکنــان خداقوت 
می گوید و دربــاره ریســک کار توضیح 
می دهــد: »در اجــرای ایــن پــروژه با 

سختی های زیادی همراه هستیم.
حساسیت کار و حضور نیروهای ایمنی

سیار درخصوص حساسیت و سختی های 
کار می گویــد: »با توجه بــه اینکه هیچ 
نقشــه ای از لوله های زیر زمین در اختیار 
ما قرار نمی دهند، باید تمامی فعالیت ها با 
کارگر و نیروی دست کنده کاری شود تا 

لوله ها رؤیت شود.« 
به گفته وی، قباً تشخیص دادند لوله ای 
دو متر و نیم زیر زمین اســت، اما وقتی 
کارگرها زمین را کندند، مشــخص شــد 
شش متر و نیم زیر زمین است. اساساً هیچ 
نقشه ای در منطقه از لوله های زیر زمین 
وجود ندارد و فقط نقشه هایی با اطاعات 

اشتباه و نامنظم وجود دارد. 
ســیار با بیان اینکه برای رســیدن به 
لوله اجازه استفاده از ماشین داده نشد و 
کارگران شش و نیم متر در گرمای هوای 
تابســتان این فعالیت را به صورت دستی 
انجام دادند، می گوید: »لوله های موجود 
در زیر زمین پرفشار است و هرگونه آسیب 

به آن ها با احتمال انفجار همراه است.«
با توجه به همین حساسیت، نمایندگان 
ایمنی شرکت، مشــاور و کارفرما به شکل 
24ساعته در محل پروژه حضور دارند که 
می توان آن ها را بــا کاه های زردرنگ در 

حوالی پروژه مشاهده کرد.
ضرورت ایجاد جاده دسترسی 

شرقی چه بود؟
ســیروس توسلی، کارشــناس سیویل 
شرکت پلیمر آریاساســول، که در محل 
پروژه حضور دارد، توضیحات بیشــتری 
از اهداف و موقعیــت آن ارائه می دهد. او 
ابتدا به قابلیت هــای موجود عبور و مرور 
در این شــرکت اشاره می کند و می گوید: 
»در حال حاضر سه درب ورود و خروج در 
ضلع غربی مجموعه، مشترک با دسترسی 
به خیابان بین پتروشیمی جم در غرب و 
شرکت پلیمر آریاساسول در شرق وجود 
دارد )یک درب عبوری پرسنل و یک درب 
جهت تردد پرسنل و خودروهای باری و 
یک درب با دسترسی مســتقیم به بندر 
پتروشیمی جهت تردد خودروهای باری(. 
به گفته وی، هرچند مدیریت شــرکت 
پلیمر آریاساســول اقداماتی درخصوص 
نظم بخشی و هدایت جریان های ترافیکی 
مختلف، همچون سرویس های کارکنان، 
خودروهای شخصی و کامیون های ورودی 
به مجموعه، همچنین فرایندهای مربوط 
به تخلیه و بارگیری داشــته اســت، اما 

نگاهی به طرح های توسعه شرکت پلیمر آریاساسول

این قسمتاین قسمت: : 
احداث جاده دسترسیاحداث جاده دسترسی

 به درب شرقی به درب شرقی
با توجه به 
افزایش و 

تنوع تولید 
محصولات 

شرکت 
آریاساسول، 
در حال حاضر 

یک درب 
پاسخ گوی 

نیازها نبوده و 
برای سهولت 
و تسریع در 
کارها، جاده 
دیگری هم 
برنامه ریزی 

شده است

جاده ای به توان تولید
اگــر در عســلویه، حوالــی میــدان 
پتروشــیمی، گذرتان به جاده خاکی در 
حال احداثی افتاد که نفرات زیادی در آن 
مشغول فعالیت هســتند، با دقتی بیشتر 
می توانید اسم و رسم آریاساسول را در آن 
بیابید. وقتی به طول و عرض این جاده در 
حال احداث دقت کنید، در قسمت غرب 
آن آرم شرکت آریاساسول پیداست که در 
قسمت شرقی جاده واقع شده است. پروژه 
»احداث جاده دسترســی به درب شرقی 
شرکت پلیمر آریاساســول« به مسافت 
حدود 800 متر به عنوان یکی از طرح های 
توسعه ای آریاساسول در بخش سیویل در 

حال اجراست.
وقتی تــاش و فعالیــت در حال انجام 
از ســطح مدیرپــروژه تــا پیمانــکار و  
نیروهای فعال در آن را می بینیم، متوجه 
می شــویم اجرای این پروژه فراتر از یک 
جاده معمولی اســت و تمام عوامل برای 
نهایی شدن آن با ریسک ها و سختی های 

زیادی همراه هستند.
به همراه مســعود ســیار، مدیر پروژه 
احداث جاده و تأسیســات درب شــرقی 
شــرکت آریاساســول، به محل جاده در 
حال احداث می رویم کــه فعالیت در آن 
باقوت در حال انجام است. جاده دسترسی 
به درب شرقی آریاساسول دقیقاً از ضلع 
جنوبی میدان پتروشیمی شروع می شود 
و در منتهی الیه ضلع جنوب غربی مجتمع 

آریاساسول وارد مجتمع می شود.
 ســیار در حین بازدید از پروژه اهداف 
آن را این گونه توضیح می دهد: »با توجه 
به اینکه کل ترانزیت شرکت آریاساسول 
در حال حاضر از یک مسیر انجام می شود، 
مســیر جایگزیــن و یا هم زمــان هم در 

نظرگرفته شده و در حال اجراست.«
او در بیان اهداف پــروژه احداث جاده 
و تأسیسات درب شــرقی شرکت پلیمر 
آریاساســول به مواردی همچون افزایش 
و تنوع ظرفیــت ترانزیت برای ارســال 

محصولات اشاره می کند.
ســیار یــادآوری می کند: بــا توجه به 
افزایش و تنوع تولید محصولات شــرکت 
آریاساســول، در حال حاضــر یک درب 
پاســخ گوی نیازها نبوده و برای سهولت 
و تســریع در کارها، جــاده دیگری هم 

برنامه ریزی شده است.
معارضان عامل تأخیر

به گفته او،  احداث جاده و تأسیســات 
درب شرقی شــرکت پلیمر آریاساسول 
قرار است در مقطع یک ساله انجام شود و 
استارت آن هم از ابتدای خرداد امسال زده 
شده است؛ بااین حال، با کمی تأخیر پیش 
می رویم و علت آن وجود معارضان است.

معارضان مختلف پــروژه احداث جاده 

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 

رشــد درآمدها، اســتمرار تولید و حفظ و ارتقای ســطح کیفی و کمی محصولات هر شــرکت منطبق با نیاز بازار، از مســیر توسعه 
و تعریف طرح هــا و برنامه هــای جدید می گذرد و شــرکت پلیمر آریاساســول بــا درک این موضوع و دســتیابی به چشــم انداز 
موردنظرش مبتنی بر نــوآوری و ایجاد افق هــای جدید، اجــرای پروژه های  جدید بــا ظرفیت تولید ســالانه 300هزار تن 
)به منظــور افزایش تولید و ســودآوری(، احداث کوره دهم واحــد الفین )درجهت پایــداری و بالابردن قابلیت اطمینــان در تولید( و 
جداســازی C3 )با هدف ایجاد ارزش افزوده در زنجیره تولید با احداث پالایشــگاه پایین دســتی( را در دســتورکار قرار داده است.
بی تردید تحقق رشد تولید و دستیابی به فروش و سودآوری پایدار به میزان رضایت و دلبستگی و تعهد کارکنان به سازمان بازمی گردد. 
بر این اساس، مقوله سرمایه های انسانی و توجه به ســطح رفاه آنان از عوامل کلیدی و ارزش های نهادینه شده در ساختار سازمانی شرکت 
پلیمر آریاساســول اســت. بدین منظور، جهت افزایش رفاه کارکنان، پروژه احداث مجتمع اقامتی و گردشگری هاله و پروژه های نوسازی 
در سطح مجتمع تعریف شــده که پروژه احداث جاده دسترسی به درب شرقی )به منظور تســهیل در حمل ونقل برای بارگیری تولیدات 
مجتمع(، پروژه احداث انبار در خارج از مجتمع )به منظور تســهیل و افزایش ظرفیت انبارداری( و پروژه احداث ســالن ورزشی روستای 
هاله )به منظور انجام وظایف و مسئولیت های اجتماعی( را شامل می شود. شــایان توجه است که همگی این پروژه ها با استعانت از خداوند 
متعال و در ســایه همدلی، همیــاری و کار تیمی در واحدهای مختلف بخش طرح های توســعه و همچنین ارتبــاط صمیمی در محیطی 
کاملاً دوســتانه با همراهی همکاران مجتمع و با رهنمودهای مدیر و معاون محترم طرح های توســعه و پشــتیبانی و حمایت مدیرعامل 
محترم در حال انجام اســت. گزارش های این پروژه ها نیز به تفسیر در این شماره و شــماره های آتی ماهنامه نوید آریا منتشر خواهد شد. 
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مســائل مختلف و پیش بینی برنامه های 
توســعه  ای آینده ، به اتخاذ این تصمیم 

منجر شده است.
توســلی با اشــاره به اینکه در شرایط 
موجود تمامی عملیات ترانزیت محصولات 
و کالای شــرکت های پتروشــیمی جم، 
پلیمــر آریاساســول، پتروشــیمی مهر، 
واحد اســتایرن مونومر پتروشیمی پارس 
و مجتمع پایانه ها و مخازن پتروشــیمی 
به طور مشــترک از یک کریــدور که در 
ضلع غربــی مجتمع پلیمر آریاساســول 
قرار دارد، انجام می شــود، می گوید: »به 
دلیل عــدم پیش بینــی پارکینگ کافی 
بــرای خودروهــای شــخصی کارکنان، 
مراجعان و میهمانان هر ســه شــرکت 
پلیمر آریاساسول، جم و پایانه ها و مخازن 
پتروشــیمی، از بخش قابــل توجهی از 
حاشیه دو طرف خیابان به عنوان پارکینگ 

استفاده می شود.«
او تصریح می کند: »ایجاد تراکم ترافیک 
در معبر غربی آریاساسول به واسطه حجم 
زیاد تردد و بارگیری این پلنت و فراتر از 

آن، تردد قابل توجه پتروشیمی جم، یکی 
از مسائل جاری هر دو مجموعه بوده است. 
ترکیب ترافیک وســایل نقلیه ســنگین، 
خودروی شــخصی و سرویس های هر دو 
پلنت، در ساعات مختلف شبانه روز و صف 
ورود به محدوده بندری و اسکله در جنوب 
این معبر، افزون بر ایجاد وقفه و تأخیر در 
جریان تردد، ایمنی این معبــر را نیز به 

مخاطره انداخته است.« 
توســلی ادامه می دهد: »تقاضای پارک 
حاشــیه ای بالا در دو طرف معبر و به تبع 
آن مانورهای ورود و خــروج به موقعیت 
پارک، همچنین دسترسی سرویس های 
دو مجتمع، ضرورت سامان دهی ترافیکی 
این معبر را دوچنــدان می کند. ازاین رو، 
پیشنهاد انتقال درب کالا به ضلع شرقی 
آریاساسول با هدف سامان دهی به وضعیت 
کنونی تردد در این معبر، تفکیک ترکیب 
ترافیکــی خودروهای ســنگین باری از 
خودروهای مسافری سبک و سرویس ها 
و همچنین پاسخ گویی به افزایش تقاضای 
مغایرت داشته که باعث تغییرات اساسی  آتــی مجموعــه، از اهداف اصلــی این 

در نقشه های اجرایی شــده و همین امر 
تأخیر در برنامه زمان بنــدی را به همراه 

داشته است.«
به گفتــه او، براســاس هماهنگی های 
انجام شــده بــا عوامــل فنی مهندســی 
پتروشــیمی مبین و با توجه به ســابقه 
همکاری پیمانکار با سازمان منطقه ویژه 
اقتصادی انرژی پارس، مشکات یادشده 

در حال رفع شدن است.
مسعود سیار، مدیر پروژه احداث جاده و 
تأسیسات درب شرقی شرکت آریاساسول، 
پیش بینــی می کند این پــروژه تا پایان 
شــهریور 1403 به ســرانجام برسد، اما 
پیمانکار پروژه معتقد اســت با تمهیدات 
انجام شده زودتر از شــهریور شاهد اتمام 

پروژه خواهیم بود.
ورزشگاهی برای اهالی هاله

شــرکت پلیمر آریاساســول در حوزه 
فعالیت های مسئولیت اجتماعی، طرح های 
توســعه ای متعددی با محوریت توجه به 
مردم بومی منطقه دارد که پروژه احداث 

ورزشگاه هاله از جمله این طرح هاست.
برای بازدید از این پــروژه، بعد از گذر 
از نایبنــد به روســتای هاله می رســیم. 
روســتایی که از منازل ویایی تا آجری 
در آن به چشــم می خورد و نقطه پایانی 
آن را می توان ســمت دریا دانســت. این 
ورزشگاه در داخل روستای هاله در حال 

ساخت است.
به گفته کســری جعفــری، مدیر پروژه 
ورزشــگاه هاله، ورزشــگاهی در این حد 
و امکانات در روســتای هاله وجود ندارد 
و پروژه آریاساســول اولین ساختمان با 

کاربری ورزشی در این محدوده به شمار 
می رود.

به گفتــه او، همســو بــا برنامه هــای 
آریاساســول در حوزه مســئولیت های 
اجتماعی تصمیم به احداث یک ســالن 
ورزشــی به متــراژ 2 هــزار مترمربع در 
روستای هاله گرفته شــد که پیش بینی 
می شود خرداد سال آینده به بهره برداری 

برسد.
جعفری این پروژه را مشــتمل بر سالن 
ورزشــی سرپوشــیده، ســاختمان های 
رختکن برای تیم های ورزشی، ساختمان 
اداری، اتــاق نگهبانــی، پارکینگ هــای 

محوطه و... معرفی کرد.
در محدوده اجرای پروژه، اسکلت بندی 
ساختمانی بزرگ که قرار است حال وهوای 
ورزشــی را به میان جوانان این روســتا 

بیاورد، خودنمایی می کند. 
مجدالدیــن رحیمــی، ناظر ســیویل 
پروژه های اجرایی در روســتای هاله در 
شرکت پلیمر آریاساسول نیز درخصوص 
روند اجرای این پروژه می گوید: »عملیات 
اجرایی اســکلت فلزی مجموعه ورزشی 
هاله تقریباً انجام شده است. زمین حدود 
2100 مترمربع عرصــه، 700 مترمربع 
ســوله، در کنار آن ســاختمان مستقل 
بخــش اداری، نگهبانی و تأسیســات از 
دیگر بخش ها به شــمار می رود که طبق 

زمان بندی در حال انجام است.«
به گفته او، شــرکت پلیمر آریاساسول 
افزون بر این اقــدام در روســتای هاله، 
فعالیت های دیگــری همچون کمک های 
انسان دوستانه، تجهیزات پاکسازی ساحل 

و آهوی جبیر را در حال انجام دارد.

ایجاد تراکم 
ترافیک در 
معبر غربی 
آریاساسول 

به واسطه حجم 
زیاد تردد و 
بارگیری این 
پلنت و فراتر 
از آن، تردد 
قابل توجه 

پتروشیمی جم، 
یکی از مسائل 
جاری هر دو 

مجموعه بوده 
است

تأسیسات این 
مسیر خیلی 
زیاد است و ما 
با سختی های 

تأسیسات 
حساس مواجه 
هستیم. با اتمام 

این پروژه، 
شرکت پلیمر 
آریاساسول 
در استفاده 
از این جاده 

مقدم بر تمامی 
شرکت ها 
خواهد بود

طرح است.«
او با بیان اینکه از ســوی دیگر، با بروز 
  c3+ نوســان جدی در صادرات محصول
این شرکت توسط کشــتی از طریق بندر 
پتروشــیمی، خط مشــی حفظ پایداری 
تولید و جلوگیری از فلرینگ این محصول 
ایجاب می کرد که فروش زمینی و با تراک 
+c3  در دســتورکار قرار گیرد، می گوید: 
»در نتیجه آن، هم اکنــون روزانه حداقل 
8 تراک LPG بــرای بارگیری به مجتمع 
تردد می کنند که این امر عاوه بر افزایش 
بار ترافیکی کریدور ذکرشــده به ســبب 
ماحظات ایمنی حمل+c3، ریسک مسیر 

را بیش از پیش افزایش می دهد.« 
توســلی با تأکیــد بر اینکه به واســطه 
قرارگرفتن ایســتگاه بارگیــری +c3 در 
شــرقی ترین نقطه مجتمع، عبور و مرور 
مســتمر تانکرهــای حمــل آن از داخل 
مجتمــع مخاطرات فراوانــی را به همراه 
دارد، می گوید: »از این رو به منظور مدیریت 
ترافیک کریدور غربــی مجتمع، کاهش 
ازدحام و شلوغی و سهولت تخلیه کارکنان 
در شرایط اضطراری از سویی و جداسازی 
مســیر ترانزیتی و حمل محصولات گاز 
مایع شــرکت و عدم طی مسیر تانکرهای 
خطرناک حامل +c3  از عرض مجتمع طی 
روز و ضرورت وجود درب تخلیه اضطراری 
از مسیری به غیر از کریدور غربی از سوی 
دیگر، احداث درب شرقی این مجتمع از 
هر حیث اجتناب ناپذیر و ضروری به نظر 

می رسید.«
به گفته توسلی، افزون بر موارد یادشده، 
براساس طرح توســعه آتی در نظر گرفته 
شــده برای بندر پتروشــیمی، این بندر 
تنها برای صــادرات میعانات گازی فعال 
بوده و دیگر امکان صــادرات محصولات 
جامــد از آن فراهم نخواهد بــود. بر این 
اساس، آریاساسول ناچار به ارسال تمامی 
محصولات از طریق اسکله خدماتی پارس 
خواهد بود. این مسئله احداث درب شرقی 
و خروج تمامی محصولات از آن را با هدف 
کاهش تردد وسایل نقلیه سنگین و بهبود 
ترکیب ترافیکی در معبر غربی و همچنین 
ســایر معابر درگیر تا میدان پتروشیمی، 

بیش از پیش ضروری می کند.«
جزئیات پیمانکار از روند 

پروژه 
هامون خانعلی قادیکایی، سرپرســت 
کارگاه پروژه احداث جاده و تأسیســات 
درب شرقی شرکت پلیمر آریاساسول هم 
با همراهی تیم خبری ماهنامه نوید آریا، به 
توضیحات کاملی از عملکرد مجموعه خود 

در این بخش می پردازد.
به گفته وی، مشــخصات پروژه شــامل 
تخریب، خاکبرداری، خاکریزی، زیرسازی، 

روسازی و آسفالت، ســاخت و کارگزاری 
قطعات بتنــی پیش ســاخته محافظتی 
موجــود در مســیر پــروژه ازجمله خط 
آب کولینگ پردیس، خــط 30 اینچ گاز 
منطقه دهم، خطوط فیبرنوری، خط آب 
شرب،  شــرکت آریاساسول و خط 

برق آبگیر پتروشیمی پردیس است.«
او بخش دیگری از شــرح وظایف خود 
در این پروژه را شامل اجرای جدولکاری 
به همــراه ســاخت انــواع آب رو هدایت 
آب های ســطحی، احــداث و کارگذاری 
روشــنایی های خیابانی در طول مســیر 
جاده، اجرای پیــاده رو، کف پوش بتنی، 
نصــب گاردریل هــای محافظتی، اجرای 
فضای سبز حاشیه شــرقی مسیر پروژه، 
نصب و اجرای عائم راهنمایی و رانندگی 
به همراه خط کشــی مسیر جاده، نصب و 
کارگزاری مســدودکننده عرض قسمت 
ورودی شــرقی، احداث اتاق حراســت با 
تمامــی تجهیزات حفاظتی در قســمت 

ورودی شرقی عنوان می کند.
خانعلی قادیکایی ایــن پروژه را اولین 
کریدور خــط دهم گازی میــدان پارس 
جنوبی می دانــد و می گویــد: »ازاین رو، 
تأسیسات این مســیر خیلی زیاد است و 
ما با سختی های تأسیسات حساس مواجه 
هستیم. با اتمام این پروژه، شرکت پلیمر 
آریاساسول در استفاده از این جاده مقدم 

بر تمامی شرکت ها خواهد بود.«
خانعلــی، در ادامــه بــه مغایــرت در 
نقشــه های ارائه شده از ســوی شرکت ها 
اشــاره کرده و توضیح می دهد: »برخی از 
عملیات هایی کــه در روال معمول پروژه 
در نقشــه ها پیش بینی شده بود، درعمل 

حها
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مســائل مختلف و پیش بینی برنامه های 
توســعه  ای آینده ، به اتخاذ این تصمیم 

منجر شده است.
توســلی با اشــاره به اینکه در شرایط 
موجود تمامی عملیات ترانزیت محصولات 
و کالای شــرکت های پتروشــیمی جم، 
پلیمــر آریاساســول، پتروشــیمی مهر، 
واحد اســتایرن مونومر پتروشیمی پارس 
و مجتمع پایانه ها و مخازن پتروشــیمی 
به طور مشــترک از یک کریــدور که در 
ضلع غربــی مجتمع پلیمر آریاساســول 
قرار دارد، انجام می شــود، می گوید: »به 
دلیل عــدم پیش بینــی پارکینگ کافی 
بــرای خودروهــای شــخصی کارکنان، 
مراجعان و میهمانان هر ســه شــرکت 
پلیمر آریاساسول، جم و پایانه ها و مخازن 
پتروشــیمی، از بخش قابــل توجهی از 
حاشیه دو طرف خیابان به عنوان پارکینگ 

استفاده می شود.«
او تصریح می کند: »ایجاد تراکم ترافیک 
در معبر غربی آریاساسول به واسطه حجم 
زیاد تردد و بارگیری این پلنت و فراتر از 

آن، تردد قابل توجه پتروشیمی جم، یکی 
از مسائل جاری هر دو مجموعه بوده است. 
ترکیب ترافیک وســایل نقلیه ســنگین، 
خودروی شــخصی و سرویس های هر دو 
پلنت، در ساعات مختلف شبانه روز و صف 
ورود به محدوده بندری و اسکله در جنوب 
این معبر، افزون بر ایجاد وقفه و تأخیر در 
جریان تردد، ایمنی این معبــر را نیز به 

مخاطره انداخته است.« 
توســلی ادامه می دهد: »تقاضای پارک 
حاشــیه ای بالا در دو طرف معبر و به تبع 
آن مانورهای ورود و خــروج به موقعیت 
پارک، همچنین دسترسی سرویس های 
دو مجتمع، ضرورت سامان دهی ترافیکی 
این معبر را دوچنــدان می کند. ازاین رو، 
پیشنهاد انتقال درب کالا به ضلع شرقی 
آریاساسول با هدف سامان دهی به وضعیت 
کنونی تردد در این معبر، تفکیک ترکیب 
ترافیکــی خودروهای ســنگین باری از 
خودروهای مسافری سبک و سرویس ها 
و همچنین پاسخ گویی به افزایش تقاضای 
مغایرت داشته که باعث تغییرات اساسی  آتــی مجموعــه، از اهداف اصلــی این 

در نقشه های اجرایی شــده و همین امر 
تأخیر در برنامه زمان بنــدی را به همراه 

داشته است.«
به گفتــه او، براســاس هماهنگی های 
انجام شــده بــا عوامــل فنی مهندســی 
پتروشــیمی مبین و با توجه به ســابقه 
همکاری پیمانکار با سازمان منطقه ویژه 
اقتصادی انرژی پارس، مشکات یادشده 

در حال رفع شدن است.
مسعود سیار، مدیر پروژه احداث جاده و 
تأسیسات درب شرقی شرکت آریاساسول، 
پیش بینــی می کند این پــروژه تا پایان 
شــهریور 1403 به ســرانجام برسد، اما 
پیمانکار پروژه معتقد اســت با تمهیدات 
انجام شده زودتر از شــهریور شاهد اتمام 

پروژه خواهیم بود.
ورزشگاهی برای اهالی هاله

شــرکت پلیمر آریاساســول در حوزه 
فعالیت های مسئولیت اجتماعی، طرح های 
توســعه ای متعددی با محوریت توجه به 
مردم بومی منطقه دارد که پروژه احداث 

ورزشگاه هاله از جمله این طرح هاست.
برای بازدید از این پــروژه، بعد از گذر 
از نایبنــد به روســتای هاله می رســیم. 
روســتایی که از منازل ویایی تا آجری 
در آن به چشــم می خورد و نقطه پایانی 
آن را می توان ســمت دریا دانســت. این 
ورزشگاه در داخل روستای هاله در حال 

ساخت است.
به گفته کســری جعفــری، مدیر پروژه 
ورزشــگاه هاله، ورزشــگاهی در این حد 
و امکانات در روســتای هاله وجود ندارد 
و پروژه آریاساســول اولین ساختمان با 

کاربری ورزشی در این محدوده به شمار 
می رود.

به گفتــه او، همســو بــا برنامه هــای 
آریاساســول در حوزه مســئولیت های 
اجتماعی تصمیم به احداث یک ســالن 
ورزشــی به متــراژ 2 هــزار مترمربع در 
روستای هاله گرفته شــد که پیش بینی 
می شود خرداد سال آینده به بهره برداری 

برسد.
جعفری این پروژه را مشــتمل بر سالن 
ورزشــی سرپوشــیده، ســاختمان های 
رختکن برای تیم های ورزشی، ساختمان 
اداری، اتــاق نگهبانــی، پارکینگ هــای 

محوطه و... معرفی کرد.
در محدوده اجرای پروژه، اسکلت بندی 
ساختمانی بزرگ که قرار است حال وهوای 
ورزشــی را به میان جوانان این روســتا 

بیاورد، خودنمایی می کند. 
مجدالدیــن رحیمــی، ناظر ســیویل 
پروژه های اجرایی در روســتای هاله در 
شرکت پلیمر آریاساسول نیز درخصوص 
روند اجرای این پروژه می گوید: »عملیات 
اجرایی اســکلت فلزی مجموعه ورزشی 
هاله تقریباً انجام شده است. زمین حدود 
2100 مترمربع عرصــه، 700 مترمربع 
ســوله، در کنار آن ســاختمان مستقل 
بخــش اداری، نگهبانی و تأسیســات از 
دیگر بخش ها به شــمار می رود که طبق 

زمان بندی در حال انجام است.«
به گفته او، شــرکت پلیمر آریاساسول 
افزون بر این اقــدام در روســتای هاله، 
فعالیت های دیگــری همچون کمک های 
انسان دوستانه، تجهیزات پاکسازی ساحل 

و آهوی جبیر را در حال انجام دارد.

ایجاد تراکم 
ترافیک در 
معبر غربی 
آریاساسول 

به واسطه حجم 
زیاد تردد و 
بارگیری این 
پلنت و فراتر 
از آن، تردد 
قابل توجه 

پتروشیمی جم، 
یکی از مسائل 
جاری هر دو 

مجموعه بوده 
است

تأسیسات این 
مسیر خیلی 
زیاد است و ما 
با سختی های 

تأسیسات 
حساس مواجه 
هستیم. با اتمام 

این پروژه، 
شرکت پلیمر 
آریاساسول 
در استفاده 
از این جاده 

مقدم بر تمامی 
شرکت ها 
خواهد بود

طرح است.«
او با بیان اینکه از ســوی دیگر، با بروز 
نوســان جدی در صادرات محصول +3  
این شرکت توسط کشــتی از طریق بندر 
پتروشــیمی، خط مشــی حفظ پایداری 
تولید و جلوگیری از فلرینگ این محصول 
ایجاب می کرد که فروش زمینی و با تراک 
+3  در دســتورکار قرار گیرد، می گوید: 
»در نتیجه آن، هم اکنــون روزانه حداقل 
8 تراک  بــرای بارگیری به مجتمع 
تردد می کنند که این امر عاوه بر افزایش 
بار ترافیکی کریدور ذکرشــده به ســبب 
، ریسک مسیر  ماحظات ایمنی حمل+3

را بیش از پیش افزایش می دهد.« 
توســلی با تأکیــد بر اینکه به واســطه 
قرارگرفتن ایســتگاه بارگیــری +3 در 
شــرقی ترین نقطه مجتمع، عبور و مرور 
مســتمر تانکرهــای حمــل آن از داخل 
مجتمــع مخاطرات فراوانــی را به همراه 
دارد، می گوید: »از این رو به منظور مدیریت 
ترافیک کریدور غربــی مجتمع، کاهش 
ازدحام و شلوغی و سهولت تخلیه کارکنان 
در شرایط اضطراری از سویی و جداسازی 
مســیر ترانزیتی و حمل محصولات گاز 
مایع شــرکت و عدم طی مسیر تانکرهای 
خطرناک حامل +3  از عرض مجتمع طی 
روز و ضرورت وجود درب تخلیه اضطراری 
از مسیری به غیر از کریدور غربی از سوی 
دیگر، احداث درب شرقی این مجتمع از 
هر حیث اجتناب ناپذیر و ضروری به نظر 

می رسید.«
به گفته توسلی، افزون بر موارد یادشده، 
براساس طرح توســعه آتی در نظر گرفته 
شــده برای بندر پتروشــیمی، این بندر 
تنها برای صــادرات میعانات گازی فعال 
بوده و دیگر امکان صــادرات محصولات 
جامــد از آن فراهم نخواهد بــود. بر این 
اساس، آریاساسول ناچار به ارسال تمامی 
محصولات از طریق اسکله خدماتی پارس 
خواهد بود. این مسئله احداث درب شرقی 
و خروج تمامی محصولات از آن را با هدف 
کاهش تردد وسایل نقلیه سنگین و بهبود 
ترکیب ترافیکی در معبر غربی و همچنین 
ســایر معابر درگیر تا میدان پتروشیمی، 

بیش از پیش ضروری می کند.«
جزئیات پیمانکار از روند 

پروژه 
هامون خانعلی قادیکایی، سرپرســت 
کارگاه پروژه احداث جاده و تأسیســات 
درب شرقی شرکت پلیمر آریاساسول هم 
با همراهی تیم خبری ماهنامه نوید آریا، به 
توضیحات کاملی از عملکرد مجموعه خود 

در این بخش می پردازد.
به گفته وی، مشــخصات پروژه شــامل 
تخریب، خاکبرداری، خاکریزی، زیرسازی، 

روسازی و آسفالت، ســاخت و کارگزاری 
قطعات بتنــی پیش ســاخته محافظتی 
موجــود در مســیر پــروژه ازجمله خط 
آب کولینگ پردیس، خــط 30 اینچ گاز 
منطقه دهم، خطوط فیبرنوری، خط آب 
شرب،SWR  شــرکت آریاساسول و خط 

برق آبگیر پتروشیمی پردیس است.«
او بخش دیگری از شــرح وظایف خود 
در این پروژه را شامل اجرای جدولکاری 
به همــراه ســاخت انــواع آب رو هدایت 
آب های ســطحی، احــداث و کارگذاری 
روشــنایی های خیابانی در طول مســیر 
جاده، اجرای پیــاده رو، کف پوش بتنی، 
نصــب گاردریل هــای محافظتی، اجرای 
فضای سبز حاشیه شــرقی مسیر پروژه، 
نصب و اجرای عائم راهنمایی و رانندگی 
به همراه خط کشــی مسیر جاده، نصب و 
کارگزاری مســدودکننده عرض قسمت 
ورودی شــرقی، احداث اتاق حراســت با 
تمامــی تجهیزات حفاظتی در قســمت 

ورودی شرقی عنوان می کند.
خانعلی قادیکایی ایــن پروژه را اولین 
کریدور خــط دهم گازی میــدان پارس 
جنوبی می دانــد و می گویــد: »ازاین رو، 
تأسیسات این مســیر خیلی زیاد است و 
ما با سختی های تأسیسات حساس مواجه 
هستیم. با اتمام این پروژه، شرکت پلیمر 
آریاساسول در استفاده از این جاده مقدم 

بر تمامی شرکت ها خواهد بود.«
خانعلــی، در ادامــه بــه مغایــرت در 
نقشــه های ارائه شده از ســوی شرکت ها 
اشــاره کرده و توضیح می دهد: »برخی از 
عملیات هایی کــه در روال معمول پروژه 
در نقشــه ها پیش بینی شده بود، درعمل 

حها
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واحد ساپورت سرویس شرکت پلیمر آریاساســول، همان طور که از نامش پیداست، سرویس دهنده به تمامی 
بخش های این شرکت است. این واحد مشخصات منحصربه فرد زیادی دارد؛ ازجمله داشتن حجیم ترین واحد از 
نظر تعداد نفرات، بیشترین تعداد کارفرما با خدمات پشتیبانی، بیشترین میزان ماشین آلات سازمانی در اختیار 
و بالاترین حجم نیروی پیمانکاری.  همین مشخصات می تواند ترسیمی واضح تر از تنوع و گستردگی فعالیت در 
این واحد و به تبع آن وجود تخصص های متنوع در آن باشد که عهده دار فعالیت های مختلف است. در بازدید از 

واحد ساپورت سرویس متوجه می شویم دربرگیرنده  مجموعه ای از بخش های لیفتینگ، داربست، سیویل 
)فرایندی(، واحد غیرصنعتی، موتورپول، رنگ و عایق است. همین مأموریت مهم باعث شده 

که در کنار 14 نیروی کارفرما، درمجموع 158 نفر از نیروهای پیمانکاری شــرکت 
»قادرنصب« در این واحد مشغول فعالیت باشند. افزون برآن، 172 نفر هم 

نیروی واحد خدمات و پشتیبانی را شامل می شوند.

ان
رکن

کا
ان

رکن
کا

به واحد ساپورت سرویس، یکی از حساس ترین و پرکارترین واحدهای آریاساسول خوش آمدید

نقش آفرینان عملیات های دشـوار

9 8

افزایش عمر شرکت و رشد 
تعمیرات

واحــد ســاپورت ســرویس، عــاوه بــر 
دراختیارداشتن این ماشــین آلات، مسئولیت 
تعمیرات و نگهداری تمامی این ماشین آلات را 
هم عهده دار است. به گفته شفیعی، با گذشت 
بیش از بیســت ســال از عمر شــرکت پلیمر 
آریاساســول، تعمیرات و نگهداری آن بیشتر و 

فعالیت کارکنان هم دوچندان شده است.
وی در ادامه با معرفی واحد داربست به عنوان 
یکی دیگر از بخش های مهم و پرریسک، فعالیت 
این بخش را در تمام دنیا پرخطر دانست و گفت: 
»واحد داربست آریاساسول متشکل از 47 نفر 
نیرو است که بخش حساس و مهم فعالیت های 

کار در ارتفاع را عهده دار هستند.«
لیفتینــگ یکــی دیگر از بخش هــای واحد 
ساپورت سرویس است که ماشین آلات سنگین 
از 30 تا 50 تنــی را در اختیــار دارد و روزانه 

فعالیت باربرداری را انجام می دهند. 
همدلی حرف اول و آخر

او با پرریسک خواندن فعالیت همکاران خود 

در این بخش، ادامه داد: »به دلیل نوع فعالیت 
واحد ساپورت سرویس، نفرات ما در بخش های 
مختلف به شکل فیزیکی درگیر فعالیت هستند. 
در نظر بگیرید پس از بسته شدن هر داربست، 

نفر باید رنگ و عایق آن را انجام دهد.«
با این حــال، موضوعی که سرپرســت واحد 
ساپورت سرویس به آن اشاره می کند، همدلی 
و اتحاد در میان نفرات است که با وجود حجم 
و تنوع فعالیت هایی که عهده دار آن هســتند، 
مســئولیت پذیر بوده و با تعصب پیگیر فعالیت 

خود در شرکت هستند.
مأموریت روزانه مهم و متنوع

واحد ساپورت ســرویس آریاساسول، اکنون 
اقدامات مهمی را در دســتورکار دارد؛ ازجمله 
تعمیرات ماشــین آتش نشــانی و دو دستگاه 
لیفتراک که فعالیت مرتبط با آن در حال انجام 

است.
شیوه دستورکار در واحد ساپورت سرویس از 
این قرار است که تمام آیتم ها در واحد پشتیبانی 
طبق دســته بندی  بوده و سه شنبه هر هفته با 
برگزاری جلسه، تمام دستورکارهای هفته بعد 

تنظیم و مشخص می شود. افزون براین، ممکن 
است موارد خاص در سازمان پیش آید که آن 
هم در دســتورکار واحد ساپورت سرویس قرار 

می گیرد.
همراه با کارکنان ساپورت سرویس

در محوطــه ای کــه بخشــی از کارکنــان 
ساپورت ســرویس در حال فعالیت هســتند، 
برای گفت و گو با نفرات واحدها به آن ها ملحق 
می شــویم. انبار قطعات مصرفی، ابزار قطعات 
ناایمــن، تابلوی رعایت اســتفاده از تجهیزات 
حفاظت فردی الزامی اســت، استفاده از تلفن 
کار در حین کار ممنوع است، ازجمله تابلوهایی 

است که در این محوطه به چشم می خورد. 
یکی از کارکنــان می گویــد: »اینجا محیط 
صنعتی اســت و بیشــتر وقت بــه تعمیرات 
می گذرد. وقتی از اینجا بیرون می رویم هم باید 
به فکر دستورکار فردا باشیم. آنچه کارکنان بر 
آن تأکید دارند، کمبود نفرات با توجه به حجم 

فعالیت هاست.«
سخت و دشوار

فرزاد مرادی، سرپرســت واحــد موتورپول 
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واحد ساپورت سرویس شرکت پلیمر آریاساســول، همان طور که از نامش پیداست، سرویس دهنده به تمامی 
بخش های این شرکت است. این واحد مشخصات منحصربه فرد زیادی دارد؛ ازجمله داشتن حجیم ترین واحد از 
نظر تعداد نفرات، بیشترین تعداد کارفرما با خدمات پشتیبانی، بیشترین میزان ماشین آلات سازمانی در اختیار 
و بالاترین حجم نیروی پیمانکاری.  همین مشخصات می تواند ترسیمی واضح تر از تنوع و گستردگی فعالیت در 
این واحد و به تبع آن وجود تخصص های متنوع در آن باشد که عهده دار فعالیت های مختلف است. در بازدید از 

واحد ساپورت سرویس متوجه می شویم دربرگیرنده  مجموعه ای از بخش های لیفتینگ، داربست، سیویل 
)فرایندی(، واحد غیرصنعتی، موتورپول، رنگ و عایق است. همین مأموریت مهم باعث شده 

که در کنار 14 نیروی کارفرما، درمجموع 158 نفر از نیروهای پیمانکاری شــرکت 
»قادرنصب« در این واحد مشغول فعالیت باشند. افزون برآن، 172 نفر هم 

نیروی واحد خدمات و پشتیبانی را شامل می شوند.
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به واحد ساپورت سرویس، یکی از حساس ترین و پرکارترین واحدهای آریاساسول خوش آمدید

نقش آفرینان عملیات های دشـوار
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افزایش عمر شرکت و رشد 
تعمیرات

واحــد ســاپورت ســرویس، عــاوه بــر 
دراختیارداشتن این ماشــین آلات، مسئولیت 
تعمیرات و نگهداری تمامی این ماشین آلات را 
هم عهده دار است. به گفته شفیعی، با گذشت 
بیش از بیســت ســال از عمر شــرکت پلیمر 
آریاساســول، تعمیرات و نگهداری آن بیشتر و 

فعالیت کارکنان هم دوچندان شده است.
وی در ادامه با معرفی واحد داربست به عنوان 
یکی دیگر از بخش های مهم و پرریسک، فعالیت 
این بخش را در تمام دنیا پرخطر دانست و گفت: 
»واحد داربست آریاساسول متشکل از 47 نفر 
نیرو است که بخش حساس و مهم فعالیت های 

کار در ارتفاع را عهده دار هستند.«
لیفتینــگ یکــی دیگر از بخش هــای واحد 
ساپورت سرویس است که ماشین آلات سنگین 
از 30 تا 50 تنــی را در اختیــار دارد و روزانه 

فعالیت باربرداری را انجام می دهند. 
همدلی حرف اول و آخر

او با پرریسک خواندن فعالیت همکاران خود 

در این بخش، ادامه داد: »به دلیل نوع فعالیت 
واحد ساپورت سرویس، نفرات ما در بخش های 
مختلف به شکل فیزیکی درگیر فعالیت هستند. 
در نظر بگیرید پس از بسته شدن هر داربست، 

نفر باید رنگ و عایق آن را انجام دهد.«
با این حــال، موضوعی که سرپرســت واحد 
ساپورت سرویس به آن اشاره می کند، همدلی 
و اتحاد در میان نفرات است که با وجود حجم 
و تنوع فعالیت هایی که عهده دار آن هســتند، 
مســئولیت پذیر بوده و با تعصب پیگیر فعالیت 

خود در شرکت هستند.
مأموریت روزانه مهم و متنوع

واحد ساپورت ســرویس آریاساسول، اکنون 
اقدامات مهمی را در دســتورکار دارد؛ ازجمله 
تعمیرات ماشــین آتش نشــانی و دو دستگاه 
لیفتراک که فعالیت مرتبط با آن در حال انجام 

است.
شیوه دستورکار در واحد ساپورت سرویس از 
این قرار است که تمام آیتم ها در واحد پشتیبانی 
طبق دســته بندی  بوده و سه شنبه هر هفته با 
برگزاری جلسه، تمام دستورکارهای هفته بعد 

تنظیم و مشخص می شود. افزون براین، ممکن 
است موارد خاص در سازمان پیش آید که آن 
هم در دســتورکار واحد ساپورت سرویس قرار 

می گیرد.
همراه با کارکنان ساپورت سرویس

در محوطــه ای کــه بخشــی از کارکنــان 
ساپورت ســرویس در حال فعالیت هســتند، 
برای گفت و گو با نفرات واحدها به آن ها ملحق 
می شــویم. انبار قطعات مصرفی، ابزار قطعات 
ناایمــن، تابلوی رعایت اســتفاده از تجهیزات 
حفاظت فردی الزامی اســت، استفاده از تلفن 
کار در حین کار ممنوع است، ازجمله تابلوهایی 

است که در این محوطه به چشم می خورد. 
یکی از کارکنــان می گویــد: »اینجا محیط 
صنعتی اســت و بیشــتر وقت بــه تعمیرات 
می گذرد. وقتی از اینجا بیرون می رویم هم باید 
به فکر دستورکار فردا باشیم. آنچه کارکنان بر 
آن تأکید دارند، کمبود نفرات با توجه به حجم 

فعالیت هاست.«
سخت و دشوار

فرزاد مرادی، سرپرســت واحــد موتورپول 
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خدمات پشــتیبانی اســت و بــا توضیحی 
مختصر درباره این بخش گفت: »ماشین آلات 
به سه قسمت هیدرولیک، مکانیکی و برق 
تقسیم می شود که هر سه وظایف سخت و 

دشوار است.«
در داخل محوطه، ماشین آتش نشانی در 
حال تعمیر اســت و نگهــداری و تعمیرات 
ماشــین آلات ازجمله وظایــف این بخش 
اســت. او به بخش دیگــری از فعالیت های 
مرتبط با حمل ونقل بار اشــاره کرد و گفت: 
»محصولات پس از انبارش برای ارســال به 
کشتی به خروجی مربوطه می روند که کار 
انتقال با لیفتراک و انبــارش هم با تریلرها 
صورت می گیرد و تعمیرات تمامی آن ها را 

این واحد عهده دار است.«
در محوطــه کار آن ها می توان بخش های 
تخصصی مختلف ازجمله قسمت انبار یدکی 
و عمومی، ابزارآلات و همچنین تعمیرات را 

مشاهده کرد.
مرادی درباره تخصص نفرات برای انجام 
تعمیــرات توضیح می دهد: »این مســئله 
بستگی به شرایط تعمیر دارد که 90درصد 
کار توســط نفــرات همین بخــش انجام 

می شود.«
سختی ماهیت کار است

امید حامــدی، تکنســین موتورخانه، از 
نیروهای پیمانکاری با چهارده سال سابقه 
فعالیــت در ایــن مجموعه اســت. او اهل 
شــیراز اســت و به همراه خانواده خود در 
جم ساکن است. حامدی در توضیح سختی 
کار به ســنگین بودن قطعات و دســتگاه ها 
اشــاره و تصریح کرد: »کار این واحد باعث 
آسیب دیدن زانو و کمر می شــود که البته 

ماهیت کار است.«
او به عنوان نمونه اشاره می کند: »همیشه 
به صورت خم وارد موتور می شویم و به شکل 
نود درجه ســرمان داخل موتور اســت که 
همین موضوع باعث فشار به ستون فقرات و 

زانو می شود.«
بخش دیگری از ســختی کار سروصدای 
زیاد و آلودگی صوتی است که شنوایی نفرات 

این بخش را با مشکل مواجه کرده است.
بااین حال، کارکنان این بخش به موضوع 
به روزبودن امکانات کارگاهی اشاره کرده و 
گفتند: »تاش شــده موارد بیشتری اضافه 

شود تا از فشار کار کاسته شود.«
کار زیاد ما را از خانواده غافل 

می کند
یاســر کارگــر، تکنســین تعمیــرات 
غیرصنعتی، از دیگر نفــرات حاضر در این 
بخش اســت که با او گفت وگو می کنیم. او 
32ساله اهل بوشهر و از نیروهای پیمانکاری 
اســت که با مدرک فوق لیسانس مکانیک 
ماشین آلات، سابقه فعالیت 10ساله در ایران 
خودرو را هم دارد و اکنون در دانشگاه آزاد 

نیز تدریس می کند.

کارگر که اهل بوشــهر است و بالغ بر 45 
دوره تخصصی خــودرو گذرانــده، درباره 
ریســک ها و خطرات کار در بخش صنعتی 
افزود: »جنس کار سنگین است، بااین حال 
به تازگی با اضافه شدن جرثقیل سقفی کارها 

سبک تر شده است.«
او با اشاره به نوع آســیب های کار گفت: 
»سیستم کار مکانیک با سختی همراه است. 
شــما یک مکانیک پیدا کنید که مشــکل 
دیســک کمر و زانودرد نداشته باشد. به جز 
فشار کاری، اســترس کاری هم زیاد است. 
بااین حال، معتقد اســت در دوره مدیریت 

جدید روند کار تسهیل تر شده است.«
سنگرسازان بی سنگریم

مهدی شهیدی، سرپرست واحد داربست، 
اهل گناوه اســت و واحد خــود را یکی از 
مجموعه هــای پرفعالیت شــرکت عنوان 
می کند و از همکاران ایــن بخش به عنوان 
سنگرسازان بی سنگر نام می برد و در توضیح 
آن می گوید: »همیشه به عنوان اولین گروه 
برای فعالیت ها حاضر می شــویم و بهترین 
راهکارها را برای نفــرات انجام می دهیم تا 

ویژه مدیرعامل به نیروی انســانی، مشکل 
خاصی وجود نــدارد، اما تنهــا دغدغه ما 
این اســت که حداقل 30درصد از نیروهای 
تمام واحدها تا دو ســال آینده بازنشســت 
می شــوند و باید آموزش، جایگزینی نفرات 
و جانشــین پروری صورت گیرد تا با خروج 
نفرات باتجربه، در مجموعه با مشکل بحرانی 

مواجه نشویم.«
لیفتینگ، از پرریسک ترین 

بخش ها
حســن اعتمادی زاده، سرپرســت بخش 
لیفتینگ )باربرداری، ترانســفر ســنگین 
مجتمع واحد تعمیرات(، اهل دوان کازرون، 
فعالیت مجموعه خود را یکی از پرخطرترین 
و پرریسک ترین قسمت هایی می داند که در 

این صنعت وجود دارد.
او در بیان خطرات فعالیت این بخش، به 
تعدد فعالیت ها، ماشین آلات و تعداد نفرات 
زیرمجموعه )50 تــا 150 نفر( و همچنین 
خطرات و ریسک های جرثقیل های سنگین و 
نصب های سنگین در مجتمع اشاره می کند.
اعتمادی زاده از نیروهای اقماری اســت 

کار در ایمن ترین شکل انجام شود.«
او با اشــاره به فعالیت گسترده و خدمات 
زیاد این بخش، درخواســت اضافه شــدن 
نیروهای بیشتر و همچنین جوان تر به بخش 
داربست را دارد و معتقد است که با بالارفتن 
عمر دســتگاه ها، تعمیرات آن ها هم بیشتر 
می شود، اما با این حال، تعداد نیروها به همان 

میزان گذشته است.
نیاز به جوانگرایی داریم

شــهیدی افزون بر محدودیت نفر در این 
بخش، ضرورت جوانگرایی در میان نفرات را 
هم مورد تأکید قرار داد و گفت: »افزون برآن، 
باید به فکر انتقال تجربه به نســل جوان تر 

هم باشیم.«
او با اشــاره به خطرات و ریســک کار در 
بخش داربســت گفــت: »پرریســک ترین 
فعالیتی که با آن مواجه هستیم این است که 
بیشــتر نفرات به مرور زمان به دلیل کار در 
ارتفاع و جابه جایی اقام سنگین به دیسک 

کمر و گردن درد مبتا می شوند.«
شهیدی که به همراه خانواده در پارسیان 
ساکن است، معتقد است: »با توجه به نگاه 

که خانــواده او در شــیراز زندگی می کنند 
و ازاین رو صحبت های او در بیان ســختی 
کار اقماری مشــترک با دیگر نفرات است 
که به دوری از خانواده اشــاره کرده و آن را 
سخت ترین بخش کار می داند. او حرف های 
زیادی در این زمینــه دارد و می گوید: »در 
طول کار اقمــاری، بزرگ شــدن فرزندان 
را نمی بینیــم. وقتــی به منــزل می رویم 
می بینیم بچــه راه می رود و بعــد از مدتی 
متوجه می شویم بزرگ شده است و ما دور 

از خانواده و فرزندان بودیم.«
دوری از خانواده بخش سخت 

کار است
حبیب اله رضایــی، اهل جهرم، شــاغل 
در واحــد ترانســفر ســنگین، از نیروهای 
پیمانکاری است و در توضیح فعالیت در این 
بخش می گوید: »کار ما باربرداری است. کل 
حمل، باربرداری و نصــب تجهیزات داخل 

سایت را واحد ما عهده دار است.«
او به استرس و فشار زیاد کاری اشاره کرده 
و معتقد است: »بخش سخت تر کار، دوری 
از خانواده به عنوان ماهیت کاری ماست که 

پراسترس ترین واحد آریاساسول
در بازدید از این واحد ابتدا به دفتر سرپرست می رویم. 
محسن شــفیعی، کارشــناس عمران، کارشناس ارشد 
مدیریت، اهل شیراز اســت. فعالیت فنی و تخصصی او 
را از عاقه مندی اش به شعر و مطالعه دور نکرده و روی 
میزکار او چندین کتاب نیز به چشم می خورد. شفیعی از 
سال 1388 به آریاساسول آمده و با سابقه چهارده ساله، 
سرپرستی واحد پشتیبانی )ساپورت سرویس( را عهده دار 
است. ابتدا به عنوان تکنسین جذب شده، سپس به عنوان 
کارشناس و ســوپروایزر فعالیت داشــته و مدتی است 
به عنوان سرپرست این واحد مشــغول به کار است. او با 
بیان اینکه واحد ساپورت سرویس، یکی از پراسترس ترین 
و ســخت ترین واحدهای شــرکت آریاساسول است که 
حدود 87 عدد از ماشــین آلات سنگین شرکت را تحت 
اختیــار دارد، گفت: »تمــام آیتم های ســازمان از نظر 
فعالیت های مرتبط با پشتیبانی را واحد ساپورت سرویس 
عهده دار اســت که دربرگیرنده فعالیت های متنوعی از 
ساختمان های غیرصنعتی، ســاختمان های صنعتی و 
سایت های فرایندی )لیفتینگ، داربست، سیویل و عایق( 
به عنوان حجیم ترین واحد تعمیراتی ســازمان است.« 
به گفته او، معمولاً از یک هزار پرسنل آریاساسول، بیش 
از 85درصد آن ها با واحد ساپورت سرویس در ارتباط اند. 
در این میان، بیشترین پرمیت روزانه در سازمان هم به 
همین واحد ساپورت سرویس اختصاص دارد که نزدیک 

به 50 تا 60 مورد می شود.
بخش های مختلف ساپورت سرویس

سرپرست واحد ساپورت سرویس، با معرفی بخش های 
مختلــف این واحد، ابتدا به واحد لجســتیک اشــاره و 
تصریح کرد: »این واحد حلقه پایانی تولید سازمان است 
و محصولات تولیدشده از طریق آن به بیرون از شرکت 

هدایت می شود.« 
وی با تأکید بر اینکه در این مرحله وسایل نقلیه حمل 
محصولات از نظر لجســتیک با واحد ساپورت سرویس 
است، افزود: »ازجمله ماشین های تحت اختیار این واحد 
می توانم به لیفتراک، لیفتراک دابل، لیفتراک ضد انفجار، 
کوماتسو و تارت ها اشاره کنم که غالباً از برندهای معروف 

دنیا به ویژه آلمانی هستند.« 
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خدمات پشــتیبانی اســت و بــا توضیحی 
مختصر درباره این بخش گفت: »ماشین آلات 
به سه قسمت هیدرولیک، مکانیکی و برق 
تقسیم می شود که هر سه وظایف سخت و 

دشوار است.«
در داخل محوطه، ماشین آتش نشانی در 
حال تعمیر اســت و نگهــداری و تعمیرات 
ماشــین آلات ازجمله وظایــف این بخش 
اســت. او به بخش دیگــری از فعالیت های 
مرتبط با حمل ونقل بار اشــاره کرد و گفت: 
»محصولات پس از انبارش برای ارســال به 
کشتی به خروجی مربوطه می روند که کار 
انتقال با لیفتراک و انبــارش هم با تریلرها 
صورت می گیرد و تعمیرات تمامی آن ها را 

این واحد عهده دار است.«
در محوطــه کار آن ها می توان بخش های 
تخصصی مختلف ازجمله قسمت انبار یدکی 
و عمومی، ابزارآلات و همچنین تعمیرات را 

مشاهده کرد.
مرادی درباره تخصص نفرات برای انجام 
تعمیــرات توضیح می دهد: »این مســئله 
بستگی به شرایط تعمیر دارد که 90درصد 
کار توســط نفــرات همین بخــش انجام 

می شود.«
سختی ماهیت کار است

امید حامــدی، تکنســین موتورخانه، از 
نیروهای پیمانکاری با چهارده سال سابقه 
فعالیــت در ایــن مجموعه اســت. او اهل 
شــیراز اســت و به همراه خانواده خود در 
جم ساکن است. حامدی در توضیح سختی 
کار به ســنگین بودن قطعات و دســتگاه ها 
اشــاره و تصریح کرد: »کار این واحد باعث 
آسیب دیدن زانو و کمر می شــود که البته 

ماهیت کار است.«
او به عنوان نمونه اشاره می کند: »همیشه 
به صورت خم وارد موتور می شویم و به شکل 
نود درجه ســرمان داخل موتور اســت که 
همین موضوع باعث فشار به ستون فقرات و 

زانو می شود.«
بخش دیگری از ســختی کار سروصدای 
زیاد و آلودگی صوتی است که شنوایی نفرات 

این بخش را با مشکل مواجه کرده است.
بااین حال، کارکنان این بخش به موضوع 
به روزبودن امکانات کارگاهی اشاره کرده و 
گفتند: »تاش شــده موارد بیشتری اضافه 

شود تا از فشار کار کاسته شود.«
کار زیاد ما را از خانواده غافل 

می کند
یاســر کارگــر، تکنســین تعمیــرات 
غیرصنعتی، از دیگر نفــرات حاضر در این 
بخش اســت که با او گفت وگو می کنیم. او 
32ساله اهل بوشهر و از نیروهای پیمانکاری 
اســت که با مدرک فوق لیسانس مکانیک 
ماشین آلات، سابقه فعالیت 10ساله در ایران 
خودرو را هم دارد و اکنون در دانشگاه آزاد 

نیز تدریس می کند.

کارگر که اهل بوشــهر است و بالغ بر 45 
دوره تخصصی خــودرو گذرانــده، درباره 
ریســک ها و خطرات کار در بخش صنعتی 
افزود: »جنس کار سنگین است، بااین حال 
به تازگی با اضافه شدن جرثقیل سقفی کارها 

سبک تر شده است.«
او با اشاره به نوع آســیب های کار گفت: 
»سیستم کار مکانیک با سختی همراه است. 
شــما یک مکانیک پیدا کنید که مشــکل 
دیســک کمر و زانودرد نداشته باشد. به جز 
فشار کاری، اســترس کاری هم زیاد است. 
بااین حال، معتقد اســت در دوره مدیریت 

جدید روند کار تسهیل تر شده است.«
سنگرسازان بی سنگریم

مهدی شهیدی، سرپرست واحد داربست، 
اهل گناوه اســت و واحد خــود را یکی از 
مجموعه هــای پرفعالیت شــرکت عنوان 
می کند و از همکاران ایــن بخش به عنوان 
سنگرسازان بی سنگر نام می برد و در توضیح 
آن می گوید: »همیشه به عنوان اولین گروه 
برای فعالیت ها حاضر می شــویم و بهترین 
راهکارها را برای نفــرات انجام می دهیم تا 

ویژه مدیرعامل به نیروی انســانی، مشکل 
خاصی وجود نــدارد، اما تنهــا دغدغه ما 
این اســت که حداقل 30درصد از نیروهای 
تمام واحدها تا دو ســال آینده بازنشســت 
می شــوند و باید آموزش، جایگزینی نفرات 
و جانشــین پروری صورت گیرد تا با خروج 
نفرات باتجربه، در مجموعه با مشکل بحرانی 

مواجه نشویم.«
لیفتینگ، از پرریسک ترین 

بخش ها
حســن اعتمادی زاده، سرپرســت بخش 
لیفتینگ )باربرداری، ترانســفر ســنگین 
مجتمع واحد تعمیرات(، اهل دوان کازرون، 
فعالیت مجموعه خود را یکی از پرخطرترین 
و پرریسک ترین قسمت هایی می داند که در 

این صنعت وجود دارد.
او در بیان خطرات فعالیت این بخش، به 
تعدد فعالیت ها، ماشین آلات و تعداد نفرات 
زیرمجموعه )50 تــا 150 نفر( و همچنین 
خطرات و ریسک های جرثقیل های سنگین و 
نصب های سنگین در مجتمع اشاره می کند.

اعتمادی زاده از نیروهای اقماری اســت 

کار در ایمن ترین شکل انجام شود.«
او با اشــاره به فعالیت گسترده و خدمات 
زیاد این بخش، درخواســت اضافه شــدن 
نیروهای بیشتر و همچنین جوان تر به بخش 
داربست را دارد و معتقد است که با بالارفتن 
عمر دســتگاه ها، تعمیرات آن ها هم بیشتر 
می شود، اما با این حال، تعداد نیروها به همان 

میزان گذشته است.
نیاز به جوانگرایی داریم

شــهیدی افزون بر محدودیت نفر در این 
بخش، ضرورت جوانگرایی در میان نفرات را 
هم مورد تأکید قرار داد و گفت: »افزون برآن، 
باید به فکر انتقال تجربه به نســل جوان تر 

هم باشیم.«
او با اشــاره به خطرات و ریســک کار در 
بخش داربســت گفــت: »پرریســک ترین 
فعالیتی که با آن مواجه هستیم این است که 
بیشــتر نفرات به مرور زمان به دلیل کار در 
ارتفاع و جابه جایی اقام سنگین به دیسک 

کمر و گردن درد مبتا می شوند.«
شهیدی که به همراه خانواده در پارسیان 
ساکن است، معتقد است: »با توجه به نگاه 

که خانــواده او در شــیراز زندگی می کنند 
و ازاین رو صحبت های او در بیان ســختی 
کار اقماری مشــترک با دیگر نفرات است 
که به دوری از خانواده اشــاره کرده و آن را 
سخت ترین بخش کار می داند. او حرف های 
زیادی در این زمینــه دارد و می گوید: »در 
طول کار اقمــاری، بزرگ شــدن فرزندان 
را نمی بینیــم. وقتــی به منــزل می رویم 
می بینیم بچــه راه می رود و بعــد از مدتی 
متوجه می شویم بزرگ شده است و ما دور 

از خانواده و فرزندان بودیم.«
دوری از خانواده بخش سخت 

کار است
حبیب اله رضایــی، اهل جهرم، شــاغل 
در واحــد ترانســفر ســنگین، از نیروهای 
پیمانکاری است و در توضیح فعالیت در این 
بخش می گوید: »کار ما باربرداری است. کل 
حمل، باربرداری و نصــب تجهیزات داخل 

سایت را واحد ما عهده دار است.«
او به استرس و فشار زیاد کاری اشاره کرده 
و معتقد است: »بخش سخت تر کار، دوری 
از خانواده به عنوان ماهیت کاری ماست که 

پراسترس ترین واحد آریاساسول
در بازدید از این واحد ابتدا به دفتر سرپرست می رویم. 
محسن شــفیعی، کارشــناس عمران، کارشناس ارشد 
مدیریت، اهل شیراز اســت. فعالیت فنی و تخصصی او 
را از عاقه مندی اش به شعر و مطالعه دور نکرده و روی 
میزکار او چندین کتاب نیز به چشم می خورد. شفیعی از 
سال 1388 به آریاساسول آمده و با سابقه چهارده ساله، 
سرپرستی واحد پشتیبانی )ساپورت سرویس( را عهده دار 
است. ابتدا به عنوان تکنسین جذب شده، سپس به عنوان 
کارشناس و ســوپروایزر فعالیت داشــته و مدتی است 
به عنوان سرپرست این واحد مشــغول به کار است. او با 
بیان اینکه واحد ساپورت سرویس، یکی از پراسترس ترین 
و ســخت ترین واحدهای شــرکت آریاساسول است که 
حدود 87 عدد از ماشــین آلات سنگین شرکت را تحت 
اختیــار دارد، گفت: »تمــام آیتم های ســازمان از نظر 
فعالیت های مرتبط با پشتیبانی را واحد ساپورت سرویس 
عهده دار اســت که دربرگیرنده فعالیت های متنوعی از 
ساختمان های غیرصنعتی، ســاختمان های صنعتی و 
سایت های فرایندی )لیفتینگ، داربست، سیویل و عایق( 
به عنوان حجیم ترین واحد تعمیراتی ســازمان است.« 
به گفته او، معمولاً از یک هزار پرسنل آریاساسول، بیش 
از 85درصد آن ها با واحد ساپورت سرویس در ارتباط اند. 
در این میان، بیشترین پرمیت روزانه در سازمان هم به 
همین واحد ساپورت سرویس اختصاص دارد که نزدیک 

به 50 تا 60 مورد می شود.
بخش های مختلف ساپورت سرویس

سرپرست واحد ساپورت سرویس، با معرفی بخش های 
مختلــف این واحد، ابتدا به واحد لجســتیک اشــاره و 
تصریح کرد: »این واحد حلقه پایانی تولید سازمان است 
و محصولات تولیدشده از طریق آن به بیرون از شرکت 

هدایت می شود.« 
وی با تأکید بر اینکه در این مرحله وسایل نقلیه حمل 
محصولات از نظر لجســتیک با واحد ساپورت سرویس 
است، افزود: »ازجمله ماشین های تحت اختیار این واحد 
می توانم به لیفتراک، لیفتراک دابل، لیفتراک ضد انفجار، 
کوماتسو و تارت ها اشاره کنم که غالباً از برندهای معروف 

دنیا به ویژه آلمانی هستند.« 
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آن را پذیرفتیم.«  
در انجام مأموریت موفق 

ظاهر شدیم
بهروزی نیا که سرپرســت بخش رنگ 
و عایق واحد ســاپورت سرویس مجتمع 
اســت، از نفرات قدیمی شرکت است و 
ســابقه فعالیت او در آریاساسول به سال 

83 بازمی گردد.
او درباره مأموریت بخش رنگ و عایق، 
آن را مشــتمل بر رنگ آمیــزی و عایق 
تمامی تجهیزات، لوله ها و قطعات موجود 
در مجتمع عنوان و تصریح کرد: »تا امروز 
در انجام وظایف خود به بهترین شــکل 
ممکن ظاهر شده و موفق عمل کردیم.«

او فعالیت فعلی ای را که مجموعه او در 
دستورکار دارد شــامل انجام عایق های 
واحد ال دی، رنگ های باقی مانده از سایر 
پروژه هــا در واحد الفیــن و HD عنوان 

می کند.
بهروزی نیا که به شکل اقماری در حال 
فعالیت است، اهل شــیراز بوده و درباره 
منتقل نکــردن خانواده خــود به منطقه 
می گوید: »با توجه به شــغل همســرم 
که در شــهر دیگری مشــغول فعالیت 
)هیئت علمی دانشــگاه در رشته شیمی 
تجزیه( اســت، بنده هم به شکل اقماری 

تردد دارم.«
مهدی زینالی، سرپرست سیستم رنگ 
و عایق پیمانکاری کــه به عنوان همکار 
بهروزی نیا در این مصاحبه حضور دارد، 
اهل اصفهان است و ســابقه هجده سال 

فعالیت در شرکت آریاساسول را دارد.
زینالی درباره ســختی کار به بالارفتن 
سن مجموعه اشاره کرد و گفت: »همین 
موضوع، سختی و به تبع آن مشغله کاری 

ما را بیشتر کرده است.«
او بخش دیگری از سختی کار را مرتبط 
بــا سروکارداشــتن با موادی از ســم تا 
گردوخاک می داند که به ریه ها آســیب 

می زند.
کمبود نیرو در بخش سیویل 

خالصی، سرپرست بخش سیویل )یکی 
از بخش های مهم واحد ساپورت سرویس(، 
درباره شــرح فعالیت ها گفت: »در حال 
حاضر رسالت ما سرویس دادن به تمامی 
واحدهــای مجموعه اســت که شــامل 
ســاختمان های صنعتــی و غیرصنعتی 
می شود و انجام هر کاری از این مجموعه 

توسط واحد ما انجام می شود.«
او افزود: »ما موظف هســتیم افزون بر 
موارد فــوق، کارهای فنی، مهندســی و 
پروژه ها را هم انجام دهیم. به طور مثال، 
1800 متر کابل کشــی، نصب دو پروژه 
ترانس، پروژه پرچم، اتاقک شیشــه ای و 
انباربسته بندی، بخشــی از فعالیت هایی 
است که این بخش اکنون در دستورکار 

دارد.«
خالصی اهل تهران و اصالتاً ســمنانی 
است و در خال صحبت های خود، ضمن 
تشــکر از مدیریت جدید شرکت، به این 
نکته اشــاره می کند که آقای حیدرزاده 
نظم و انســجام را به مجموعه بازگرداند 
و توجه بــه نیروهای پیمانــکاری را در 

دستورکار قرار داد.
او که بــا کد پرســنلی 1002 دومین 
نفری اســت که به شــرکت آریاساسول 
آمده اســت، می گوید: »از میــان یازده 
مدیرعاملی که با آن ها همکاری کرده ام، 
فکــر می کنــم بهتریــن مدیرعامل در 
مجموعه آریاساســول دکتــر حیدرزاده 
اســت. یکی از دلایلم هم این اســت که 
هیچ فرقی میان نیروی پیمانکار و همکار 

نمی گذارند و تبعیض قائل نمی شوند.«
امید بهمنی، سرپرســت گروه سیویل 

کاری ما محدودیت تعداد نفرات است« 
که بــا ناکافی خواندن آن، درخواســت 
توجه به این امر برای بهبود هر چه بیشتر 

فعالیت ها را داشت.
محمدرضا بهزادی، تکنســین ارشــد 
بخش غیرصنعتی، اهل شــهر خشــت 
استان فارس اســت که مأموریت آن ها 
در بخش ســیویل، دو حوزه تأسیسات و 
برق را شامل می شود. به گفته وی، انجام 
کارهای تعمیرات دوره ای ساختمان های 
غیرصنعتی و پلنت ها، پلنت های بارگیری، 
انبار محصول، دیوارپوش، ســقف پوش 
و ســقف کاذب بخشــی از فعالیت های 
ما در این بخش به شــمار می رود که با 
توجه به گســتردگی کار، با محدودیت 
نفر همراه هستند. او افزود: »همین امروز 
15 دســتورکار برای مــن از قبل وجود 
داشت که تا این لحظه به حدود 30 عدد 

پیمانــکاری تیم مهندســی قادرنصب، 
دربــاره شــرح وظایف مجموعــه خود 
گفت: »در ایــن بخش که مشــتمل بر 
تعمیرات و پروژه هاســت باید یک سری 
از ســرویس ها، از کمترین تا بیشــترین 
موارد را، ســاپورت کنیم.« او با اشاره به 
اینکه در این مجموعه در قبال کاری که 
سپرده می شود مسئولیت داریم و باید آن 
را به نحواحسن انجام دهیم تا در سازمان 
سربلند باشیم، گفت: »ازجمله مشکات 

رسیده اســت.« بهزادی با سابقه نوزده 
سال فعالیت به صورت نیروی پیمانکاری، 
خانواده خود را هم به منطقه آورده است 
و معتقد اســت همکاری با شرکت پلیمر 

آریاساسول برای او باعث افتخار است.
آنچه در طول بازدید قابل توجه است، 
تاکید سرپرســت واحد بر حضور تمامی 
کارکنان از رســمی و پیمانــکاری برای 
شــرکت در مصاحبــه و گرفتن عکس 
یادگاری اســت. بازدید که به پایان می 
رســد تازه متوجه گذر زمــان طولانی و 
وقتی که به این واحد اختصاص داده شد، 
می شویم که متاثر از حجم و گستردگی 
فعالیت و تعداد نفرات فعال در آن است و 
بی دلیل نیست آن را حجیم ترین واحد 
از نظر تعداد نفرات، وجود بیشترین تعداد 
کارفرما با خدمات پشــتیبانی و بالاترین 

حجم نیروی پیمانکاری خواندند.

روایت تلخ زندگی اقماری
وقتی با آقای شــفیعی ســر صحبت درباره زندگی 
اقماری باز می شــود، عکس و خبر ناخوشــایند فوت 
یکباره دختر 10ساله اش تیم ما را متأثر می کند. فرزند 
او در نوبت کاری اش به رحمت خدا رفته اســت و پس 
از آن خانواده وی که در شیراز ساکن بودند، به منطقه 
عسلویه مهاجرت می کنند.  وی در ادامه گفت: »شرایط 
ما به شکلی است که باید این مسائل را بپذیریم. درست 
است که بخش سخت زندگی است، اما خب باید آن را 
قبول کنیم. شما حتی اگر در بهترین و پرامکانات ترین 
جای دنیا هم زندگــی کنید، موضوع  دوری از خانواده 
ممکن است مطرح باشد.«  او در سبک زندگی اقماری، 
کنار خانواده بودن را بسیار مؤثر دانست و افزود: »شاید 
از نظر امکانات با سختی همراه باشیم، اما کنارهم بودن 
تحمل سختی ها را آسان تر می کند. چون ما پذیرفتیم 
که در این صنعــت فعالیت کنیــم. و لازم می دانم از 
حمایت مجموعه مدیریت و همکاران خود برای سوگ 
دخترم تشــکر کنم. فراموش نمی کنم پس آن اتفاق 
تلخ، آقای حیدرزاده با وجــود اینکه در ازدحام کاری 
نمایشگاه نفت تهران بودند، از طریق تلفن همراه مدیر 
روابط عمومی با من تماس گرفتنــد و ابراز همدردی 
کردند. پس از اینکه در محل کار حاضر شــدم نیز به 
اتفاق مدیران ارشد شــرکت مجدداً در محل کار من 
حاضر شــدند و این موضوع توانست بخشی از این غم 

بزرگ را تسلی دهد.« 
شفیعی در خال صحبت های خود با اشاره به تحمل 
شــرایط فراق فرزندش بیان کرد: »رنــج اگر هدفمند 
باشــد، شــما در هر تصمیمی قرار بگیرید از عهده آن 

برمی آیید.«
فاضل نظری شعری دارد که در شروع آن می سراید: 

وضع ما در گردش دنیا چه فرقی می کند
زندگی یا مرگ، بعد از ما چه فرقی می کند

ماهیان روی خاک و ماهیان روی آب
وقت مردن، ساحل و دریا چه فرقی می کند

من احســاس می کنم فعالیت به شکل اقماری گرچه 
شرایط سختی است، اما خانواده هرچقدر بیشتر کنار 

هم باشند خیلی بهتر خواهد بود. 

انجام کارهای تعمیرات 
دوره ای ساختمان های غیرصنعتی 

و پلنت ها، پلنت های بارگیری، انبار 
محصول، دیوارپوش، سقف پوش و 

سقف کاذب بخشی از فعالیت های ما در 
این بخش به شمار می رود که با توجه 
به گستردگی کار، با محدودیت نفر 

همراه هستند
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آن را پذیرفتیم.«  
در انجام مأموریت موفق 

ظاهر شدیم
بهروزی نیا که سرپرســت بخش رنگ 
و عایق واحد ســاپورت سرویس مجتمع 
اســت، از نفرات قدیمی شرکت است و 
ســابقه فعالیت او در آریاساسول به سال 

83 بازمی گردد.
او درباره مأموریت بخش رنگ و عایق، 
آن را مشــتمل بر رنگ آمیــزی و عایق 
تمامی تجهیزات، لوله ها و قطعات موجود 
در مجتمع عنوان و تصریح کرد: »تا امروز 
در انجام وظایف خود به بهترین شــکل 
ممکن ظاهر شده و موفق عمل کردیم.«

او فعالیت فعلی ای را که مجموعه او در 
دستورکار دارد شــامل انجام عایق های 
واحد ال دی، رنگ های باقی مانده از سایر 
پروژه هــا در واحد الفیــن و  عنوان 

می کند.
بهروزی نیا که به شکل اقماری در حال 
فعالیت است، اهل شــیراز بوده و درباره 
منتقل نکــردن خانواده خــود به منطقه 
می گوید: »با توجه به شــغل همســرم 
که در شــهر دیگری مشــغول فعالیت 
)هیئت علمی دانشــگاه در رشته شیمی 
تجزیه( اســت، بنده هم به شکل اقماری 

تردد دارم.«
مهدی زینالی، سرپرست سیستم رنگ 
و عایق پیمانکاری کــه به عنوان همکار 
بهروزی نیا در این مصاحبه حضور دارد، 
اهل اصفهان است و ســابقه هجده سال 

فعالیت در شرکت آریاساسول را دارد.
زینالی درباره ســختی کار به بالارفتن 
سن مجموعه اشاره کرد و گفت: »همین 
موضوع، سختی و به تبع آن مشغله کاری 

ما را بیشتر کرده است.«
او بخش دیگری از سختی کار را مرتبط 
بــا سروکارداشــتن با موادی از ســم تا 
گردوخاک می داند که به ریه ها آســیب 

می زند.
کمبود نیرو در بخش سیویل 

خالصی، سرپرست بخش سیویل )یکی 
از بخش های مهم واحد ساپورت سرویس(، 
درباره شــرح فعالیت ها گفت: »در حال 
حاضر رسالت ما سرویس دادن به تمامی 
واحدهــای مجموعه اســت که شــامل 
ســاختمان های صنعتــی و غیرصنعتی 
می شود و انجام هر کاری از این مجموعه 

توسط واحد ما انجام می شود.«
او افزود: »ما موظف هســتیم افزون بر 
موارد فــوق، کارهای فنی، مهندســی و 
پروژه ها را هم انجام دهیم. به طور مثال، 
1800 متر کابل کشــی، نصب دو پروژه 
ترانس، پروژه پرچم، اتاقک شیشــه ای و 
انباربسته بندی، بخشــی از فعالیت هایی 
است که این بخش اکنون در دستورکار 

دارد.«
خالصی اهل تهران و اصالتاً ســمنانی 
است و در خال صحبت های خود، ضمن 
تشــکر از مدیریت جدید شرکت، به این 
نکته اشــاره می کند که آقای حیدرزاده 
نظم و انســجام را به مجموعه بازگرداند 
و توجه بــه نیروهای پیمانــکاری را در 

دستورکار قرار داد.
او که بــا کد پرســنلی 1002 دومین 
نفری اســت که به شــرکت آریاساسول 
آمده اســت، می گوید: »از میــان یازده 
مدیرعاملی که با آن ها همکاری کرده ام، 
فکــر می کنــم بهتریــن مدیرعامل در 
مجموعه آریاساســول دکتــر حیدرزاده 
اســت. یکی از دلایلم هم این اســت که 
هیچ فرقی میان نیروی پیمانکار و همکار 

نمی گذارند و تبعیض قائل نمی شوند.«
امید بهمنی، سرپرســت گروه سیویل 

کاری ما محدودیت تعداد نفرات است« 
که بــا ناکافی خواندن آن، درخواســت 
توجه به این امر برای بهبود هر چه بیشتر 

فعالیت ها را داشت.
محمدرضا بهزادی، تکنســین ارشــد 
بخش غیرصنعتی، اهل شــهر خشــت 
استان فارس اســت که مأموریت آن ها 
در بخش ســیویل، دو حوزه تأسیسات و 
برق را شامل می شود. به گفته وی، انجام 
کارهای تعمیرات دوره ای ساختمان های 
غیرصنعتی و پلنت ها، پلنت های بارگیری، 
انبار محصول، دیوارپوش، ســقف پوش 
و ســقف کاذب بخشــی از فعالیت های 
ما در این بخش به شــمار می رود که با 
توجه به گســتردگی کار، با محدودیت 
نفر همراه هستند. او افزود: »همین امروز 
15 دســتورکار برای مــن از قبل وجود 
داشت که تا این لحظه به حدود 30 عدد 

پیمانــکاری تیم مهندســی قادرنصب، 
دربــاره شــرح وظایف مجموعــه خود 
گفت: »در ایــن بخش که مشــتمل بر 
تعمیرات و پروژه هاســت باید یک سری 
از ســرویس ها، از کمترین تا بیشــترین 
موارد را، ســاپورت کنیم.« او با اشاره به 
اینکه در این مجموعه در قبال کاری که 
سپرده می شود مسئولیت داریم و باید آن 
را به نحواحسن انجام دهیم تا در سازمان 
سربلند باشیم، گفت: »ازجمله مشکات 

رسیده اســت.« بهزادی با سابقه نوزده 
سال فعالیت به صورت نیروی پیمانکاری، 
خانواده خود را هم به منطقه آورده است 
و معتقد اســت همکاری با شرکت پلیمر 

آریاساسول برای او باعث افتخار است.
آنچه در طول بازدید قابل توجه است، 
تاکید سرپرســت واحد بر حضور تمامی 
کارکنان از رســمی و پیمانــکاری برای 
شــرکت در مصاحبــه و گرفتن عکس 
یادگاری اســت. بازدید که به پایان می 
رســد تازه متوجه گذر زمــان طولانی و 
وقتی که به این واحد اختصاص داده شد، 
می شویم که متاثر از حجم و گستردگی 
فعالیت و تعداد نفرات فعال در آن است و 
بی دلیل نیست آن را حجیم ترین واحد 
از نظر تعداد نفرات، وجود بیشترین تعداد 
کارفرما با خدمات پشــتیبانی و بالاترین 

حجم نیروی پیمانکاری خواندند.

روایت تلخ زندگی اقماری
وقتی با آقای شــفیعی ســر صحبت درباره زندگی 
اقماری باز می شــود، عکس و خبر ناخوشــایند فوت 
یکباره دختر 10ساله اش تیم ما را متأثر می کند. فرزند 
او در نوبت کاری اش به رحمت خدا رفته اســت و پس 
از آن خانواده وی که در شیراز ساکن بودند، به منطقه 
عسلویه مهاجرت می کنند.  وی در ادامه گفت: »شرایط 
ما به شکلی است که باید این مسائل را بپذیریم. درست 
است که بخش سخت زندگی است، اما خب باید آن را 
قبول کنیم. شما حتی اگر در بهترین و پرامکانات ترین 
جای دنیا هم زندگــی کنید، موضوع  دوری از خانواده 
ممکن است مطرح باشد.«  او در سبک زندگی اقماری، 
کنار خانواده بودن را بسیار مؤثر دانست و افزود: »شاید 
از نظر امکانات با سختی همراه باشیم، اما کنارهم بودن 
تحمل سختی ها را آسان تر می کند. چون ما پذیرفتیم 
که در این صنعــت فعالیت کنیــم. و لازم می دانم از 
حمایت مجموعه مدیریت و همکاران خود برای سوگ 
دخترم تشــکر کنم. فراموش نمی کنم پس آن اتفاق 
تلخ، آقای حیدرزاده با وجــود اینکه در ازدحام کاری 
نمایشگاه نفت تهران بودند، از طریق تلفن همراه مدیر 
روابط عمومی با من تماس گرفتنــد و ابراز همدردی 
کردند. پس از اینکه در محل کار حاضر شــدم نیز به 
اتفاق مدیران ارشد شــرکت مجدداً در محل کار من 
حاضر شــدند و این موضوع توانست بخشی از این غم 

بزرگ را تسلی دهد.« 
شفیعی در خال صحبت های خود با اشاره به تحمل 
شــرایط فراق فرزندش بیان کرد: »رنــج اگر هدفمند 
باشــد، شــما در هر تصمیمی قرار بگیرید از عهده آن 

برمی آیید.«
فاضل نظری شعری دارد که در شروع آن می سراید: 

وضع ما در گردش دنیا چه فرقی می کند
زندگی یا مرگ، بعد از ما چه فرقی می کند

ماهیان روی خاک و ماهیان روی آب
وقت مردن، ساحل و دریا چه فرقی می کند

من احســاس می کنم فعالیت به شکل اقماری گرچه 
شرایط سختی است، اما خانواده هرچقدر بیشتر کنار 

هم باشند خیلی بهتر خواهد بود. 

انجام کارهای تعمیرات 
دوره ای ساختمان های غیرصنعتی 

و پلنت ها، پلنت های بارگیری، انبار 
محصول، دیوارپوش، سقف پوش و 

سقف کاذب بخشی از فعالیت های ما در 
این بخش به شمار می رود که با توجه 
به گستردگی کار، با محدودیت نفر 

همراه هستند

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 



ت
سو

شک
پی

دست �ر آریاساسول
 در آخر  �ایپیز

شرکت پلیمر آریاساسول که با ثبت رکورد های 
پیاپی در تولید و فروش محصولات از شــرایط 
خوب عملیات خبــر می دهــد، در آذر ماه نیز 
توانســت روند صعودی تولید و فروش را پایدار 
نگــه دارد و خیــال ذی نفعــان را راحت کند. 
آریاساسول طی ماه آذر سال جاری، 151 هزار 
تن انواع محصولات تولید کرد که نسبت به آذر 
ماه ســال 1401 دارای 11 درصد رشــد بوده 
است.  بر این اساس تولید تجمعی نه ماهه سال 
1402 بالغ بر یــک میلیون و 476 هزار تن بود 
که نسبت به دوره مشابه سال گذشته 9 درصد 
رشد نشان می دهد.  مقدار فروش آریا در آخرین 

ماه پاییز 1402 حدود 90 هزار تن بود که نسبت 
به آذر ماه سال گذشــته 16 درصد رشد داشته 
است. مقدار فروش تجمعی 9 ماهه آریا در سال 
1402 معادل 872 هزار تن بود که نســبت به 
دوره مشابه سال 1401، معادل 7 درصد رشد 

را خبر می دهد. 
مبلغ فروش آریا در طی ماه آذر 26 هزار میلیارد 
ریال بود. این مبلغ نســبت به فروش آذر ســال 

1401 با 42 درصد رشد همراه بوده است. 
همچنیــن مبلغ فروش تجمعی 9 ماهه ســال 
1402 آریا معادل 244 هــزار میلیارد ریال بود 
که نسبت به دوره مشابه سال 1401 افزایش 22 

درصدی را شاهد هستیم.
شایان توجه است میانگین مبلغ فروش در سال 
1400 و 1401 به ترتیــب برابر با 22 و 23 هزار 
میلیارد ریــال بوده و مبلغ فروش آذرماه ســال 

نخستین  تجربه گرید تخصصی اکستروژن کوتینگ آریاساسول در 
بورس کالا

اردوی علمی دانش آموزی در 
آریاساسول

اقامه عزاداری
در ایام فاطمیه 

انجام موفقیت آمیز ممیزی خارجی مراقبتی اول 
 ) سیستم مدیریت یکپارچه )

پــس از معرفــی گریــد تخصصــی پلی اتیلــن ســبک اکســتروژن کوتینــگ آریاساســول و موفقیت 
مراحل آزمایشــی ایــن محصول، قرار اســت ایــن پلیمر حیاتــی در بــورس کالا برای متقاضیــان عرضه 
شــود .  330 تن گریــد پلی اتیلن ســبک اکســتروژن کوتینــگ )LEC 1969(  در تابلو بازار پتروشــیمی 
 برای نخســتین بار در کشــور به عنوان گرید تخصصی از سوی شــرکت پلیمر آریاساســول عرضه می شود.

با توجه به عرضه نخســت این گرید، هنوز ســهمیه برای متقاضیان از ســوی وزارت صمــت تخصیص داده 
نشده است و بر این اســاس این گرید در گروه ســبک فیلم تعریف می شود تا مشــتریان دارای سهمیه آن، 
بتوانند برای گرید جدید ســفارش گذاری کنند. از مهم تریــن کاربردهای این گرید می توان به اســتفاده در 
بسته بندی های چندلایه تتراپک و اســپتیک )Aseptic(، پوشــش داخلی لیوان های کاغذی، پوشش دهی 
روی کاغذ چاپ، بســته بندی ســرنگ های تزریق، پاکت های پســتی، بســته بندی ساشــه مــواد غذایی و 
بهداشــتی، ملحفه های یک بار مصرف بیمارستانی و موارد مشابه دیگر اشــاره کرد. شرکت پلیمر آریاساسول 
 Extrusion Coating نخســتین گرید تخصصی پلی اتیلن ســبک با کاربــری ،LEC 1969 با تولید گرید
در ایران در راکتور لوله ای نســل جدید خود، پــس از شــرکت های Sabic و Dow chemical، به عنوان 
 Segment دومیــن( Extrusion Coating ســومین شــرکت در حوزه تولید گریدهای نســل جدیــد
 پرمصرف جهانی LDPE( مطرح شده اســت و بر این اســاس موفق به اخذ گواهینامه دانش بنیان نوآور شد.
در حال حاضر مصرف کنندگان باید گرید مشــابه با نام هانووا را از بازارهای جهانی تهیه کنند که این موضوع 
ارز زیادی را از کشــور خارج می کند؛ با این حال در صورت شناخته شــدن گرید تخصصی آریاساسول که در 
مقایسه با گریدهای رقبا از کیفیت بالاتری برخوردار اســت، می توان از خروج ارز برای تأمین این ماده حیاتی 
 جلوگیری کرد و شرکت پلیمر آریاساســول آمادگی و ظرفیت لازم برای رفع نیاز کشور در این زمینه را دارد.

دانش آموزان منتخب مدارس متوســطه شهرســتان 
خنج در قالب اردوی علمی بازدید از تاسیسات صنعتی 
شهرســتان عســلویه با عنوان »راهیان پیشــرفت« از 
مجتمع شــرکت پلیمر آریاساســول بازدید کردند. به 
گزارش روابط عمومی شــرکت پلیمر آریاساســول، در 
این بازدید که روز سه شــنبه 21 آذرمــاه 1402 انجام 
شــد، 50 نفر از دانش آموزان منتخب مدارس متوسطه 
دخترانه شهرستان خنج ضمن حضور در انبار بسته بندی 
محصولات واحــد ال دی، با فرایند تولید، بســته بندی، 
انبارش و حمل و نقــل محصولات و همچنین چگونگی 
اشــتغال بانوان در صنایع خصوصاً در بخش آزمایشگاه 
آشنا شــدند. دانش آموزان همچنین در جریان فرایند 
بســته بندی، انبارش و حمل و نقل محصولات و واحد 
پلی اتیلن سبک و آزمایشگاه شرکت پلیمر آریاساسول 
قرار گرفتند. دانش آموزان در ادامه حضور در شــرکت 
پلیمرآریاساســول،  از واحــد  بازدید کــرده و با 
چگونگی فرایند پیشــگیری و مانور در شرایط عملیات 

توسط کارکنان این واحد آشنا شدند.

عزاداری ایام فاطمیــه دوم هم 
زمان با سالروز شهادت دخت نبی 
مکرم اســام حضرت فاطمه زهرا 
سام الله علیها با حضور شیفتگان 
اهل بیت )ع( در مجتمع شــرکت 

پلیمر آریاساسول برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت 
پلیمــر آریاساســول در مراســم 
عــزاداری ایام فاطمیــه دوم که با 
حضور گروه سنتی ســنج و دمام 
از اســتان بوشــهر و نیز مداحی 
حاج مســلم رضایی و ســخنرانی 
حجت الاسام شــهابی، همراه با 
خیل مشتاقان آغاز شد، همکاران 
با همراهی دســته عزاداری هم نوا 
با سایر مردم در میهن اسامی به 
ساحت مقدسه زهرای مرضیه ادای 

احترام کردند.

استانداردهای مدیریتی 9 گانه شرکت پلیمر آریاساسول با حضور ممیزان برون سازمانی بدون 
هیچگونه عدم انطباق تمدید شد. به گزارش روابط عمومی شرکت پلیمر آریاساسول، مجموعه 
استانداردهای سیستم های مدیریتی در حوزه های کیفیت محصول، زیست محیطی، ایمنی و 
بهداشت حرفه ای، انرژی، ریسک، مدیریت شایستگی، ارتباط با مشتریان و ایمنی ترافیک جاده ای 
با تاش تمامی ارکان شرکت و راهبری مدیریت طرح و برنامه تمدید شد. این اتفاق مهم با حمایت 
محمدرضا حیدرزاده، مدیر عامل شرکت پلیمر آریاساسول، راهبری مدیریت طرح و برنامه و مرهون 
تاش تمام مدیران و کارکنان، در سالی که از سوی مقام معظم رهبری، با عنوان »مهار تورم و رشد 
تولید« نامگذاری شده است، محقق شد. ممیزی مراقبتی اول )چهاردهمین دوره ممیزی خارجی( 
( در دامنه 9 استاندارد مطابق با برنامه ریزی انجام شده از سوی  سیستم مدیریتی یکپارچه )
یک شرکت معتبر و بهره گیری از ممیزان خبره، طی 3 روز کاری در بازه زمانی 11 الی 13 آذر ماه، 
با موفقیت و مشارکت تمامی واحدهای سازمان بدون هیچگونه عدم انطباق  و  
انجام شده است. استانداردهای 9 گانه تمدید شــده شامل موارد  9001:2015 )سیستم 
مدیریت کیفیت(،  14001:2015 )سیستم مدیریت زیست محیطي(،  45001:2018 
)سیستم مدیریت ایمني و بهداشت حرفه ای(،  31000:2018 )سیستم مدیریت ریسک(، 
 50001:2018 )سیستم مدیریت انرژی(،  10002:2018 )سیستم مدیریت رسیدگی 
به شکایت مشتریان(،  10004:2018 )سیستم مدیریت سنجش رضایت مشتریان(،  
10015:2019 )سیستم مدیریت شایستگی( و  39001:2012 )سیستم مدیریت ایمنی 

ترافیک جاده ای( می شود.

15 14
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1402 نسبت به میانگین مبلغ فروش سال 1400 
و 1401 به ترتیب 18 و 14 درصد بالاتر است.

آریا در گزارش 6 ماهــه ابتدایی 1402 رکورد 
تولید و فروش همه ادوار فعالیت خود را ثبت کرد. 

بررسی تولید و فروش تجمعی 9 ماهه چهار سال 
اخیر این شرکت همچنان نشان دهنده صعودی 

بودن فعالیت آریاست.
همچنین با وجود کاهش نرخ جهانی محصولات، 

مبلغ فروش تجمعی 9 ماهه این شرکت در طی 
4 ســال اخیر روندی صعودی داشته است و این 
موضوع مدیریت مناسب مقدار فروش و نیز یافتن 

بازار های جدید را روایت می کند.
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شرکت پلیمر آریاساسول که با ثبت رکورد های 
پیاپی در تولید و فروش محصولات از شــرایط 
خوب عملیات خبــر می دهــد، در آذر ماه نیز 
توانســت روند صعودی تولید و فروش را پایدار 
نگــه دارد و خیــال ذی نفعــان را راحت کند. 
آریاساسول طی ماه آذر سال جاری، 151 هزار 
تن انواع محصولات تولید کرد که نسبت به آذر 
ماه ســال 1401 دارای 11 درصد رشــد بوده 
است.  بر این اساس تولید تجمعی نه ماهه سال 
1402 بالغ بر یــک میلیون و 476 هزار تن بود 
که نسبت به دوره مشابه سال گذشته 9 درصد 
رشد نشان می دهد.  مقدار فروش آریا در آخرین 

ماه پاییز 1402 حدود 90 هزار تن بود که نسبت 
به آذر ماه سال گذشــته 16 درصد رشد داشته 
است. مقدار فروش تجمعی 9 ماهه آریا در سال 
1402 معادل 872 هزار تن بود که نســبت به 
دوره مشابه سال 1401، معادل 7 درصد رشد 

را خبر می دهد. 
مبلغ فروش آریا در طی ماه آذر 26 هزار میلیارد 
ریال بود. این مبلغ نســبت به فروش آذر ســال 

1401 با 42 درصد رشد همراه بوده است. 
همچنیــن مبلغ فروش تجمعی 9 ماهه ســال 
1402 آریا معادل 244 هــزار میلیارد ریال بود 
که نسبت به دوره مشابه سال 1401 افزایش 22 

درصدی را شاهد هستیم.
شایان توجه است میانگین مبلغ فروش در سال 
1400 و 1401 به ترتیــب برابر با 22 و 23 هزار 
میلیارد ریــال بوده و مبلغ فروش آذرماه ســال 

نخستین  تجربه گرید تخصصی اکستروژن کوتینگ آریاساسول در 
بورس کالا

اردوی علمی دانش آموزی در 
آریاساسول

اقامه عزاداری
در ایام فاطمیه 

انجام موفقیت آمیز ممیزی خارجی مراقبتی اول 
 )IMS( سیستم مدیریت یکپارچه

پــس از معرفــی گریــد تخصصــی پلی اتیلــن ســبک اکســتروژن کوتینــگ آریاساســول و موفقیت 
مراحل آزمایشــی ایــن محصول، قرار اســت ایــن پلیمر حیاتــی در بــورس کالا برای متقاضیــان عرضه 
(  در تابلو بازار پتروشــیمی  شــود .  330 تن گریــد پلی اتیلن ســبک اکســتروژن کوتینــگ )1969 
 برای نخســتین بار در کشــور به عنوان گرید تخصصی از سوی شــرکت پلیمر آریاساســول عرضه می شود.
با توجه به عرضه نخســت این گرید، هنوز ســهمیه برای متقاضیان از ســوی وزارت صمــت تخصیص داده 
نشده است و بر این اســاس این گرید در گروه ســبک فیلم تعریف می شود تا مشــتریان دارای سهمیه آن، 
بتوانند برای گرید جدید ســفارش گذاری کنند. از مهم تریــن کاربردهای این گرید می توان به اســتفاده در 
بسته بندی های چندلایه تتراپک و اســپتیک )Aseptic(، پوشــش داخلی لیوان های کاغذی، پوشش دهی 
روی کاغذ چاپ، بســته بندی ســرنگ های تزریق، پاکت های پســتی، بســته بندی ساشــه مــواد غذایی و 
بهداشــتی، ملحفه های یک بار مصرف بیمارستانی و موارد مشابه دیگر اشــاره کرد. شرکت پلیمر آریاساسول 
  Coating نخســتین گرید تخصصی پلی اتیلن ســبک با کاربــری ، با تولید گرید 1969 
، به عنوان   chemical و Sabic در ایران در راکتور لوله ای نســل جدید خود، پــس از شــرکت های
 Segment دومیــن(  Coating ســومین شــرکت در حوزه تولید گریدهای نســل جدیــد
( مطرح شده اســت و بر این اســاس موفق به اخذ گواهینامه دانش بنیان نوآور شد.  پرمصرف جهانی 

در حال حاضر مصرف کنندگان باید گرید مشــابه با نام هانووا را از بازارهای جهانی تهیه کنند که این موضوع 
ارز زیادی را از کشــور خارج می کند؛ با این حال در صورت شناخته شــدن گرید تخصصی آریاساسول که در 
مقایسه با گریدهای رقبا از کیفیت بالاتری برخوردار اســت، می توان از خروج ارز برای تأمین این ماده حیاتی 
 جلوگیری کرد و شرکت پلیمر آریاساســول آمادگی و ظرفیت لازم برای رفع نیاز کشور در این زمینه را دارد.

دانش آموزان منتخب مدارس متوســطه شهرســتان 
خنج در قالب اردوی علمی بازدید از تاسیسات صنعتی 
شهرســتان عســلویه با عنوان »راهیان پیشــرفت« از 
مجتمع شــرکت پلیمر آریاساســول بازدید کردند. به 
گزارش روابط عمومی شــرکت پلیمر آریاساســول، در 
این بازدید که روز سه شــنبه 21 آذرمــاه 1402 انجام 
شــد، 50 نفر از دانش آموزان منتخب مدارس متوسطه 
دخترانه شهرستان خنج ضمن حضور در انبار بسته بندی 
محصولات واحــد ال دی، با فرایند تولید، بســته بندی، 
انبارش و حمل و نقــل محصولات و همچنین چگونگی 
اشــتغال بانوان در صنایع خصوصاً در بخش آزمایشگاه 
آشنا شــدند. دانش آموزان همچنین در جریان فرایند 
بســته بندی، انبارش و حمل و نقل محصولات و واحد 
پلی اتیلن سبک و آزمایشگاه شرکت پلیمر آریاساسول 
قرار گرفتند. دانش آموزان در ادامه حضور در شــرکت 
پلیمرآریاساســول،  از واحــد HSE بازدید کــرده و با 
چگونگی فرایند پیشــگیری و مانور در شرایط عملیات 

توسط کارکنان این واحد آشنا شدند.

عزاداری ایام فاطمیــه دوم هم 
زمان با سالروز شهادت دخت نبی 
مکرم اســام حضرت فاطمه زهرا 
سام الله علیها با حضور شیفتگان 
اهل بیت )ع( در مجتمع شــرکت 

پلیمر آریاساسول برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت 
پلیمــر آریاساســول در مراســم 
عــزاداری ایام فاطمیــه دوم که با 
حضور گروه سنتی ســنج و دمام 
از اســتان بوشــهر و نیز مداحی 
حاج مســلم رضایی و ســخنرانی 
حجت الاسام شــهابی، همراه با 
خیل مشتاقان آغاز شد، همکاران 
با همراهی دســته عزاداری هم نوا 
با سایر مردم در میهن اسامی به 
ساحت مقدسه زهرای مرضیه ادای 

احترام کردند.

استانداردهای مدیریتی 9 گانه شرکت پلیمر آریاساسول با حضور ممیزان برون سازمانی بدون 
هیچگونه عدم انطباق تمدید شد. به گزارش روابط عمومی شرکت پلیمر آریاساسول، مجموعه 
استانداردهای سیستم های مدیریتی در حوزه های کیفیت محصول، زیست محیطی، ایمنی و 
بهداشت حرفه ای، انرژی، ریسک، مدیریت شایستگی، ارتباط با مشتریان و ایمنی ترافیک جاده ای 
با تاش تمامی ارکان شرکت و راهبری مدیریت طرح و برنامه تمدید شد. این اتفاق مهم با حمایت 
محمدرضا حیدرزاده، مدیر عامل شرکت پلیمر آریاساسول، راهبری مدیریت طرح و برنامه و مرهون 
تاش تمام مدیران و کارکنان، در سالی که از سوی مقام معظم رهبری، با عنوان »مهار تورم و رشد 
تولید« نامگذاری شده است، محقق شد. ممیزی مراقبتی اول )چهاردهمین دوره ممیزی خارجی( 
سیستم مدیریتی یکپارچه )IMS( در دامنه 9 استاندارد مطابق با برنامه ریزی انجام شده از سوی 
یک شرکت معتبر و بهره گیری از ممیزان خبره، طی 3 روز کاری در بازه زمانی 11 الی 13 آذر ماه، 
 Minor و Major با موفقیت و مشارکت تمامی واحدهای سازمان بدون هیچگونه عدم انطباق
انجام شده است. استانداردهای 9 گانه تمدید شــده شامل موارد ISO 9001:2015 )سیستم 
 45001:2018 ISO ،)سیستم مدیریت زیست محیطي( 14001:2015 ISO ،)مدیریت کیفیت
)سیستم مدیریت ایمني و بهداشت حرفه ای(، ISO 31000:2018 )سیستم مدیریت ریسک(، 
ISO 50001:2018 )سیستم مدیریت انرژی(، ISO 10002:2018 )سیستم مدیریت رسیدگی 
 ISO ،)سیستم مدیریت سنجش رضایت مشتریان( 10004:2018 ISO ،)به شکایت مشتریان
10015:2019 )سیستم مدیریت شایستگی( و ISO 39001:2012 )سیستم مدیریت ایمنی 

ترافیک جاده ای( می شود.
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1402 نسبت به میانگین مبلغ فروش سال 1400 
و 1401 به ترتیب 18 و 14 درصد بالاتر است.

آریا در گزارش 6 ماهــه ابتدایی 1402 رکورد 
تولید و فروش همه ادوار فعالیت خود را ثبت کرد. 

بررسی تولید و فروش تجمعی 9 ماهه چهار سال 
اخیر این شرکت همچنان نشان دهنده صعودی 

بودن فعالیت آریاست.
همچنین با وجود کاهش نرخ جهانی محصولات، 

مبلغ فروش تجمعی 9 ماهه این شرکت در طی 
4 ســال اخیر روندی صعودی داشته است و این 
موضوع مدیریت مناسب مقدار فروش و نیز یافتن 

بازار های جدید را روایت می کند.

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 



 در مجموعه هــای بزرگ صنعتی بخش هایی هســتند که در عیــن اهمیت زیاد، آن چنان  که بایــد در جریان برنامه ریزی هــای روزانه و اخبار 
و پیگیری هــا قرار ندارند؛ بخش هایــی همچون جمع آوری پســماند و دفع آن ها که فعال بودن و نبودنشــان در حیات کلــی یک مجتمع اثر 
زیادی دارد و شــاید کمتر کسی به این نقش توجه داشــته است.شرکت پلیمر آریاساســول ازجمله شرکت هایی اســت که تقریباً از ابتدای 
شــکل گیری خود بخشــی را برای جمع آوری و مدیریت انواع پسماندهای تر و رســتورانی و پسماندهای صنعتی و شــیمیایی در نظر گرفته 
است و حالا هم بخشــی به عنوان شــهرداری صنعتی دارد که کار جمع آوری و مدیریت همه انواع پســماندهای داخل مجتمع را بر عهده دارد.
در این شماره از نوید آریا به بخش هایی از شهرداری صنعتی پرداختیم و با تعدادی از کارکنان آن به گفت وگو نشستیم. عباس اسماعیلی کارشناس 
پسماند شــیمیایی و ضایعات صنعتی و غیرصنعتی اســت که از سال 1386 در بخش صنعتی شهرداری آریاساســول مشغول به کار شده است.

نگاهی نزدیک تر به مجموعه شهرداری آریاساسول

کار سخت زیر آفتاب داغ
 و رطوبت بالا

جلسات روزانه با کارکنان 
داریم

اســماعیلی با بیــان اینکه شــهرداری 
صنعتی شــرکت هم در ســال 86 شکل 
گرفته و زیرمجموعه واحد خدمات عمومی/
امور اداری  قــرار دارد، توضیحاتی درباره 
برنامه روزانه کار در این بخش داده و گفت: 
»به طور معمول هر روز صبح و قبل از شروع 
کار، با نفرات این بخش و باغبان ها جلسه 
صبحگاهی داریم و تقســیم کار نفرات را 
انجام می دهیم. اموری که قرار اســت به 
همکارانمان سپرده شــود، معمولاً از روز 
قبل و با توجه به بازدیدهای صورت گرفته 

مشخص شده است.«
وی افزود: »یکی از مهم ترین فعالیت های 
روزانه کارکنان واحد شهرداری، بارگیری 
انواع پســماند های شــیمیایی و ضایعات  
واحدهای غیرفرایندی اســت که از قبل 
تعیین و در محل مشــخصی قــرار داده 
می شــود و کارکنان شــهرداری آن ها را 
بارگیری و به محل دپویی که از قبل تعیین 

شده منتقل می کنند.« 
اســماعیلی با بیان اینکه برای مدیریت 
اجرایی پســماند برنامه مشــخصی وجود 
دارد، گفــت: »این برنامه که از ســال 86 
مشخص شده، با اهداف راهبردی شرکت 

همسو است.« 
این کارشــناس پســماند شــیمیایی و 
ضایعــات صنعتی و غیرصنعتــی با اعام 
اینکه در این مجموعــه 27 نفر در  قالب 
شرکت های همکار در دو قسمت مشغول 
به کار هستند، افزود: »این نفرات به شکل 
مشــترک در بخش صنعتی و فضای سبز 
مشغول به کار هســتند و از ساعت 7:30 
صبح تا 5:30 عصــر در محل کار فعالیت 

دارند.« 
اســماعیلی بــا بیــان اینکــه از نظــر 
ماشین آلات شرایط مساعدی داریم، افزود: 
»تقریباً هشــت خــودرو در اختیار داریم 
که شــامل دو تانکر آبیــاری، دو تراکتور، 
یک خاور حمل ضایعــات و یک لیفتراک 
می شــود. البتــه یکــی از خودروها برای 

جمــع آوری و تخلیــه آب داخل مجتمع 
مورد استفاده قرار می گیرد و یک خودرو 
خاور مکانیزه نیــز زباله های تر مجتمع را 
جمع آوری و به محل لندفیلد سایت کنگان 

منتقل می کند.« 
مدیریت پسماندها با هماهنگی 

حراست و محیط زیست 
وی  بــا تأکید بــر  اینکه همــه مراحل 
بارگیری و خروج این زباله ها با هماهنگی 
حراست و محیط زیســت انجام می شود، 
افــزود: »قبل از بارگیری کار جداســازی 
و تفکیــک در مبــدأ و از طریــق ظروف 
قابل بازیافت انجام می شــود. روند انتقال 
زباله های تر و خشــک و رونــد مکاتبات 
اداری آن زیاد است. نامه نگاری هایی را با 
واحد خدمات شــهری کنگان برای انتقال 
زباله های تر انجــام می دهیم و مجوزهایی 
ارائه می شــود و همه ایــن مراحل را باید 

ماهانه تکرار کنیم.«
ایــن کارشــناس شــهرداری صنعتی 
آریاساســول افــزود: »درمــورد خاک و 
نخاله هــای مجتمع هم که میــزان قابل 
توجهی است، مکاتباتی را با سازمان منطقه 
ویژه عســلویه انجام داده ایم و آن ها یک 
لندفیلد را معرفی کردند. البته این عملیات 
در فصل تابستان به خاطر گرمای شدید و 

شرجی هوا واقعاً طاقت فرسا می شود.« 
وی با اشاره به سختی کار نیروهایی که 
در تابســتان در عملیات جمع آوری زباله 
مشــغول به کار هســتند، افزود: »استرس 
نیروهــا در تابســتان به دلیــل احتمال 

گرمازدگی بیشتر می شود.« 
اســماعیلی که اهل شهرستان خورموج 
اســت  تأکید کــرد که در همــه مراحل، 
دستورالعمل های ایمنی رعایت می شود و 
نیروی ناظر در موقعیت کار قرار دارد تا کار 
به درستی انجام شود و خطری کارکنان را 

تهدید نکند.
سهم ظروف یک بارمصرف در 

حجم نهایی زباله ها
اســماعیلی درمورد جمع آوری پسماند 
شــیمیایی هم گفــت: »باقیمانــده مواد 
شــیمیایی که قابل فروش هستند در یک 
محل جمــع آوری و در محل مشــخصی 
کــه تعیین شــده نگهــداری می شــود. 
محیط زیســت روی این عملیات نظارت 
دارد، اما متولی بارگیری و انتقال این مواد 
ما هســتیم. برنامه زمان بنــدی به صورت 
هفتگی مشخص شده و با توجه به امکانات 
و نفرات محدودی که در جابه جایی داریم، 

این تقسیم بندی را انجام داده ایم.« 
این کارشناس پســماندهای صنعتی و 
غیرصنعتی با اشــاره به دیگر پسماندهای 
درون مجتمــع گفت: »بخــش زیادی از 
ظروف  یک بارمصرف رستوران برای فروش 
جمع می شــود. کارتن ها و چوب و سایر 
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یکی از مهم ترین 
فعالیت های روزانه کارکنان 

واحد شهرداری، بارگیری انواع 
پسماند های شیمیایی و ضایعات  

واحدهای غیرفرایندی است که از قبل 
تعیین و در محل مشخصی قرار داده 

می شود و کارکنان شهرداری آن ها را 
بارگیری و به محل دپویی که از قبل 

تعیین شده منتقل می کنند

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 

کار سخت زیر آفتاب داغ
 و رطوبت بالا

کار سخت زیر آفتاب داغ
 و رطوبت بالا

کار سخت زیر آفتاب داغ
 و رطوبت بالا



 در مجموعه هــای بزرگ صنعتی بخش هایی هســتند که در عیــن اهمیت زیاد، آن چنان  که بایــد در جریان برنامه ریزی هــای روزانه و اخبار 
و پیگیری هــا قرار ندارند؛ بخش هایــی همچون جمع آوری پســماند و دفع آن ها که فعال بودن و نبودنشــان در حیات کلــی یک مجتمع اثر 
زیادی دارد و شــاید کمتر کسی به این نقش توجه داشــته است.شرکت پلیمر آریاساســول ازجمله شرکت هایی اســت که تقریباً از ابتدای 
شــکل گیری خود بخشــی را برای جمع آوری و مدیریت انواع پسماندهای تر و رســتورانی و پسماندهای صنعتی و شــیمیایی در نظر گرفته 
است و حالا هم بخشــی به عنوان شــهرداری صنعتی دارد که کار جمع آوری و مدیریت همه انواع پســماندهای داخل مجتمع را بر عهده دارد.

در این شماره از نوید آریا به بخش هایی از شهرداری صنعتی پرداختیم و با تعدادی از کارکنان آن به گفت وگو نشستیم. عباس اسماعیلی کارشناس 
پسماند شــیمیایی و ضایعات صنعتی و غیرصنعتی اســت که از سال 1386 در بخش صنعتی شهرداری آریاساســول مشغول به کار شده است.

نگاهی نزدیک تر به مجموعه شهرداری آریاساسول

کار سخت زیر آفتاب داغ
 و رطوبت بالا

جلسات روزانه با کارکنان 
داریم

اســماعیلی با بیــان اینکه شــهرداری 
صنعتی شــرکت هم در ســال 86 شکل 
گرفته و زیرمجموعه واحد خدمات عمومی/

امور اداری  قــرار دارد، توضیحاتی درباره 
برنامه روزانه کار در این بخش داده و گفت: 
»به طور معمول هر روز صبح و قبل از شروع 
کار، با نفرات این بخش و باغبان ها جلسه 
صبحگاهی داریم و تقســیم کار نفرات را 
انجام می دهیم. اموری که قرار اســت به 
همکارانمان سپرده شــود، معمولاً از روز 
قبل و با توجه به بازدیدهای صورت گرفته 

مشخص شده است.«
وی افزود: »یکی از مهم ترین فعالیت های 
روزانه کارکنان واحد شهرداری، بارگیری 
انواع پســماند های شــیمیایی و ضایعات  
واحدهای غیرفرایندی اســت که از قبل 
تعیین و در محل مشــخصی قــرار داده 
می شــود و کارکنان شــهرداری آن ها را 
بارگیری و به محل دپویی که از قبل تعیین 

شده منتقل می کنند.« 
اســماعیلی با بیان اینکه برای مدیریت 
اجرایی پســماند برنامه مشــخصی وجود 
دارد، گفــت: »این برنامه که از ســال 86 
مشخص شده، با اهداف راهبردی شرکت 

همسو است.« 
این کارشــناس پســماند شــیمیایی و 
ضایعــات صنعتی و غیرصنعتــی با اعام 
اینکه در این مجموعــه 27 نفر در  قالب 
شرکت های همکار در دو قسمت مشغول 
به کار هستند، افزود: »این نفرات به شکل 
مشــترک در بخش صنعتی و فضای سبز 
مشغول به کار هســتند و از ساعت 7:30 
صبح تا 5:30 عصــر در محل کار فعالیت 

دارند.« 
اســماعیلی بــا بیــان اینکــه از نظــر 
ماشین آلات شرایط مساعدی داریم، افزود: 
»تقریباً هشــت خــودرو در اختیار داریم 
که شــامل دو تانکر آبیــاری، دو تراکتور، 
یک خاور حمل ضایعــات و یک لیفتراک 
می شــود. البتــه یکــی از خودروها برای 

جمــع آوری و تخلیــه آب داخل مجتمع 
مورد استفاده قرار می گیرد و یک خودرو 
خاور مکانیزه نیــز زباله های تر مجتمع را 
جمع آوری و به محل لندفیلد سایت کنگان 

منتقل می کند.« 
مدیریت پسماندها با هماهنگی 

حراست و محیط زیست 
وی  بــا تأکید بــر  اینکه همــه مراحل 
بارگیری و خروج این زباله ها با هماهنگی 
حراست و محیط زیســت انجام می شود، 
افــزود: »قبل از بارگیری کار جداســازی 
و تفکیــک در مبــدأ و از طریــق ظروف 
قابل بازیافت انجام می شــود. روند انتقال 
زباله های تر و خشــک و رونــد مکاتبات 
اداری آن زیاد است. نامه نگاری هایی را با 
واحد خدمات شــهری کنگان برای انتقال 
زباله های تر انجــام می دهیم و مجوزهایی 
ارائه می شــود و همه ایــن مراحل را باید 

ماهانه تکرار کنیم.«
ایــن کارشــناس شــهرداری صنعتی 
آریاساســول افــزود: »درمــورد خاک و 
نخاله هــای مجتمع هم که میــزان قابل 
توجهی است، مکاتباتی را با سازمان منطقه 
ویژه عســلویه انجام داده ایم و آن ها یک 
لندفیلد را معرفی کردند. البته این عملیات 
در فصل تابستان به خاطر گرمای شدید و 

شرجی هوا واقعاً طاقت فرسا می شود.« 
وی با اشاره به سختی کار نیروهایی که 
در تابســتان در عملیات جمع آوری زباله 
مشــغول به کار هســتند، افزود: »استرس 
نیروهــا در تابســتان به دلیــل احتمال 

گرمازدگی بیشتر می شود.« 
اســماعیلی که اهل شهرستان خورموج 
اســت  تأکید کــرد که در همــه مراحل، 
دستورالعمل های ایمنی رعایت می شود و 
نیروی ناظر در موقعیت کار قرار دارد تا کار 
به درستی انجام شود و خطری کارکنان را 

تهدید نکند.
سهم ظروف یک بارمصرف در 

حجم نهایی زباله ها
اســماعیلی درمورد جمع آوری پسماند 
شــیمیایی هم گفــت: »باقیمانــده مواد 
شــیمیایی که قابل فروش هستند در یک 
محل جمــع آوری و در محل مشــخصی 
کــه تعیین شــده نگهــداری می شــود. 
محیط زیســت روی این عملیات نظارت 
دارد، اما متولی بارگیری و انتقال این مواد 
ما هســتیم. برنامه زمان بنــدی به صورت 
هفتگی مشخص شده و با توجه به امکانات 
و نفرات محدودی که در جابه جایی داریم، 

این تقسیم بندی را انجام داده ایم.« 
این کارشناس پســماندهای صنعتی و 
غیرصنعتی با اشــاره به دیگر پسماندهای 
درون مجتمــع گفت: »بخــش زیادی از 
ظروف  یک بارمصرف رستوران برای فروش 
جمع می شــود. کارتن ها و چوب و سایر 
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ضایعات جداگانه بازیافت می شوند. البته یک 
دستگاه هم تهیه شده تا همه این زباله های 
خشــک همین جا بســته بندی و فشرده و 
بعد بارگیری شــود. زباله های رســتوران و 
ســطل های داخل فضاهای اداری به صورت 
روزانه جمع آوری و همه زباله های تر به وسیله 
خودروی مکانیزه بارگیــری و به غرفه زباله 
می آید. زباله های خشک و صنعتی هم پس از 
تفکیک توسط واحد انبار به مزایده گذاشته 
می شود.« اسماعیلی ضمن تشکر از همسر و 
فرزندانش گفت: »در این ده سالی که زندگی 
مشترک داشتیم، واقعاً بعضی وقت ها از روی 
خستگی و استرس زیاد نتوانستم تمام وقتم 
را در اختیــار خانواده ام بگــذارم و از همین 
جا عذرخواهی می کنــم و برای آن ها آرزوی 

سامتی دارم.« 
سلامتی همه همکاران در کنار 

تولید مستمر
غامحسین علی پور، کارشــناس پسماند 
شــیمیایی و ضایعات شــهرداری صنعتی و 
فضای سبز اســت. او هم در بخش خدمات 
سایت، پسماندهای صنعتی و ضایعات داخل 
مجتمع و بعضاً بیرون مجتمع مشغول به کار 
اســت و درباره روند کار خود می گوید: »نوع 
پســماندهایی که طی یــک فرایند تولیدی 
بی مصرف می شود، متفاوت است و براساس 
 manage transportation  نوع بایــد
and disposal شــود. واحد شــهرداری 
به منظور صیانت  و حفاظت از محیط زیست 
و رفاه کارکنان، با دراختیارداشتن تجهیزات 
و نیروهــای خدماتی شــرکت های همکار و 
با هماهنگی و همــکاری واحدهای مختلف، 
خصوصاً واحــد HSE، به نحو شایســته ای 

توانسته به این مهم جامه عمل بپوشاند.« 
او افزود: »شــهرداری صنعتی آریاساسول 
الگویی برای سایر صنایع اســت و اقداماتی 
نظیر ایجاد فضای ســبز، تفکیک و بازیافت 
پسماند در فضایی مناســب و دفن و امحای 
پســماندهای غیرقابل بازیافــت و فروش با 
نظــارت و اخــذ مجوزهــای لازم از مراجع  

ذی صاح، در این پروسه انجام می شود.« 
وی با بیان اینکه با تغییرات مدیران عامل 
طی این چند ســال شــاهد فرازونشیب ها و 
ایجاد دغدغه هایی بوده ایم، افزود: »در دوره 
اخیر همــواره با عزمی راســخ در پرتویی از 
صداقت و با رویکرد کرامت انســانی، شاهد 
آرامش و امید به فرداهایی بهتر هســتیم و 
امیدواریم که سامتی و تندرستی همکاران، 
هم زمان با تولید مستمر و پایدار حفظ شود.«

مدیران به شرایط کار توجه 
دارند

علی ساربان سرکارگر شهرداری آریاساسول 
است که از شــانزده سال قبل در این شرکت 
مشغول به کار است و مسئولیت تقسیم نفرات 
و امور روزانه ایــن واحد را بر عهده دارد. او با 
اشــاره به نفرات حاضر در این بخش، گفت: 

شود. تعدادی از نهال ها کاشته شده و تا چند 
ماه دیگر رشد کرده و خودشان را در محوطه 
نشــان می دهند.«  وی افزود: »پسماندهای 
آزمایشگاهی واحد  و آزمایشگاه مرکزی 
با دستورالعملی که واحد محیط زیست  
تعیین کرده جمع آوری و کارکنان شهرداری 
صنعتی با لیفتراک این پسماندها را به منطقه 
8 دپو منتقل می کنند. پسماندهای خطرناکی 
که از طریق آزمایشــگاه مشخص می شود، 
با دســتورالعمل محیط زیســت بارگیری و 
در محوطه ای سربســته قرار می دهیم تا در 
معرض نور آفتاب نباشند. سایر پسماندهای 
غیرخطرناک صنعتی و غیرصنعتی در محوطه 

باز قرار دارند.« 
اســماعیلی در ادامه افزود: »اسکرپ های 
واحدهای مختلف مشــخص هســتند؛ مثاً 
اســکرپ های واحد  مشــتقی از 
ضایعات چوب، گرانول پلیمرها و کاتالیست ها، 
کیســه های آبی پودر و... است. بارگیری این 
ضایعات روزانه انجام شــده و روی باسکول 
اندازه گیــری و بــه محل دپو پســماندهای 

صنعتی و غیرصنعتی منتقل می شود.« 
ضرورت خرید و ورود 

ماشین آلات جدید
علی پور کارشــناس شــهرداری صنعتی 

»27 نفر در این مجموعــه حضور دارند که 
18 نفر در شیفت حاضر و 7 نفر در استراحت 

هستند.« 
کار در گرما با ماسک خیلی سخت 

است
علی میرزایی یکی از نیروهای شــهرداری 
اســت که با تراکتور کار می کنــد. او درباره 
سختی کار خود گفت: »ســختی اصلی کار 
ما تحمل گرما اســت. ایمنی شرکت، برای 
ارتقای سطح سامت، اســتفاده از ماسک و 
لباس های مشخص را الزامی کرده و حتی در 
تابستان، با وجود گرما و شرجی و بوی زباله از 
ماسک استفاده می کنیم.« او افزود: »تفکیک 
زباله کار زمان بری است و روزانه حداقل پنج 

ساعت کار تفکیک انجام می شود.«
مدیران با مرخصی و تقسیم کار، 

شرایط کار را بهتر می کنند
عبدالرضا عاشــوری، از نیروهای خدماتی 
آریاساســول اســت که کار تفکیک زباله را 
انجام می دهد. او  درباره روند کار خود گفت: 
»فعالیت روزانه ما شامل جمع آوری و تفکیک 
زباله، جمع آوری برگ درخت و نخاله و انتقال 

به سایت و محل دپو زباله ها است.« 
او هم یکی از سختی های کار را انجام همین 
وظایف در گرمای تابستان عنوان کرد و گفت: 

آریاساســول اســت. او درباره شکل گیری 
شــهرداری صنعتی گفت: »از همان ابتدای 
تأسیس آریاساسول بنا را بر این گذاشتند که 
برای جمع آوری پسماند و ضایعات سیستمی 
در نظر گرفته شــود که این مسئولیت را بر 
عهده داشــته باشــد و به این ترتیب، واحد 

شهرداری صنعتی را راه اندازی کردند. 
همان زمان تعدادی دستگاه های مکانیزه 
حمل زباله، تانکــر آب و لــودر و لیفتراک 
برای بارگیری ضایعات و... خریداری شد. در 
برخی مواقع مثل تعمیرات و اورهال، حجم 
زیادی از ضایعات صنعتی تولید می شود که 
باید منتقل شود.« علی پور افزود: »درواقع، 
ماهیت کاری شــهرداری صنعتی خدمات 
عمومی سایت است و برخی از امور اجرایی 

را انجام می دهد.
 عمده کار شهرداری صنعتی در فضای باز 
است و به همین دلیل تحت تأثیر آب وهوا قرار 
دارد و به خصوص در زمان بارندگی حجم و 

سرعت کار بیشتر می شود.« 
وی با بیــان متفاوت بــودن مدیریت انواع 
پســماند واحدهای فرایندی براســاس نوع 
و میــزان محصــول، که شــامل ضایعات و 
پسماندهای صنعتی و شیمیایی است، افزود: 
»درصورتی که این ضایعــات قابل بازیافت و 

»مدیران بالاســری با توجه به شرایط گرما 
نفرات را تقسیم بندی و  ساعت کار را مدیریت 
می کنند و بــا دادن مرخصــی، کمی از این 

شرایط سخت را کاهش می دهند.«
دوازده ساعت کار زیر آفتاب 

عبدالرحمــان کاردان راننــده تراکتور و 
لیفتراک است. او شرایط ســخت تری دارد 
و درباره ســختی کار خود می گوید: »اتاقک 
تراکتور و لیفتراک سایبان ندارد و کار ما در 

گرما و زیر آفتاب داغ تابستان است.«  
او با بیان اینکه در تابســتان از 24 ساعت 
حدود 12 ســاعت را مســتقیماً زیر آفتاب 
هستیم، گفت: »این دستگاه لیفتراک امسال 

اضافه شده است.«
جمع آوری پسماندهای شیمیایی 

با هماهنگی خاص
اسماعیلی، کارشناس پســماند شیمیایی 
و ضایعات صنعتــی و غیرصنعتی، در بخش 
دیگری از صحبت های خود درباره یکی دیگر 
از بخش های شهرداری صنعتی گفت: »یکی 
از کارهای همیشــگی، درختکاری در داخل 
مجموعه و اطراف واحدهای عملیاتی است. 
امســال کار درختکاری در رمــپ بارگیری 
روبه روی واحد MDHD را شــروع کرده ایم 
که قرار است با آبیاری قطره ای کار آن انجام 

فروش باشند در جایی جمع آوری می شوند 
و درصورتی که شیمیایی و خطرناک باشند، 
طبق یک پروتکل مشخص دفع و یا از مجتمع 

خارج می شوند.« 
علی پــور در ادامــه افزود: »اگر پســماند 
شــیمیایی و قابــل اشــتعال باشــد، طبق 
دســتورالعمل باید از دســترس افراد و نور 
آفتاب دور باشــد و در محلی سرپوشــیده 
نگهداری می شود. ضایعات غیرصنعتی شامل 
چوب و پاستیک و آهن و پسماند رستورانی 
و خاک و نخاله هم در محلی دیگر نگهداری 
می شــود.«  وی افزود: »ضایعات فضای سبز 
و خاک و نخاله با مجوزی که از منطقه ویژه 
عسلویه دریافت می شــود، پس  از پرداخت 
تعرفه در لندفیلدی که معرفی شــده تخلیه 
می شود؛ البته پسماندهای رستورانی لندفیلد 
مناســبی ندارد و باید بارگیری و به لندفیلد 
کنگان منتقل شود.«  علی پور با اعام اینکه 
پسماندهای شیمیایی با ثبت مشخصات در 
سامانه محیط زیست تعیین تکلیف می شود 
تا پیمانکار آن مشخص و در ادامه، کار امحای 
آن در محل مشخص انجام شود، افزود: »روی 
آلودگی حساســیت زیادی وجود دارد و  به 
همین دلیل در انتقال خاک و نخاله و ضایعات 
صنعتی توجه زیادی وجود دارد تا هیچ گونه 
آلودگی به محیط پیرامونی منتقل نشــود. 
سال هاســت که ما بدون هیچ گونه اشکال و 
خطایی این ضایعات را منتقــل می کنیم و 

تاکنون مشکلی هم پیش نیامده است.« 
سهم 14درصدی فضای سبز و 

درختان از کل فضای سایت 
مهــدی رضایی کارشــناس فضای ســبز 
آریاساسول است. او با اشاره به اینکه نزدیک 
بــه 10 هکتار از کل ســایت یعنــی حدود 
14درصد از فضای کل سایت به فضای سبز 
اختصاص داده شده اســت، گفت: »15هزار 
اصله درخت با 50 تا 60 گونه کاشــته شده 
اســت. حتی تعدادی از گونه های بومی و در 
حال انقراض مثل انجیر معابد و کهور ایرانی 

نیز در محوطه سایت کاشته شده است.« 
رضایی با بیان اینکه از بیشتر فضاهای داخل 
ســایت، حتی فضاهای مرده، برای کاشــت 
درخت و ایجاد فضای ســبز اســتفاده شده 
است، گفت: »در دل همین فضاهای عمومی 
آب نما، چمن کاری، سایبان و... را قرار داده ایم 
تا کارکنان در حین تردد در داخل سایت از 

این فضاها بهره ببرند.« 
وی افــزود: »تا جایــی که نظرســنجی 
داشــته ایم، کارکنان از فضای ســبز داخل 
ســایت رضایت دارند. روز درختکاری نهال 
می کاریم و درجهت توجه به محیط پیرامونی، 
به ســاکنان بومی هم حدود دو هزار نهال را 
اهدا می کنیم. هم زمــان خزانه گل در داخل 
مجموعه داریم که گل های فصلی را در آنجا 
آماده و در بخش های مختلــف می کاریم تا 

کارکنان لذت ببرند.« 
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ضایعات جداگانه بازیافت می شوند. البته یک 
دستگاه هم تهیه شده تا همه این زباله های 
خشــک همین جا بســته بندی و فشرده و 
بعد بارگیری شــود. زباله های رســتوران و 
ســطل های داخل فضاهای اداری به صورت 
روزانه جمع آوری و همه زباله های تر به وسیله 
خودروی مکانیزه بارگیــری و به غرفه زباله 
می آید. زباله های خشک و صنعتی هم پس از 
تفکیک توسط واحد انبار به مزایده گذاشته 
می شود.« اسماعیلی ضمن تشکر از همسر و 
فرزندانش گفت: »در این ده سالی که زندگی 
مشترک داشتیم، واقعاً بعضی وقت ها از روی 
خستگی و استرس زیاد نتوانستم تمام وقتم 
را در اختیــار خانواده ام بگــذارم و از همین 
جا عذرخواهی می کنــم و برای آن ها آرزوی 

سامتی دارم.« 
سلامتی همه همکاران در کنار 

تولید مستمر
غامحسین علی پور، کارشــناس پسماند 
شــیمیایی و ضایعات شــهرداری صنعتی و 
فضای سبز اســت. او هم در بخش خدمات 
سایت، پسماندهای صنعتی و ضایعات داخل 
مجتمع و بعضاً بیرون مجتمع مشغول به کار 
اســت و درباره روند کار خود می گوید: »نوع 
پســماندهایی که طی یــک فرایند تولیدی 
بی مصرف می شود، متفاوت است و براساس 
 manage transportation  نوع بایــد
disposal  شــود. واحد شــهرداری 
به منظور صیانت  و حفاظت از محیط زیست 
و رفاه کارکنان، با دراختیارداشتن تجهیزات 
و نیروهــای خدماتی شــرکت های همکار و 
با هماهنگی و همــکاری واحدهای مختلف، 
، به نحو شایســته ای  خصوصاً واحــد 

توانسته به این مهم جامه عمل بپوشاند.« 
او افزود: »شــهرداری صنعتی آریاساسول 
الگویی برای سایر صنایع اســت و اقداماتی 
نظیر ایجاد فضای ســبز، تفکیک و بازیافت 
پسماند در فضایی مناســب و دفن و امحای 
پســماندهای غیرقابل بازیافــت و فروش با 
نظــارت و اخــذ مجوزهــای لازم از مراجع  

ذی صاح، در این پروسه انجام می شود.« 
وی با بیان اینکه با تغییرات مدیران عامل 
طی این چند ســال شــاهد فرازونشیب ها و 
ایجاد دغدغه هایی بوده ایم، افزود: »در دوره 
اخیر همــواره با عزمی راســخ در پرتویی از 
صداقت و با رویکرد کرامت انســانی، شاهد 
آرامش و امید به فرداهایی بهتر هســتیم و 
امیدواریم که سامتی و تندرستی همکاران، 
هم زمان با تولید مستمر و پایدار حفظ شود.«

مدیران به شرایط کار توجه 
دارند

علی ساربان سرکارگر شهرداری آریاساسول 
است که از شــانزده سال قبل در این شرکت 
مشغول به کار است و مسئولیت تقسیم نفرات 
و امور روزانه ایــن واحد را بر عهده دارد. او با 
اشــاره به نفرات حاضر در این بخش، گفت: 

شود. تعدادی از نهال ها کاشته شده و تا چند 
ماه دیگر رشد کرده و خودشان را در محوطه 
نشــان می دهند.«  وی افزود: »پسماندهای 
آزمایشگاهی واحد LD و آزمایشگاه مرکزی 
 HSE با دستورالعملی که واحد محیط زیست
تعیین کرده جمع آوری و کارکنان شهرداری 
صنعتی با لیفتراک این پسماندها را به منطقه 
8 دپو منتقل می کنند. پسماندهای خطرناکی 
که از طریق آزمایشــگاه مشخص می شود، 
با دســتورالعمل محیط زیســت بارگیری و 
در محوطه ای سربســته قرار می دهیم تا در 
معرض نور آفتاب نباشند. سایر پسماندهای 
غیرخطرناک صنعتی و غیرصنعتی در محوطه 

باز قرار دارند.« 
اســماعیلی در ادامه افزود: »اسکرپ های 
واحدهای مختلف مشــخص هســتند؛ مثاً 
اســکرپ های واحد MDHD مشــتقی از 
ضایعات چوب، گرانول پلیمرها و کاتالیست ها، 
کیســه های آبی پودر و... است. بارگیری این 
ضایعات روزانه انجام شــده و روی باسکول 
اندازه گیــری و بــه محل دپو پســماندهای 

صنعتی و غیرصنعتی منتقل می شود.« 
ضرورت خرید و ورود 

ماشین آلات جدید
علی پور کارشــناس شــهرداری صنعتی 

»27 نفر در این مجموعــه حضور دارند که 
18 نفر در شیفت حاضر و 7 نفر در استراحت 

هستند.« 
کار در گرما با ماسک خیلی سخت 

است
علی میرزایی یکی از نیروهای شــهرداری 
اســت که با تراکتور کار می کنــد. او درباره 
سختی کار خود گفت: »ســختی اصلی کار 
ما تحمل گرما اســت. ایمنی شرکت، برای 
ارتقای سطح سامت، اســتفاده از ماسک و 
لباس های مشخص را الزامی کرده و حتی در 
تابستان، با وجود گرما و شرجی و بوی زباله از 
ماسک استفاده می کنیم.« او افزود: »تفکیک 
زباله کار زمان بری است و روزانه حداقل پنج 

ساعت کار تفکیک انجام می شود.«
مدیران با مرخصی و تقسیم کار، 

شرایط کار را بهتر می کنند
عبدالرضا عاشــوری، از نیروهای خدماتی 
آریاساســول اســت که کار تفکیک زباله را 
انجام می دهد. او  درباره روند کار خود گفت: 
»فعالیت روزانه ما شامل جمع آوری و تفکیک 
زباله، جمع آوری برگ درخت و نخاله و انتقال 

به سایت و محل دپو زباله ها است.« 
او هم یکی از سختی های کار را انجام همین 
وظایف در گرمای تابستان عنوان کرد و گفت: 

آریاساســول اســت. او درباره شکل گیری 
شــهرداری صنعتی گفت: »از همان ابتدای 
تأسیس آریاساسول بنا را بر این گذاشتند که 
برای جمع آوری پسماند و ضایعات سیستمی 
در نظر گرفته شــود که این مسئولیت را بر 
عهده داشــته باشــد و به این ترتیب، واحد 

شهرداری صنعتی را راه اندازی کردند. 
همان زمان تعدادی دستگاه های مکانیزه 
حمل زباله، تانکــر آب و لــودر و لیفتراک 
برای بارگیری ضایعات و... خریداری شد. در 
برخی مواقع مثل تعمیرات و اورهال، حجم 
زیادی از ضایعات صنعتی تولید می شود که 
باید منتقل شود.« علی پور افزود: »درواقع، 
ماهیت کاری شــهرداری صنعتی خدمات 
عمومی سایت است و برخی از امور اجرایی 

را انجام می دهد.
 عمده کار شهرداری صنعتی در فضای باز 
است و به همین دلیل تحت تأثیر آب وهوا قرار 
دارد و به خصوص در زمان بارندگی حجم و 

سرعت کار بیشتر می شود.« 
وی با بیــان متفاوت بــودن مدیریت انواع 
پســماند واحدهای فرایندی براســاس نوع 
و میــزان محصــول، که شــامل ضایعات و 
پسماندهای صنعتی و شیمیایی است، افزود: 
»درصورتی که این ضایعــات قابل بازیافت و 

»مدیران بالاســری با توجه به شرایط گرما 
نفرات را تقسیم بندی و  ساعت کار را مدیریت 
می کنند و بــا دادن مرخصــی، کمی از این 

شرایط سخت را کاهش می دهند.«
دوازده ساعت کار زیر آفتاب 

عبدالرحمــان کاردان راننــده تراکتور و 
لیفتراک است. او شرایط ســخت تری دارد 
و درباره ســختی کار خود می گوید: »اتاقک 
تراکتور و لیفتراک سایبان ندارد و کار ما در 

گرما و زیر آفتاب داغ تابستان است.«  
او با بیان اینکه در تابســتان از 24 ساعت 
حدود 12 ســاعت را مســتقیماً زیر آفتاب 
هستیم، گفت: »این دستگاه لیفتراک امسال 

اضافه شده است.«
جمع آوری پسماندهای شیمیایی 

با هماهنگی خاص
اسماعیلی، کارشناس پســماند شیمیایی 
و ضایعات صنعتــی و غیرصنعتی، در بخش 
دیگری از صحبت های خود درباره یکی دیگر 
از بخش های شهرداری صنعتی گفت: »یکی 
از کارهای همیشــگی، درختکاری در داخل 
مجموعه و اطراف واحدهای عملیاتی است. 
امســال کار درختکاری در رمــپ بارگیری 
روبه روی واحد  را شــروع کرده ایم 
که قرار است با آبیاری قطره ای کار آن انجام 

فروش باشند در جایی جمع آوری می شوند 
و درصورتی که شیمیایی و خطرناک باشند، 
طبق یک پروتکل مشخص دفع و یا از مجتمع 

خارج می شوند.« 
علی پــور در ادامــه افزود: »اگر پســماند 
شــیمیایی و قابــل اشــتعال باشــد، طبق 
دســتورالعمل باید از دســترس افراد و نور 
آفتاب دور باشــد و در محلی سرپوشــیده 
نگهداری می شود. ضایعات غیرصنعتی شامل 
چوب و پاستیک و آهن و پسماند رستورانی 
و خاک و نخاله هم در محلی دیگر نگهداری 
می شــود.«  وی افزود: »ضایعات فضای سبز 
و خاک و نخاله با مجوزی که از منطقه ویژه 
عسلویه دریافت می شــود، پس  از پرداخت 
تعرفه در لندفیلدی که معرفی شــده تخلیه 
می شود؛ البته پسماندهای رستورانی لندفیلد 
مناســبی ندارد و باید بارگیری و به لندفیلد 
کنگان منتقل شود.«  علی پور با اعام اینکه 
پسماندهای شیمیایی با ثبت مشخصات در 
سامانه محیط زیست تعیین تکلیف می شود 
تا پیمانکار آن مشخص و در ادامه، کار امحای 
آن در محل مشخص انجام شود، افزود: »روی 
آلودگی حساســیت زیادی وجود دارد و  به 
همین دلیل در انتقال خاک و نخاله و ضایعات 
صنعتی توجه زیادی وجود دارد تا هیچ گونه 
آلودگی به محیط پیرامونی منتقل نشــود. 
سال هاســت که ما بدون هیچ گونه اشکال و 
خطایی این ضایعات را منتقــل می کنیم و 

تاکنون مشکلی هم پیش نیامده است.« 
سهم 14درصدی فضای سبز و 

درختان از کل فضای سایت 
مهــدی رضایی کارشــناس فضای ســبز 
آریاساسول است. او با اشاره به اینکه نزدیک 
بــه 10 هکتار از کل ســایت یعنــی حدود 
14درصد از فضای کل سایت به فضای سبز 
اختصاص داده شده اســت، گفت: »15هزار 
اصله درخت با 50 تا 60 گونه کاشــته شده 
اســت. حتی تعدادی از گونه های بومی و در 
حال انقراض مثل انجیر معابد و کهور ایرانی 

نیز در محوطه سایت کاشته شده است.« 
رضایی با بیان اینکه از بیشتر فضاهای داخل 
ســایت، حتی فضاهای مرده، برای کاشــت 
درخت و ایجاد فضای ســبز اســتفاده شده 
است، گفت: »در دل همین فضاهای عمومی 
آب نما، چمن کاری، سایبان و... را قرار داده ایم 
تا کارکنان در حین تردد در داخل سایت از 

این فضاها بهره ببرند.« 
وی افــزود: »تا جایــی که نظرســنجی 
داشــته ایم، کارکنان از فضای ســبز داخل 
ســایت رضایت دارند. روز درختکاری نهال 
می کاریم و درجهت توجه به محیط پیرامونی، 
به ســاکنان بومی هم حدود دو هزار نهال را 
اهدا می کنیم. هم زمــان خزانه گل در داخل 
مجموعه داریم که گل های فصلی را در آنجا 
آماده و در بخش های مختلــف می کاریم تا 

کارکنان لذت ببرند.« 
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وجود یک مرکز دندانپزشــکی در دل مجتمع صنعتی، آن هم داخل ســاختمان اداری شــماره دو آریاساســول، در همان حضور نخست در این شرکت 
نظرم را جلب می کند. اگر شــما هم مثل من از مراجعه به دندانپزشــکی رنج می بریــد، اهمیت و ضرورت وجود این خدمات در محل کار را بیشــتر درک 
می کنید. حتی دیگر تحمل و دغدغه درد دندان که بی خبر می آید آســان می شــود و در کسری از زمان می توانید به دکتر ســعید تاتاری، دندانپزشک 
جوان )34ســاله( و البته باســابقه مجتمع، مراجعه کنید؛ دندانپزشــک شــوخ طبعی که گفت وگو با او برخلاف هم صنفانش ســخت نیست. در داخل 
این مرکز، برخلاف تابلوی کوچک ورودی آن، با مجموعه ای نســبتاً بزرگ و مجهز مواجه می شــویم که در آن جای دو یونیت تعبیه شــده اســت. دکتر 
تاتاری در حال کار جراحی دندان عقل یکی از بیماران )کارکنان آریاساســول( اســت و در این فاصله دســتیار او بخش هــای مختلف و مواد و تجهیزات 
را یک به یک معرفی می کند. او با اشــاره به اینکه 70درصد از کارکنان ســر وقت می آیند، از آن ها درخواست دارد که کنســلی دقیقه نود نداشته باشند. 
یکی از مراجعــان مرکز دندانپزشــکی از واحد رســتوران آمده اســت که می گویــد از دو هفتــه قبل برای جراحــی دندان عقل وقــت گرفته و 
اکنون کار او به بهترین شــکل انجام شــده اســت. او که از خدمات دندانپزشــکی رضایت دارد، از شــرکت آریاساســول برای فراهم ســاختن این 
خدمات در داخل مجتمع تشــکر می کند. به گفته وی، هزینه دندانپزشــکی ســال گذشــته رایگان بوده و امســال براســاس بیمه تکمیلی اســت.

او معتقد است که وجود مرکز دندانپزشکی در محیط کار، با توجه به اینکه همه ما برای دریافت این خدمات مهم کمتر وقت می گذاریم، بسیار مناسب است؛ آن هم برای 
کارکنان آریاساسول که با توجه به ماهیت کار خود بعضاً تا هشت شب هم در سایت حضور دارند و وقت کمتری برای رسیدگی به دندان های خود دارند و در فاصله بین کار، 
می توانند از این خدمات استفاده کنند. اگر می خواهید از جزئیات خدمات دندانپزشکی مجتمع و حال وهوای پزشک خود بیشتر بدانید، این گفت و گو را دنبال کنید.  
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گفت وگو با دندانپزشک آریاساسول

 چــه نــوع خدمــات 
دندانپزشــکی در اینجــا 
بــه کارکنان شــرکت ارائه 

می شود؟
مرکز دندانپزشکی آریاساسول مجهز 
است و در آن امکان ارائه خدمات به تمام 
شرایط اورژانســی، به استثنای خدمات 

زیبایی و یا ایمپلنت، وجود دارد. 

 چند روز در هفته فعالیت 
دارید؟

یک روز در هفته )روزهای سه شــنبه 
از ساعت هشت ونیم صبح تا یک ربع به 
چهار عصر( برای کارهای اورژانسی، در 

این شرکت حضور دارم.

 در این فاصله زمانی چند 
بیمار دارید؟

روزانه بین شش تا هفت نفر از خدمات 
دندانپزشکی استفاده می کنند.

 بیشــترین مواردی که 
کارکنان برای آن ها مراجعه 

می کنند چیست؟
عمده خدماتی کــه کارکنان برای آن 
مراجعه می کنند، عصب کشی و پرکردن 
دندان است. در گذشــته مراجعه برای 
جرم گیری دندان هم زیاد بود که اکنون 
به دلیل اورژانسی شــدن نوع خدمات، 
تعداد آن را کاهش دادیم تا به کسانی که 

درد دندان دارند رسیدگی کنیم. 

 هزینه خدمــات چگونه 
محاسبه می شود؟

ما هزینه ای از بیمار دریافت نمی کنیم، 
فقط اسم و خدمات ارائه شده در سیستم 
ثبت می شــود. در جریان محاســبه و 
ارتباطات اعتباری کارکنان هم نیستیم. 

د  ا مــو و  هــا  ید خر  
دندانپزشــکی را شــرکت 

عهده دار است؟
من فقط برند را اعام می کنم و شرکت 

مرکز 
دندانپزشکی 
آریاساسول 
مجهز است و 
در آن امکان 
ارائه خدمات 

به تمام شرایط 
اورژانسی، 
به استثنای 

خدمات 
زیبایی و یا 
ایمپلنت، 
وجود دارد

خریداری می کند. از نظر استرالیزاسیون 
هم بایــد بگویــم یکــی از معتبرترین 
دستگاه های استرالیزاســیون در اینجا 
وجود دارد و بیمــاران نگرانی ای از این 
نظــر ندارند. همچنین، بــرای هر بیمار 
پــک یک بارمصرف باز می شــود و تمام 
موارد مصرفی هم پس از هر بار استفاده، 
اســتریل می شــود. بعد از اتمام کار هر 
مریض هم ده دقیقه اســتراحت اســت 
تا دســتگاه تصفیه هوا، هــوای اینجا را 
تصفیه کند و پــس از آن مریض بعدی 

حضور یابد. 

 کارکنان برای تعیین وقت 
چه روالی را باید طی کنند؟

مریض برای اولین حضور، بدون تعیین 
وقت قبلی معاینه و مشــاوره می شود و 
پس از تشــکیل پرونده، برای جلسات 
بعدی باید به شــکل تلفنی تعیین وقت 

کنند.

 آماری از تعداد مراجعان 
دارید؟

در حال حاضر 300 پرونده وجود دارد 

که خدمات دندانپزشکی از یک تا چندین 
مورد ارائه شده است. اگر وضعیت دندان 
بیمار اورژانســی باشــد، پس از معاینه 
برای همان روز هم نوبت داده می شود. 
درصورتی که درد آن قابل تحمل باشد، 
تعیین وقت می شود تا در زمان خود در 

مطب حضور یابد. 

 به بیمار خود توصیه کردید 
بستنی میل کنند. واقعاً بعد از 
خدمات دندانپزشــکی مؤثر 

است؟
نیم ساعت تا 40 دقیقه بعد از کشیدن 
دندان بایــد یک خوراکــی خنک مثل 
بســتنی برای جلوگیــری از خونریزی 

میل کنند.
 برای کارهای دیگر مثل عصب کشی و... 
نیازی نیســت، اما در جراحی و کشیدن 
دندان، کمپرس یخ و خوردن بســتنی 
مؤثر اســت. به بیماران توصیه می کنم 
بستنی را با دوســتان و همراهان میل 
کنند تا آن ها هم از بســتنی لذت ببرند 
و یا بــرای ما هم بســتنی بیاورند با هم 

میل کنیم. 
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یک سری بسیار خوب و برخی بسیار بد 
هستند. خیلی هم نمی توان با موقعیت 

شغلی آن ها مرتبط دانست.

 چــه توصیــه ای برای 
بهداشــت دهــان و دندان 

دارید؟
 اگر بخواهم خاصه بگویم، به شــخصه 
و طبق مطالعات انجام شده می گویم اگر 
یک مسواک حداقلی دو بار در روز )یک بار 
صبح ها بعد از بیدارشدن و شب ها قبل از 
خوابیدن( را در برنامه بگذارند و یک بار هم 
نخ دندان قبل از مسواک آخر شب بزنند، 
عماً مراجعه به ما کمتر می شود. اگر بحث 
اقتصادی آن را هم کنــار بگذاریم، آنچه 
تحویل آن ها می دهیم با آنچه خدادادی 
است زمین تا آسمان فرق دارد و نمی تواند 

افتتاح یک کلینیک در تهران هستم.

 دستیار شما هم از مطب 
عسلویه می آید؟

دســتیار من قباً از کارکنان شرکت 
آریاساســول بود. تا زمان آمدن نیروی 
جایگزین، دســتیار مطب خودم، خانم 

اجرائی همراهم در مجتمع هستند.

 خانواده هم اینجا ساکن 
هستند؟

خیر. 

ی  ا هــو ن  کنــا ر کا  
دندان هایشــان را دارنــد و 
نکات بهداشت دهان را رعایت 

می کنند؟

جای آن را بگیرد. با این شــیوه و برنامه 
مراجعه به ما کمتر می شــود و خودشان 

هم راحت تر هستند. 

 اهل موسیقی و ورزش هم 
هستید؟

اهل بســیاری هنرها بودم، اما اکنون 
آن ها را دنبال نمی کنم. من سیزده سال 
رشته ورزشی کاراته کار کردم و  دان سه 
کاراته دارم و مربی فدراسیون و عضو تیم 
ملی بودم. غیر از آن، عضو باشگاه پاس در 
رشته فوتبال بودم و در سطح نوجوانان 
و نونهالان بازی کردم. اما در حال حاضر 

دندان درست می کنم.

 عشق به دندانپزشکی به 
ورزش غالب شد؟

عشق به دندانپزشکی باعث چنین قضیه ای 
شد. من تیزهوشان درس خواندم. در ریاضی 
در سطح تیزهوشان تهران رتبه اول بودم و 
باید در المپیاد ریاضی شرکت می کردم که 
به دلیل عاقه ای که به رشته دندانپزشکی 
داشتم، رشــته تجربی را دنبال کردم تا به 

دندانپزشکی دانشگاه شهید بهشتی برسم.

 چرا همه به ادامه تحصیل 
در دانشگاه شهید بهشتی و 
مدرک آن علاقه مند هستند؟

من هم نمی دانم عشق به این دانشگاه 
ناشی از چیست! وقتی برای تحصیل به 
دانشگاه شهید بهشــتی رفتم، دیدم که 
خبری نیســت. اما از بیرون قشنگ بود. 
سال اول بعد از مقطع متوسطه در رشته 
پزشکی قبول شدم که برای ثبت نام اقدام 
نکردم و  برای قبولی دندانپزشکی شهید 
بهشتی صبر کردم. یک سال پشت کنکور 
ماندم تا شهید بهشتی قبول شدم و پس 
از آن دست تقدیر من را به عسلویه آورد.

 به علاقه مندان به رشته 
دندانپزشکی چه توصیه ای 

دارید؟
با من صحبت کنند منصرفشان کنم.

 اگر پیشــنهادی هست 
بفرمایید.

من بیشــتر انتقاد دارم )به شــوخی(. 
همگی سامت باشــید و از دندان های 

خود مراقبت کنید.

 در حــال حاضــر فقط 
آریاساسول در منطقه مرکز 

دندانپزشکی دارد؟
به غیر از آریاساسول، دو شرکت دیگر 

در منطقه نیز دندانپزشکی دارند. 

 شما چطور سر از عسلویه 
و شرکت پلیمر آریاساسول 

درآوردید؟
من از سال 94 در این منطقه هستم. 
ابتدا به مدت سه ســال در یکی دیگر از 
پتروشــیمی های منطقه مشغول به کار 
بودم که با صاحدید و اعتماد دوســتان 

تصمیم گرفتم به آریاساسول بیایم.

 از تجربه کار دندانپزشکی 
در یک محیط صنعتی بگویید.

ارائه خدمات دندانپزشکی در یک محیط 
صنعتی در نوع خود جالب اســت؛ ازجمله 
برای من که همیشه عادت داشتم به محض 
اتمام موجودی مواد دندانپزشــکی و دیگر 
موارد کار با یک تلفــن پیش رود، در اینجا 
فضای متفاوتی حاکم اســت و باید زودتر 
فهرســت مورد نیاز را برای تهیه ارائه کنم 
تا موجودی خالی نشــود، که البته فرایند 
خرید در مراکز صنعتی به دلیل طی کردن 
استعام های موردنیاز، مالیات و... متفاوت تر 
است. ضمن اینکه اینجا یک محیط متفاوت 

با مطب است که جذابیت های خاصی دارد.

 چطور به عسلویه آمدید؟
برای طرح دانشــگاه خود به عسلویه 
آمدم که تمام شــود و زود برگردم، اما 
قسمت نشد و ماندگار شدم. البته در حال 

ت
لام

س
ت

لام
س

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 

دراینمرکزچهتجهیزاتیدراختیاردارید؟
تجهیزات مرکز دندانپزشکی آریاساسول به روز است؛ ازجمله دستگاه عکسبرداری 
دیجیتال آن. همچنین، دو یونیت که براساس صلاحدید شرکت از یکی برندهای معتبر 
ایرانی تهیه شده است. می توانم بگویم یکی از مجهزترین مراکز دندانپزشکی، متعلق 
به شرکت آریاساسول است. افزون برآن، مواد و تجهیزات مرکز هم از بهترین برندهای 

موجود بازار تهیه می شود.
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نکردم و  برای قبولی دندانپزشکی شهید 
بهشتی صبر کردم. یک سال پشت کنکور 
ماندم تا شهید بهشتی قبول شدم و پس 
از آن دست تقدیر من را به عسلویه آورد.

 به علاقه مندان به رشته 
دندانپزشکی چه توصیه ای 
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بفرمایید.

من بیشــتر انتقاد دارم )به شــوخی(. 
همگی سامت باشــید و از دندان های 

خود مراقبت کنید.

 در حــال حاضــر فقط 
آریاساسول در منطقه مرکز 

دندانپزشکی دارد؟
به غیر از آریاساسول، دو شرکت دیگر 

در منطقه نیز دندانپزشکی دارند. 

 شما چطور سر از عسلویه 
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پتروشــیمی های منطقه مشغول به کار 
بودم که با صاحدید و اعتماد دوســتان 

تصمیم گرفتم به آریاساسول بیایم.

 از تجربه کار دندانپزشکی 
در یک محیط صنعتی بگویید.

ارائه خدمات دندانپزشکی در یک محیط 
صنعتی در نوع خود جالب اســت؛ ازجمله 
برای من که همیشه عادت داشتم به محض 
اتمام موجودی مواد دندانپزشــکی و دیگر 
موارد کار با یک تلفــن پیش رود، در اینجا 
فضای متفاوتی حاکم اســت و باید زودتر 
فهرســت مورد نیاز را برای تهیه ارائه کنم 
تا موجودی خالی نشــود، که البته فرایند 
خرید در مراکز صنعتی به دلیل طی کردن 
استعام های موردنیاز، مالیات و... متفاوت تر 
است. ضمن اینکه اینجا یک محیط متفاوت 

با مطب است که جذابیت های خاصی دارد.

 چطور به عسلویه آمدید؟
برای طرح دانشــگاه خود به عسلویه 
آمدم که تمام شــود و زود برگردم، اما 
قسمت نشد و ماندگار شدم. البته در حال 
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چند قاب از کارکنان آریاساسول

آنچه می ماند 
فقط خاطره ها 

است
خوانندگان محترم و کارکنان عزیز شرکت پلیمر 

آریاساسول ماهنامه نوید آریا درنظر دارد طی شماره های آتی  
نیز با انتشار عکس های قدیمی در صفحه نوستالژی به مرور 
خاطرات بپردازد ، لذا خواهشمند است در صورت داشتن 

عکس های قدیمی و خاطره انگیز ، آن ها را به امانت در اختیار 
واحد روابط عمومی قرار دهید تا در نوبت چاپ قرار گیرد .
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عکس های 
خاطره انگیزتان را 

برای  نوید آریا بفرستید 
تا بانام خودتان 

منتشر کنیم

ارسالی از محسن تقی نژاد ماهانی
ارسالی از محسن تقی نژاد ماهانی
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روایت حضور زنان در شرکت پلیمر آریاساسول، چهره ای متفاوت از نقش آفرینی آن ها در صنعت پتروشیمی را در این شرکت 
رقم زده است و با جمعیت در حال افزایش جامعه زنان در بخش های مختلف آریاساسول، هر روز اثرگذاری آن ها پررنگ تر می شود. 
متین حســینی یکی از ده ها زن شاغل در شــرکت پلیمر آریاساسول است که در قامت مهندس ارشــد ایمنی این شرکت 
فعالیت دارد. تحصیلات او مهندســی صنایع، گرایش ایمنی است و از ســال 89 در واحد اچ اس ای مشغول به کار شده است. 
البته سابقه فعالیت او در صنعت نفت به ســال 86 بازمی گردد که به مدت سه سال در شــرکت پالایش و پخش حضور داشته 
است. او از شمال ایران )استان گیلان شهر رشت( به جنوب )عســلویه( آمده و به همراه همسر خود که در منطقه شاغل است، 
در عسلویه اسکان دارند. متین حســینی در گفت وگو با ماهنامه نوید آریا به چگونگی حضور خود در این شرکت و نگاه مثبت 
آریاساســول به نقش آفرینی زنان با توجه به تخصص کاری شان، جدای از جنســیت آنان پرداخته است که در ادامه می آید.

گفت وگو با یکی از بانوان شاغل در واحد اچ اس ای

 نظرتــان درخصوص فعالیت 
زنان در صنعت نفت چیست؟

فرایند اشتغال زنان در بخش های عملیاتی 
صنعت نفت پیچیدگی هــای خاص خود را 
دارد و ورود و فعالیت ما زنان در این صنعت، 
نســبت به مردان سخت تر اســت. من در 
آزمون ورودی صنعت نفت شرکت کردم و 
قبول شدم. آنچه ماک و معیار جذب من در 
شرکت پلیمر آریاساسول قرار گرفت، نتایج 
آزمون بود که بــه آن اعتماد کردند و من را 
برای فعالیت پذیرفتند. درواقع، ماک این 
بود که فرد در حال جذب از تخصص مورد 
نیاز برخوردار باشد و مسئله جنسیت آن را 
تحت تأثیر قرار ندهد. از زمان ورود تاکنون 
خوشبختانه حمایت واحد اچ اس ای و دیگر 
بخش ها را داشته ام و از حمایت و همکاری 

همه آن ها کمال تشکر را دارم.
 شما از اولین زنان شرکت پلیمر 
آریاساسول هستید که در بخش 

عملیاتی مشغول به کار شدید؟
در واحد عملیاتی اچ اس ای اولین خانم بودم 
و موضوع امیدوارکننده این است که جذب 
زنان در واحدهای عملیاتــی رو به افزایش 
است. این باعث خوشحالی ما زنان است که 
حضور این جمعیت متخصص، در بخش های 

تخصصی و صنعتی رو به افزایش است.
 اولیــن روز کاری خــود در 
شــرکت پلیمر آریاساسول را به 

خاطر دارید؟
اولین روز کــه برای مصاحبــه به اینجا 
آمدم، موضوعی که در بدو ورود توجهم را 
جلب کرد، بیلبورد آریاساســول مربوط به 
واحد اچ اس ای بــرای رعایت اصول ایمنی 
در ورود به ســایت بود. دیدن آن شــروع 
انگیزه ای بالا بود که به خــودم گفتم من 
باید در این شرکت کار کنم. با وجود آنکه 
از موقعیت مناســب کاری در شهر خودم 
)رشت( برخوردار بودم، به دلیل نظم موجود 
در شرکت و فرایندهای انضباطی متفاوت، 
مجذوب این شرکت شدم و ازاین رو سعی 
کردم با اعتمادبه نفــس کامل در مصاحبه 

حاضر شوم.
 نقش و مأموریت شما در این 

شرکت شامل چه مواردی است؟
شــعار ما در شــرکت پلیمر آریاساسول 
»تولید ایمن و پایدار با حفظ سرمایه های 
انسانی« اســت. مأموریت و تاش ما این 
است که افراد شاغل در مجتمع آریاساسول 
با صحت و امنیت کار را انجــام داده و در 
سامت کامل، امن و دور از آسیب، بیماری 
و جراحت، پیش خانواده های خود بازگردند. 
به موازات این امر می خواهیم تولید پایدار 
داشته باشــیم؛ چون بدون تولید، بسیاری 
از مشــاغل هم حذف خواهند شد. تمامی 
بخش ها زنجیره های متصل به هم هستند 
که به موجودیت کار ما رســمیت بخشیده 

جدا از بخش 
اچ اس ای، یکی 
از موضوعات 
بارز در کلیت 
شرکت پلیمر 
آریاساسول، 
پررنگ بودن 
مفهوم اتحاد 
و یکپارچگی 

است. هر 
اتفاقی برای 
هریک از 
کارکنان 

ایجاد شود، 
از رده بالا تا 
پایین ترین 

سطح، 
بیشترین 

حمایت را از 
یکدیگر دارند 
و این خیلی 
قشنگ است

و هــدف واحد مــا در این شــرکت را معنا 
می دهند. واحد اچ اس ای به شــکل مستقیم 
با واحدهای فرایندی و بهره برداری و... کار 
می کند و در شروع کار، تمامی واحدها باید 
حضور داشته باشیم. هر فعالیتی که در سایت 
باید برای انجام شدن، تمام دستورالعمل های 
کاری و بهره برداری را تحت پوشــش قرار 
دهد. مــا براســاس همین اصل بررســی 
می کنیم که شرایط ناایمن وجود نداشته و 
اصول آماده سازی  فرایند رعایت شده باشد. 
افزون بر آن، در حین انجام کار باید تطابق با 
استانداردها و دســتورالعمل ها رعایت شده 
باشد. تا زمانی که کار به اتمام برسد و مجوز 

آن بسته شود، ما حضور خواهیم داشت.
 از سخت ترین بخش کار بگویید.

چون کارم در آریاساسول را بسیار دوست 
دارم، ســختی از جنس نــوع کار برای من 
معنا ندارد. هرچند باید بگویم که آب وهوای 
عسلویه و دوری از شــهری که از آن آمدم 
سخت ترین بخش کار اســت. جدا از بخش 
اچ اس ای، یکــی از موضوعات بارز در کلیت 
شــرکت پلیمر آریاساســول، پررنگ بودن 
مفهوم اتحاد و یکپارچگی است. هر اتفاقی 
برای هریک از کارکنان ایجاد شــود، از رده 
بالا تا پایین ترین سطح، بیشترین حمایت را 
از یکدیگر دارند و این خیلی قشنگ است. به 
همین دلیل، در آریاساسول برخاف برخی 
شرکت های دیگر شاهد تغییرات زودبه زود 
نفرات نیستید و تعلق سازمانی، تعهد کاری 
و مسئولیت پذیری در آن بسیار پررنگ است. 
وقتی قرار است کاری به ما سپرده شود، آن 
را با کیفیت و مســئولانه انجام می دهیم. به 
همین خاطر می گویم آریاساســول فراتر از 

عسلویه و حتی ایران است.
 پرریسک ترین مأموریتی را که 
واحد شما در آن وارد شد به خاطر 

دارید؟
از شــرایط اضطراری آتش سوزی تا نشت 
مواد شیمیایی خطرناک و از سرویس خارج 
شدن برخی واحدها را شــاهد بوده ایم. در 
صورت شرایط اضطرار، سناریوی این شرایط 
و وظایف هر فرد مشــخص است. ابتدا باید 
افسران آتش نشانی وارد عمل شده و بعد از 

آن دیگر بخش ها حضور می یابند.
 به جامعه زنان که قصد حضور 
در بخش ایمنی و اچ اس ای را دارند، 

چه توصیه ای دارید؟
خطاب به آن ها می گویم که خودشــان را 
باور داشته باشند. بهتر است به زبان انگلیسی، 
نرم افزارها و مباحث علمی رشته خود مسلط 
شــوند که تمامی این ها کنار هــم معنا پیدا 
می کند. بیشــتر از تمامی مواردی که اشاره 
کردم، اعتماد به نفس داشته باشند و با انگیزه 

و امید و دقت بالا پیش روند.
 با وجود نوع کار حساسی که 
عهده دار هســتید، اوقات فراغت 

هم دارید؟
بعد از اتمام کار در شرکت، در منزل فیلم و 

سریال دنبال می کنم.
 نوع کار اقمــاری و دوری از 

خانواده سخت نیست؟
من به همراه همســرم به شکل اقماری در 
عسلویه مشغول کار هســتیم. همسرم در 
واحــد اچ اس ای پالایشــگاه مجتمع گازی 
پارس جنوبی فعالیت دارد. با توجه به کنار 
هم بودنمان، ســختی ای از این نظر برای ما 
وجود ندارد. هرچند از شــهر خود )رشت( 

دور هستیم.
 گفت وگو را بــا یک خاطره به 

پایان ببریم.
من خاطرات خوب و بد زیــادی دارم. اما 
بدون اغراق باید بگویم که بهترین خاطرات و 
بهترین سال های زندگی من در شرکت پلیمر 
آریاساسول بوده است. با وجود شرایط سخت 
کار و همچنین وضعیت خاص آب وهوایی، 
آریاساسول را دوست داشته و دارم.  یکی از 
زیباترین خاطرات من مربوط به همان روزی 
است که برای مصاحبه آمدم. در ورودی گیت 
حراست شــرکت با اعتماد به نفس کامل به 
خودم گفتم قبول می شوم. همان زمان یک 
نفر از من پرســید: »پارتی شما کیست؟« 
گفتم: »پارتی ندارم«. خیلی خوشحال بودم 
که صددرصد قبول می شوم. با این حال، از آن 
فرد شــنیدم که گفت: »پارتی نداری قطعاً 
مردود هستی«. با این جمله شوک زده شدم. 
پس از مصاحبه قرار بود نتیجه در بازه زمانی 
یک ماهه مشخص شود که خبری نشد و فکر 
کردم اینجا هم کار بــا پارتی پیش می رود. 
ماه دوم هم از نتیجه خبری نشد که با منابع 
انسانی شرکت آریاساسول تماس گرفتم که 
اعام کردند در مرحله ارزشــگذاری است. 
ماه سوم تماس گرفتند که در مصاحبه قبول 

شدم و باید کار خود را شروع کنم. 
متاسفانه در آخرین لحظات انتشار ماهنامه 
نویدآریا متوجه شدیم که سرکار خانم متین 
حسینی در غم از دست دادن مادر عزیزشان 
به سوگ نشسته اند ، ضمن عرض تسلیت ، از 
درگاه خداوند متعال برای آن مرحوم رحمت 
و مغفرت و برای ایشان صبوری و شکیبایی 

خواستاریم.
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نگاه مثبت آریاساسول
 به نقش آفرینی زنان
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روایت حضور زنان در شرکت پلیمر آریاساسول، چهره ای متفاوت از نقش آفرینی آن ها در صنعت پتروشیمی را در این شرکت 
رقم زده است و با جمعیت در حال افزایش جامعه زنان در بخش های مختلف آریاساسول، هر روز اثرگذاری آن ها پررنگ تر می شود. 
متین حســینی یکی از ده ها زن شاغل در شــرکت پلیمر آریاساسول است که در قامت مهندس ارشــد ایمنی این شرکت 
فعالیت دارد. تحصیلات او مهندســی صنایع، گرایش ایمنی است و از ســال 89 در واحد اچ اس ای مشغول به کار شده است. 
البته سابقه فعالیت او در صنعت نفت به ســال 86 بازمی گردد که به مدت سه سال در شــرکت پالایش و پخش حضور داشته 
است. او از شمال ایران )استان گیلان شهر رشت( به جنوب )عســلویه( آمده و به همراه همسر خود که در منطقه شاغل است، 
در عسلویه اسکان دارند. متین حســینی در گفت وگو با ماهنامه نوید آریا به چگونگی حضور خود در این شرکت و نگاه مثبت 
آریاساســول به نقش آفرینی زنان با توجه به تخصص کاری شان، جدای از جنســیت آنان پرداخته است که در ادامه می آید.

گفت وگو با یکی از بانوان شاغل در واحد اچ اس ای

 نظرتــان درخصوص فعالیت 
زنان در صنعت نفت چیست؟

فرایند اشتغال زنان در بخش های عملیاتی 
صنعت نفت پیچیدگی هــای خاص خود را 
دارد و ورود و فعالیت ما زنان در این صنعت، 
نســبت به مردان سخت تر اســت. من در 
آزمون ورودی صنعت نفت شرکت کردم و 
قبول شدم. آنچه ماک و معیار جذب من در 
شرکت پلیمر آریاساسول قرار گرفت، نتایج 
آزمون بود که بــه آن اعتماد کردند و من را 
برای فعالیت پذیرفتند. درواقع، ماک این 
بود که فرد در حال جذب از تخصص مورد 
نیاز برخوردار باشد و مسئله جنسیت آن را 
تحت تأثیر قرار ندهد. از زمان ورود تاکنون 
خوشبختانه حمایت واحد اچ اس ای و دیگر 
بخش ها را داشته ام و از حمایت و همکاری 

همه آن ها کمال تشکر را دارم.
 شما از اولین زنان شرکت پلیمر 
آریاساسول هستید که در بخش 

عملیاتی مشغول به کار شدید؟
در واحد عملیاتی اچ اس ای اولین خانم بودم 
و موضوع امیدوارکننده این است که جذب 
زنان در واحدهای عملیاتــی رو به افزایش 
است. این باعث خوشحالی ما زنان است که 
حضور این جمعیت متخصص، در بخش های 

تخصصی و صنعتی رو به افزایش است.
 اولیــن روز کاری خــود در 
شــرکت پلیمر آریاساسول را به 

خاطر دارید؟
اولین روز کــه برای مصاحبــه به اینجا 
آمدم، موضوعی که در بدو ورود توجهم را 
جلب کرد، بیلبورد آریاساســول مربوط به 
واحد اچ اس ای بــرای رعایت اصول ایمنی 
در ورود به ســایت بود. دیدن آن شــروع 
انگیزه ای بالا بود که به خــودم گفتم من 
باید در این شرکت کار کنم. با وجود آنکه 
از موقعیت مناســب کاری در شهر خودم 
)رشت( برخوردار بودم، به دلیل نظم موجود 
در شرکت و فرایندهای انضباطی متفاوت، 
مجذوب این شرکت شدم و ازاین رو سعی 
کردم با اعتمادبه نفــس کامل در مصاحبه 

حاضر شوم.
 نقش و مأموریت شما در این 

شرکت شامل چه مواردی است؟
شــعار ما در شــرکت پلیمر آریاساسول 
»تولید ایمن و پایدار با حفظ سرمایه های 
انسانی« اســت. مأموریت و تاش ما این 
است که افراد شاغل در مجتمع آریاساسول 
با صحت و امنیت کار را انجــام داده و در 
سامت کامل، امن و دور از آسیب، بیماری 
و جراحت، پیش خانواده های خود بازگردند. 
به موازات این امر می خواهیم تولید پایدار 
داشته باشــیم؛ چون بدون تولید، بسیاری 
از مشــاغل هم حذف خواهند شد. تمامی 
بخش ها زنجیره های متصل به هم هستند 
که به موجودیت کار ما رســمیت بخشیده 

جدا از بخش 
اچ اس ای، یکی 
از موضوعات 
بارز در کلیت 
شرکت پلیمر 
آریاساسول، 
پررنگ بودن 
مفهوم اتحاد 
و یکپارچگی 

است. هر 
اتفاقی برای 
هریک از 
کارکنان 

ایجاد شود، 
از رده بالا تا 
پایین ترین 

سطح، 
بیشترین 

حمایت را از 
یکدیگر دارند 
و این خیلی 
قشنگ است

و هــدف واحد مــا در این شــرکت را معنا 
می دهند. واحد اچ اس ای به شــکل مستقیم 
با واحدهای فرایندی و بهره برداری و... کار 
می کند و در شروع کار، تمامی واحدها باید 
حضور داشته باشیم. هر فعالیتی که در سایت 
باید برای انجام شدن، تمام دستورالعمل های 
کاری و بهره برداری را تحت پوشــش قرار 
دهد. مــا براســاس همین اصل بررســی 
می کنیم که شرایط ناایمن وجود نداشته و 
اصول آماده سازی  فرایند رعایت شده باشد. 
افزون بر آن، در حین انجام کار باید تطابق با 
استانداردها و دســتورالعمل ها رعایت شده 
باشد. تا زمانی که کار به اتمام برسد و مجوز 

آن بسته شود، ما حضور خواهیم داشت.
 از سخت ترین بخش کار بگویید.

چون کارم در آریاساسول را بسیار دوست 
دارم، ســختی از جنس نــوع کار برای من 
معنا ندارد. هرچند باید بگویم که آب وهوای 
عسلویه و دوری از شــهری که از آن آمدم 
سخت ترین بخش کار اســت. جدا از بخش 
اچ اس ای، یکــی از موضوعات بارز در کلیت 
شــرکت پلیمر آریاساســول، پررنگ بودن 
مفهوم اتحاد و یکپارچگی است. هر اتفاقی 
برای هریک از کارکنان ایجاد شــود، از رده 
بالا تا پایین ترین سطح، بیشترین حمایت را 
از یکدیگر دارند و این خیلی قشنگ است. به 
همین دلیل، در آریاساسول برخاف برخی 
شرکت های دیگر شاهد تغییرات زودبه زود 
نفرات نیستید و تعلق سازمانی، تعهد کاری 
و مسئولیت پذیری در آن بسیار پررنگ است. 
وقتی قرار است کاری به ما سپرده شود، آن 
را با کیفیت و مســئولانه انجام می دهیم. به 
همین خاطر می گویم آریاساســول فراتر از 

عسلویه و حتی ایران است.
 پرریسک ترین مأموریتی را که 
واحد شما در آن وارد شد به خاطر 

دارید؟
از شــرایط اضطراری آتش سوزی تا نشت 
مواد شیمیایی خطرناک و از سرویس خارج 
شدن برخی واحدها را شــاهد بوده ایم. در 
صورت شرایط اضطرار، سناریوی این شرایط 
و وظایف هر فرد مشــخص است. ابتدا باید 
افسران آتش نشانی وارد عمل شده و بعد از 

آن دیگر بخش ها حضور می یابند.
 به جامعه زنان که قصد حضور 
در بخش ایمنی و اچ اس ای را دارند، 

چه توصیه ای دارید؟
خطاب به آن ها می گویم که خودشــان را 
باور داشته باشند. بهتر است به زبان انگلیسی، 
نرم افزارها و مباحث علمی رشته خود مسلط 
شــوند که تمامی این ها کنار هــم معنا پیدا 
می کند. بیشــتر از تمامی مواردی که اشاره 
کردم، اعتماد به نفس داشته باشند و با انگیزه 

و امید و دقت بالا پیش روند.
 با وجود نوع کار حساسی که 
عهده دار هســتید، اوقات فراغت 

هم دارید؟
بعد از اتمام کار در شرکت، در منزل فیلم و 

سریال دنبال می کنم.
 نوع کار اقمــاری و دوری از 

خانواده سخت نیست؟
من به همراه همســرم به شکل اقماری در 
عسلویه مشغول کار هســتیم. همسرم در 
واحــد اچ اس ای پالایشــگاه مجتمع گازی 
پارس جنوبی فعالیت دارد. با توجه به کنار 
هم بودنمان، ســختی ای از این نظر برای ما 
وجود ندارد. هرچند از شــهر خود )رشت( 

دور هستیم.
 گفت وگو را بــا یک خاطره به 

پایان ببریم.
من خاطرات خوب و بد زیــادی دارم. اما 
بدون اغراق باید بگویم که بهترین خاطرات و 
بهترین سال های زندگی من در شرکت پلیمر 
آریاساسول بوده است. با وجود شرایط سخت 
کار و همچنین وضعیت خاص آب وهوایی، 
آریاساسول را دوست داشته و دارم.  یکی از 
زیباترین خاطرات من مربوط به همان روزی 
است که برای مصاحبه آمدم. در ورودی گیت 
حراست شــرکت با اعتماد به نفس کامل به 
خودم گفتم قبول می شوم. همان زمان یک 
نفر از من پرســید: »پارتی شما کیست؟« 
گفتم: »پارتی ندارم«. خیلی خوشحال بودم 
که صددرصد قبول می شوم. با این حال، از آن 
فرد شــنیدم که گفت: »پارتی نداری قطعاً 
مردود هستی«. با این جمله شوک زده شدم. 
پس از مصاحبه قرار بود نتیجه در بازه زمانی 
یک ماهه مشخص شود که خبری نشد و فکر 
کردم اینجا هم کار بــا پارتی پیش می رود. 
ماه دوم هم از نتیجه خبری نشد که با منابع 
انسانی شرکت آریاساسول تماس گرفتم که 
اعام کردند در مرحله ارزشــگذاری است. 
ماه سوم تماس گرفتند که در مصاحبه قبول 

شدم و باید کار خود را شروع کنم. 
متاسفانه در آخرین لحظات انتشار ماهنامه 
نویدآریا متوجه شدیم که سرکار خانم متین 
حسینی در غم از دست دادن مادر عزیزشان 
به سوگ نشسته اند ، ضمن عرض تسلیت ، از 
درگاه خداوند متعال برای آن مرحوم رحمت 
و مغفرت و برای ایشان صبوری و شکیبایی 

خواستاریم.
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 به نقش آفرینی زنان
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گفت وگو  با همکار آریاسوسول که مسیر سخت تحصیل را به اتمام رسانده
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1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/  حرکت در مسیر رؤیاها  و علاقه مندی ها سهم رضایت از زندگی را بیشتر می کند و هر سختی و محدودیتی بی معنی شده و رنگ می بازد. حمید صرافزاده 
جهرمی سرپرست انبار محصول پلیمر آریاساسول است که این بار نه به خاطر مسئولیت کاری اش، بلکه به دلیل تلاشی که برای ادامه تحصیل در سطوح 
عالی در ایران و فرانسه داشته با او گفت وگو داشتیم. او پس از تکمیل تحصیلات خود در دانشگاه های ایران، به دنبال راهکارهایی برای مشکلات جامعه 
و نگاهی متفاوت درجهت حل مسائل شهری و اقتصادی، به این نتیجه می رسد که باید به دانشگاه های فرانسه برود و به این ترتیب زندگی او تغییر بزرگی 
می کند.  صرافزاده جهرمی از 1383 تا امروز به آریاساسول آمده و در بخش بازرگانی و انبار داخلی و انبار محصول بوده و در حال حاضر سرپرست انبار محصول 
)لجستیک( این شرکت است. او کارشناسی مدیریت بازرگانی از دانشگاه خلیج فارس بوشهر و کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی )مدیریت و برنامه ریزی 
شهری( دانشگاه تهران را دارد و در دو سال  و اندی اخیر کارشناسی ارشد مدیریت کسب وکار بین المللی و تدوین استراتژی را در فرانسه دریافت کرده است. 

رتبه بندی فرانســه، اسِک رتبه 2 دانشکده 
مالی-مدیریتی فرانسوی را دارد. همچنین، 
بعضــی مشــاوران شــرکت های بــزرگ 
بین المللی مثل توتال، پژو، رنو و سیتروئن، 
دیلوءیت و... در همین دانشــگاه تحصیل 
کرده اند و یا تدریس می کنند. دفتر مرکزی 
دانشــگاه در منطقه سِــرجی )Cergy( و 
کاس های مــا در منطقــه لدَُفَنس ) 

( برگزار می شد.« 
شروع دوره تحصیلی هم زمان 

با شیوع کرونا
سرپرســت انبار محصول )لجستیک( 
پلیمر آریاساســول با بیــان اینکه زمان 
شــروع دوره تحصیلی او با شــیوع کرونا 
هم زمان شد، افزود: »در آن دوره ورود و 
خروج به کشورها به دلیل محدودیت های 
کرونایی ســخت بود و دانشگاه اعام کرد 
که یا اینجا مستقر شــوید و در قرنطینه 
باشید و یا آناین باشید. من هم با توجه 
به بحث هزینه هــای اقامت و اینکه اینجا 
شاغل بودم و ممکن بود کارم را از دست 
بدهم، گزینه کاس های آناین را انتخاب 
کردم. برای سهولت تردد هم در مکاتبه ای 
که بین دانشگاه و ســفارت انجام شد، با 
توجه به اینکه هر ماه بیــن 6 تا 10 روز 
کاس داشــتم، ویزای مولتی تریپ برای 

من صادر شد.«
وی افزود: »در آن زمــان برای آیلتس 
)آزمون معتبر زبان انگلیسی( هم ثبت نام 
کرده بــودم، اما بــه دلیل کرونــا، تمام 
آزمون های آیلتس هم کنسل شده بود و 
دانشگاه برای اینکه کار من راه بیفتد یک 
آزمون با لینک جداگانه برای من ارســال 
کرد. به آن ها جواب دادم و نمره مناسب 
را دریافت کردم و در ادامه آزمون  
)تست ریاضی و هوش بین المللی( را هم 

به شکل آناین شرکت کردم.«
صرافــزاده جهرمی با اشــاره به دوره دو 
سال و ســه ماهه تحصیل خود در فرانسه، 
به برنامه ادامه تحصیل خود اشــاره کرد و 
گفت: »هدف من تحصیل در سطح دکتری 
این رشته تحصیلی بود و همین مسیر را هم 
رفتم، اما در بورسیه این رشته قبول نشدم. 
برای دکتری دوست داشتم در یک مؤسسه 
دیگر که با دانشگاه سوربن جوینت بود ادامه 
تحصیل دهم و یک ســری از درس ها را در 
سوربن بگذرانم، اما تاشم بی نتیجه ماند و 

یک فرانسوی درنهایت انتخاب شد.« 
این عضو خانــواده آریاساســول با بیان 
اینکه یکی از دلایل انتخاب این دوره دکترا 
امکان بهره بردن از بورسیه بود، چون امکان 
پرداخت هزینه را نداشــت، افزود: »پس از 
قبول نشدن در دوره دکتری کمی انگیزه ام 
را از دست دادم و ســعی می کنم در حوزه 

تدریس این عاقه را ادامه دهم.«
وی به شرایط ســخت رفت وآمد متعدد 

از آنجایی که 
به تدریس و 

تحصیل علاقه 
داشتم تصمیم 
گرفتم که در 
یک دانشگاه 

خارجی 
تحصیل کنم 
تا در  معرض 

نگاه ها و سبک 
دیگری از 

آموزش باشم. 
به همین دلیل 

رتبه بندی 
دانشگاه های 
خارجی در 
رشته های 

موردنظرم را 
بررسی کردم 
و  درنهایت به 
دانشگاه های 

فرانسه 
رسیدم

و هفتگی تا فرانســه و هزینه ها اشاره کرد 
و گفت: »هزینه های رفت وبرگشــتم کاماً 
شــخصی بود و اگر هزینه هــا را زمانی که 
یورو 12 تــا 30 هزار تومان بــود در نظر 
بگیریم، حــدود 500میلیون تومان صرف 
این رفت وآمدها و هزینه تحصیلی شــده 

است.« 
وی افزود: »ازآنجایی که شــیفت کاری 
شــرکت چهارده روزه بود، در چهارده روز 
اســتراحت کاس ها را می رفتــم و اگر 
کاس ها در زمان شــیفت کاری بود، دو 
تا ســه روز مرخصی می گرفتم. اصاً من 
بین همکارانم معروف بودم که دوسه روزه 
تا فرانســه می رود و برمی گــردد؛ به من 
می گفتند ما دوسه روزه تا شیراز می رویم، 
تو تا فرانسه! بعضی وقت ها به من یادآوری 
و تأکید می کردند که مطمئنی تا دو روز 
دیگر برمی گردی؟ یعنی برایشــان قابل 
درک نبود که من دوروزه تا فرانسه بروم 

و برگردم.
»گاهی برای کمترشــدن هزینه ها، در 
بعضی سفرها، هنگام رسیدن به پاریس، 
( و یا  شب اول تا صبح در فرودگاه )
ایستگاه مرکزی قطار پاریس )  
( می ماندم تا یک شب پول هتل یا 
خوابگاه کمتر بدهم و فردا برای پیگیری 
کارها، راهی کاس و دانشــگاه می شدم. 
جالب اینجا بود که از ساعت یک تا چهار 
بامداد توقف در ایستگاه قطار ممنوع بود 
و مجبور بودم پشــت درب ایستگاه قطار 
در ســرمای پاریس صبح کنــم. یک بار 
هم به شدت مریض شــدم، به طوری که 
با آمبولانس به بیمارســتان نانتغ پاریس 
منتقل شــدم و چند ساعت بستری بودم 

و سرم گرفتم.«
همراهی خانواده و همکاران

صرافزاده جهرمی به همراهی و تشویقی 
که خانواده اش از او در این مدت داشته اند 
اشاره کرد و گفت: »همسرم قباً در یکی 
از پتروشــیمی های منطقه شاغل بود، اما 
بعد از به دنیاآمــدن فرزند اولمان انتخاب 
کرد که در خانه باشد و الان خانه دار است. 
ما دو دختر به نام گلسا و گلشید داریم.« 

وی با اشاره به همراهی خانواده اش در 
زمان تحصیل و کار، افــزود: »خانواده و 
به خصوص همســرم فداکاری و تشویق 
هم زمان نسبت به من داشتند و در زمانی 
که حضور نداشــتم، امور خانه و بچه ها بر 
عهده همسرم بوده اســت، و ایشان حق 

زیادی بر گردنم دارند.«
این عضو خانواده آریاساسول همچنین 
به همراهی همکاران خود هم اشاره کرد 
و گفــت: »در دوره اخیر مدیریتی امنیت 
شــغلی خوبی داریم. همچنین ســطح 
رفاه و درآمد کارکنــان در دوره مدیریت 
جدید افزایش داشته اســت که در اینجا 

از مدیرعامــل محترم و دوست داشــتنی 
آریاساســول قدردانــی می کنــم. ایــن 
شرایط برای پیشــبرد برنامه های زندگی 
اهمیت زیــادی دارد. همین مصاحبه هم 
نشان دهنده توجه مثبت و عنایتی است که 
تیم مدیریتی ایشان به جزئیات پیشرفت 
شــخصی و کاری کارکنــان دارنــد )در 
دوره های قبلی هم مدیران نکات مثبتی 
داشتند و من را مورد تشویق کامی قرار 

می دادند(.«
صرافزاده جهرمی با بیان اینکه متولد 58 
است و یک سال دیگر تا بازنشستگی زمان 
دارد، درمورد برنامه های آینده خود گفت: 
»می خواهــم عاقه به تدریــس را دنبال 
کنم. البته از ســال 91 در دانشگاه های 
بومی منطقه دروس مدیریت و حسابداری 
را تدریس می کنم. از نظر مالی نیازی ندارم 
و رقم دریافتی از تدریس هم قابل توجه 
نیست، اما ازآنجایی که هدف من تدریس 
در دانشگاه های شیراز و تهران است، این 

مسیر را ادامه می دهم.«
سرپرســت انبار محصول )لجســتیک(  
پلیمر آریاساســول بــه تفاوت های فضا و 
شیوه های آموزش در ایران و فرانسه اشاره 
کرد و گفت: »در نظام آموزشــی فرانسه 
بیشتر عملگرا هستند و پروژه های عملی را 
برای دانشجویان تعریف می کنند تا به شکل 
عملی همه مباحث علمــی و تئوریک را 
یاد بگیرند. در این نظام آموزشی مباحث 
تئوری بدون تمرین عملی کمتر است و با 
کارگاه های حضوری موضوعات درسی را 
تشریح و تمرین می کنند.«  وی  با اشاره به 
مراکز دانشگاهی ایران و آیین نامه اجرایی 
و امکانات و فضای کلی دانشگاهی، افزود: 
»بنیه علمی دانشجویان ایرانی بسیار قوی 
است، اما ارتباط صنعت با دانشگاه خیلی 
ضعیف است و شیوه های آموزشی تئوریک 
است و عملگرایی ندارد. اما همه این ها قابل 
اصاح است و می توان آن ها را تغییر داد.«

صرافــزاده جهرمی با بیان اینکه دوران ســخت 
رفت وآمد تا فرانسه تقریباً تمام شده و دوره تحصیل 
به اتمام رســیده اســت، درباره علت این تصمیم 
و تحصیل در فرانســه گفت: »مــدت زیادی اخبار 
مختلف در جامعه را دنبال می کردم و متوجه شدم 
بیشتر ما منتقد هســتیم، اما راهکار و راه اصاحی 
مطرح نمی شود و یا کم است. به این نتیجه رسیدم 
که جامعه ما نیاز بــه راهکارهای جدید دارد و تنها 
راه خدمت به کشــور و جامعه و خانواده، تجهیز به 

ساح دانش است.«

او بــه عاقه خود بــه تحصیل و تدریس اشــاره 
کرد و گفت: »از آنجایی که بــه تدریس و تحصیل 
عاقه داشــتم تصمیم گرفتم که در یک دانشگاه 
خارجی تحصیل کنم تا در  معرض نگاه ها و سبک 
دیگری از آموزش باشم. به همین دلیل رتبه بندی 
دانشگاه های خارجی در رشــته های موردنظرم را 
بررسی کردم و  درنهایت به دانشــگاه های فرانسه 
رسیدم. البته برخی از بســتگانم که در حوزه های 
علمی چهره ماندگاری هســتند، در دانشگاه های 
فرانسه و به خصوص دانشگاه سوربن تحصیل کرده 

بودند و تجربه آن ها در انتخابم بی تأثیر نبود.«
این عضو خانواده آریاساسول در ادامه افزود: »در 
بررسی ها متوجه شــدم که اگر بخواهم به سوربن 
بروم به ســطح بالایی از زبان فرانســه نیاز دارم و 
آموزش آن حداقل دو سال طول می کشد. درنتیجه 
دانشــگاه اسِِــک  )ESSEC( را انتخاب کردم که 
درواقع دومین دانشکده مالی مدیریتی برتر فرانسه 
)ششم اروپا در ســال 2020( محسوب می شود و 

تأسیس آن به سال 1907 برمی گردد.«
صرافزاده جهرمی در  توضیح بیشــتر گفت: »در 
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گفت وگو  با همکار آریاسوسول که مسیر سخت تحصیل را به اتمام رسانده

از عسلویه تا �اریساز عسلویه تا �اریس

ان
رکن
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کا

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/  حرکت در مسیر رؤیاها  و علاقه مندی ها سهم رضایت از زندگی را بیشتر می کند و هر سختی و محدودیتی بی معنی شده و رنگ می بازد. حمید صرافزاده 
جهرمی سرپرست انبار محصول پلیمر آریاساسول است که این بار نه به خاطر مسئولیت کاری اش، بلکه به دلیل تلاشی که برای ادامه تحصیل در سطوح 
عالی در ایران و فرانسه داشته با او گفت وگو داشتیم. او پس از تکمیل تحصیلات خود در دانشگاه های ایران، به دنبال راهکارهایی برای مشکلات جامعه 
و نگاهی متفاوت درجهت حل مسائل شهری و اقتصادی، به این نتیجه می رسد که باید به دانشگاه های فرانسه برود و به این ترتیب زندگی او تغییر بزرگی 
می کند.  صرافزاده جهرمی از 1383 تا امروز به آریاساسول آمده و در بخش بازرگانی و انبار داخلی و انبار محصول بوده و در حال حاضر سرپرست انبار محصول 
)لجستیک( این شرکت است. او کارشناسی مدیریت بازرگانی از دانشگاه خلیج فارس بوشهر و کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی )مدیریت و برنامه ریزی 
شهری( دانشگاه تهران را دارد و در دو سال  و اندی اخیر کارشناسی ارشد مدیریت کسب وکار بین المللی و تدوین استراتژی را در فرانسه دریافت کرده است. 

رتبه بندی فرانســه، اسِک رتبه 2 دانشکده 
مالی-مدیریتی فرانسوی را دارد. همچنین، 
بعضــی مشــاوران شــرکت های بــزرگ 
بین المللی مثل توتال، پژو، رنو و سیتروئن، 
دیلوءیت و... در همین دانشــگاه تحصیل 
کرده اند و یا تدریس می کنند. دفتر مرکزی 
دانشــگاه در منطقه سِــرجی )Cergy( و 
 La( کاس های مــا در منطقــه لدَُفَنس

defense( برگزار می شد.« 
شروع دوره تحصیلی هم زمان 

با شیوع کرونا
سرپرســت انبار محصول )لجستیک( 
پلیمر آریاساســول با بیــان اینکه زمان 
شــروع دوره تحصیلی او با شــیوع کرونا 
هم زمان شد، افزود: »در آن دوره ورود و 
خروج به کشورها به دلیل محدودیت های 
کرونایی ســخت بود و دانشگاه اعام کرد 
که یا اینجا مستقر شــوید و در قرنطینه 
باشید و یا آناین باشید. من هم با توجه 
به بحث هزینه هــای اقامت و اینکه اینجا 
شاغل بودم و ممکن بود کارم را از دست 
بدهم، گزینه کاس های آناین را انتخاب 
کردم. برای سهولت تردد هم در مکاتبه ای 
که بین دانشگاه و ســفارت انجام شد، با 
توجه به اینکه هر ماه بیــن 6 تا 10 روز 
کاس داشــتم، ویزای مولتی تریپ برای 

من صادر شد.«
وی افزود: »در آن زمــان برای آیلتس 
)آزمون معتبر زبان انگلیسی( هم ثبت نام 
کرده بــودم، اما بــه دلیل کرونــا، تمام 
آزمون های آیلتس هم کنسل شده بود و 
دانشگاه برای اینکه کار من راه بیفتد یک 
آزمون با لینک جداگانه برای من ارســال 
کرد. به آن ها جواب دادم و نمره مناسب 
 GRE را دریافت کردم و در ادامه آزمون
)تست ریاضی و هوش بین المللی( را هم 

به شکل آناین شرکت کردم.«
صرافــزاده جهرمی با اشــاره به دوره دو 
سال و ســه ماهه تحصیل خود در فرانسه، 
به برنامه ادامه تحصیل خود اشــاره کرد و 
گفت: »هدف من تحصیل در سطح دکتری 
این رشته تحصیلی بود و همین مسیر را هم 
رفتم، اما در بورسیه این رشته قبول نشدم. 
برای دکتری دوست داشتم در یک مؤسسه 
دیگر که با دانشگاه سوربن جوینت بود ادامه 
تحصیل دهم و یک ســری از درس ها را در 
سوربن بگذرانم، اما تاشم بی نتیجه ماند و 

یک فرانسوی درنهایت انتخاب شد.« 
این عضو خانــواده آریاساســول با بیان 
اینکه یکی از دلایل انتخاب این دوره دکترا 
امکان بهره بردن از بورسیه بود، چون امکان 
پرداخت هزینه را نداشــت، افزود: »پس از 
قبول نشدن در دوره دکتری کمی انگیزه ام 
را از دست دادم و ســعی می کنم در حوزه 

تدریس این عاقه را ادامه دهم.«
وی به شرایط ســخت رفت وآمد متعدد 

از آنجایی که 
به تدریس و 

تحصیل علاقه 
داشتم تصمیم 
گرفتم که در 
یک دانشگاه 

خارجی 
تحصیل کنم 
تا در  معرض 

نگاه ها و سبک 
دیگری از 

آموزش باشم. 
به همین دلیل 

رتبه بندی 
دانشگاه های 
خارجی در 
رشته های 

موردنظرم را 
بررسی کردم 
و  درنهایت به 
دانشگاه های 

فرانسه 
رسیدم

و هفتگی تا فرانســه و هزینه ها اشاره کرد 
و گفت: »هزینه های رفت وبرگشــتم کاماً 
شــخصی بود و اگر هزینه هــا را زمانی که 
یورو 12 تــا 30 هزار تومان بــود در نظر 
بگیریم، حــدود 500میلیون تومان صرف 
این رفت وآمدها و هزینه تحصیلی شــده 

است.« 
وی افزود: »ازآنجایی که شــیفت کاری 
شــرکت چهارده روزه بود، در چهارده روز 
اســتراحت کاس ها را می رفتــم و اگر 
کاس ها در زمان شــیفت کاری بود، دو 
تا ســه روز مرخصی می گرفتم. اصاً من 
بین همکارانم معروف بودم که دوسه روزه 
تا فرانســه می رود و برمی گــردد؛ به من 
می گفتند ما دوسه روزه تا شیراز می رویم، 
تو تا فرانسه! بعضی وقت ها به من یادآوری 
و تأکید می کردند که مطمئنی تا دو روز 
دیگر برمی گردی؟ یعنی برایشــان قابل 
درک نبود که من دوروزه تا فرانسه بروم 

و برگردم.
»گاهی برای کمترشــدن هزینه ها، در 
بعضی سفرها، هنگام رسیدن به پاریس، 
شب اول تا صبح در فرودگاه )CDG( و یا 
 GARE DE( ایستگاه مرکزی قطار پاریس
LYON( می ماندم تا یک شب پول هتل یا 
خوابگاه کمتر بدهم و فردا برای پیگیری 
کارها، راهی کاس و دانشــگاه می شدم. 
جالب اینجا بود که از ساعت یک تا چهار 
بامداد توقف در ایستگاه قطار ممنوع بود 
و مجبور بودم پشــت درب ایستگاه قطار 
در ســرمای پاریس صبح کنــم. یک بار 
هم به شدت مریض شــدم، به طوری که 
با آمبولانس به بیمارســتان نانتغ پاریس 
منتقل شــدم و چند ساعت بستری بودم 

و سرم گرفتم.«
همراهی خانواده و همکاران

صرافزاده جهرمی به همراهی و تشویقی 
که خانواده اش از او در این مدت داشته اند 
اشاره کرد و گفت: »همسرم قباً در یکی 
از پتروشــیمی های منطقه شاغل بود، اما 
بعد از به دنیاآمــدن فرزند اولمان انتخاب 
کرد که در خانه باشد و الان خانه دار است. 
ما دو دختر به نام گلسا و گلشید داریم.« 

وی با اشاره به همراهی خانواده اش در 
زمان تحصیل و کار، افــزود: »خانواده و 
به خصوص همســرم فداکاری و تشویق 
هم زمان نسبت به من داشتند و در زمانی 
که حضور نداشــتم، امور خانه و بچه ها بر 
عهده همسرم بوده اســت، و ایشان حق 

زیادی بر گردنم دارند.«
این عضو خانواده آریاساسول همچنین 
به همراهی همکاران خود هم اشاره کرد 
و گفــت: »در دوره اخیر مدیریتی امنیت 
شــغلی خوبی داریم. همچنین ســطح 
رفاه و درآمد کارکنــان در دوره مدیریت 
جدید افزایش داشته اســت که در اینجا 

از مدیرعامــل محترم و دوست داشــتنی 
آریاساســول قدردانــی می کنــم. ایــن 
شرایط برای پیشــبرد برنامه های زندگی 
اهمیت زیــادی دارد. همین مصاحبه هم 
نشان دهنده توجه مثبت و عنایتی است که 
تیم مدیریتی ایشان به جزئیات پیشرفت 
شــخصی و کاری کارکنــان دارنــد )در 
دوره های قبلی هم مدیران نکات مثبتی 
داشتند و من را مورد تشویق کامی قرار 

می دادند(.«
صرافزاده جهرمی با بیان اینکه متولد 58 
است و یک سال دیگر تا بازنشستگی زمان 
دارد، درمورد برنامه های آینده خود گفت: 
»می خواهــم عاقه به تدریــس را دنبال 
کنم. البته از ســال 91 در دانشگاه های 
بومی منطقه دروس مدیریت و حسابداری 
را تدریس می کنم. از نظر مالی نیازی ندارم 
و رقم دریافتی از تدریس هم قابل توجه 
نیست، اما ازآنجایی که هدف من تدریس 
در دانشگاه های شیراز و تهران است، این 

مسیر را ادامه می دهم.«
سرپرســت انبار محصول )لجســتیک(  
پلیمر آریاساســول بــه تفاوت های فضا و 
شیوه های آموزش در ایران و فرانسه اشاره 
کرد و گفت: »در نظام آموزشــی فرانسه 
بیشتر عملگرا هستند و پروژه های عملی را 
برای دانشجویان تعریف می کنند تا به شکل 
عملی همه مباحث علمــی و تئوریک را 
یاد بگیرند. در این نظام آموزشی مباحث 
تئوری بدون تمرین عملی کمتر است و با 
کارگاه های حضوری موضوعات درسی را 
تشریح و تمرین می کنند.«  وی  با اشاره به 
مراکز دانشگاهی ایران و آیین نامه اجرایی 
و امکانات و فضای کلی دانشگاهی، افزود: 
»بنیه علمی دانشجویان ایرانی بسیار قوی 
است، اما ارتباط صنعت با دانشگاه خیلی 
ضعیف است و شیوه های آموزشی تئوریک 
است و عملگرایی ندارد. اما همه این ها قابل 
اصاح است و می توان آن ها را تغییر داد.«

صرافــزاده جهرمی با بیان اینکه دوران ســخت 
رفت وآمد تا فرانسه تقریباً تمام شده و دوره تحصیل 
به اتمام رســیده اســت، درباره علت این تصمیم 
و تحصیل در فرانســه گفت: »مــدت زیادی اخبار 
مختلف در جامعه را دنبال می کردم و متوجه شدم 
بیشتر ما منتقد هســتیم، اما راهکار و راه اصاحی 
مطرح نمی شود و یا کم است. به این نتیجه رسیدم 
که جامعه ما نیاز بــه راهکارهای جدید دارد و تنها 
راه خدمت به کشــور و جامعه و خانواده، تجهیز به 

ساح دانش است.«

او بــه عاقه خود بــه تحصیل و تدریس اشــاره 
کرد و گفت: »از آنجایی که بــه تدریس و تحصیل 
عاقه داشــتم تصمیم گرفتم که در یک دانشگاه 
خارجی تحصیل کنم تا در  معرض نگاه ها و سبک 
دیگری از آموزش باشم. به همین دلیل رتبه بندی 
دانشگاه های خارجی در رشــته های موردنظرم را 
بررسی کردم و  درنهایت به دانشــگاه های فرانسه 
رسیدم. البته برخی از بســتگانم که در حوزه های 
علمی چهره ماندگاری هســتند، در دانشگاه های 
فرانسه و به خصوص دانشگاه سوربن تحصیل کرده 

بودند و تجربه آن ها در انتخابم بی تأثیر نبود.«
این عضو خانواده آریاساسول در ادامه افزود: »در 
بررسی ها متوجه شــدم که اگر بخواهم به سوربن 
بروم به ســطح بالایی از زبان فرانســه نیاز دارم و 
آموزش آن حداقل دو سال طول می کشد. درنتیجه 
( را انتخاب کردم که  دانشــگاه اسِِــک  )
درواقع دومین دانشکده مالی مدیریتی برتر فرانسه 
)ششم اروپا در ســال 2020( محسوب می شود و 

تأسیس آن به سال 1907 برمی گردد.«
صرافزاده جهرمی در  توضیح بیشــتر گفت: »در 



کارگر می گوید لیسانس ادبیات انگلیسی و فوق 
لیســانس مدیریت اجرایــی را گذرانده و جریان 
زندگی او را همانند بسیاری از جوانان به عسلویه 
کشانده است. محور گفت و گوی ما با آقای کارگر، 
عاقه ویژه او بــه کتاب اســت و همین ویژگی 

زندگی او را هم تغییر داده است.  
او بــه زمینه عاقه و توجهی کــه از کودکی به 
کتاب پیدا کرده اشاره کرده و می گوید: »فضای 
کتاب خوانی برای بچه ها معمولاً از خانواده شروع 
می شــود و وقتی پدر و مادر کتــاب و روزنامه و 
مجله به دســت می گیرند، بچه ها هم توجهشان 
جلب می شــود. در خانواده ما هــم پدرم کتاب 

می خواند و مــن هم به مرور بــه مطالعه کتاب و 
مجله و روزنامه کشیده شدم. این عاقه به نحوی 
بود که در پنج ســالگی و قبل از مدرسه به کمک 
والدینم خواندن و نوشــتن را یاد گرفتم و الفبا را 

می شناختم.« 
کاس چهارم، کتاب جنایت و مکافات را خواندم
کارگر بــا بیــان اینکــه در چهارم دبســتان 
می توانستم کتاب جنایت و مکافات داستایوفسکی 
را بخوانم، افزود: »یکی از همســایه هایمان دبیر 
تاریخ بود و در خانه یک کتابخانه بزرگ داشــت. 
من در طول سال و به خصوص تابستان ها، بیشتر 
وقتم در خانه آن ها بودم و کتاب ها را می خواندم و 

یا هر کتابی می خواستم برمی داشتم.« 
وی به تغییرات اجتماعی و فرهنگی که در این 
ســال ها در جامعه و فضای کتاب خوانی به وجود 
آمده اشــاره کرد و گفت: »با توجــه به تغییرات 
اجتماعــی و ســبک زندگی، اینترنــت و فضای 
مجازی، خیلی از افراد به ســمت وباگ نویسی و 
مقاله نوشتن و کتاب های صوتی رفتند و من هم 
با توجه به نیاز و شــرایط جامعه، رشــته ادبیات 

انگلیسی را انتخاب کردم.« 
او در ادامه گفت: »با توجه بــه دنیای جدید و 
فضای ارتباطات مجــازی، خیلی ها از کتاب های 
آناین یا صوتی اســتفاده می کنند، اما من اصاً 

نمی توانم. حس لمس کتاب و ورق های آن و بوی 
کتاب را دوست دارم و حتماً باید کتاب برای خودم 

باشد و از کسی قرض نمی گیرم.« 
کارگر افزود: »در این ســال ها ایده هایی برای 
نویســندگی داشــته ام و چند باری هم امتحان 
کردم؛ کمی از ایده هایم به بار نشســت، اما ادامه 
پیدا نکرد و فضای لازم برای نوشتن را پیدا نکردم. 
تاشــم این بود که کتابی با چند روابط جداگانه 
بنویســم؛ شــبیه به چند نفر که از چند دیدگاه 
موضوعی را روایت می کنند. این نوع سبک نوشتن 

در ادبیات فارسی و انگلیسی متداول است.«  
روزانه 150 تا 200 صفحه کتاب 

می خوانم
این عضو خانواده آریاساســول در ادامه گفت: 
»در وقت های آزادم تاش می کنم روزانه به طور 
میانگین بین 150 تا 200 صفحه کتاب را بخوانم. 
البته گاهی پیش می آید که یک روز در یک صفحه 
بمانم، اما به طور میانگین 100 صفحه را می خوانم 

و سعی می کنم روال همیشگی را پر کنم.«  
او در پاسخ به اینکه چه ســبک کتاب هایی را 
بیشتر می خواند و آیا رشته و آموزش زبان و ادبیات 
انگلیســی را ادامه داده یا نه، گفــت: »در دوران 
دانشجویی و پس از آن، کتاب های زبان انگلیسی 
هم می خواندم و بیشتر روی ترجمه تمرکز کردم، 
ولی آن را هم دنبــال نکردم. پس از آن هم چون 
وارد شــغل ثابت شــدم و درآمد ماهانه داشتم، 
چندان به دنبال کســب درآمد از محل ترجمه و 
نویسندگی نرفتم و فقط عاقه به خواندن کتاب 

را ادامه دادم.« 
کارگــر یکــی از چالش هــای خــود درمورد 
کتاب خواندن را هزینه های بالای خرید آن بیان 
کرد و گفت: »زمانی که هنوز شغلی نداشتم، برای 
خرید کتاب و مجله و روزنامه لازم بود از والدینم 
پول بگیرم و یکی از چالش  های من با آن ها بر سر 

همین موضوع بود؛ یعنی آن ها پول را برای خرید 
کیف و کفش و لباس به من می دادند و من با آن 
پول کتاب و مجله می خریدم. هنوز هم این روند 
ادامه دارد و من تعصبــی روی لباس و مد روز و 
وسایل و خریدهای خاص ندارم و ترجیح می دهم 

کتاب بخرم.« 
او می افزایــد: »حجم قابل توجهــی از حقوق 
ماهانه ام را صرف کتاب می کنم و ماهانه حداقل 
2 تا 3 میلیون تومان بــرای کتاب خرج می کنم. 
در حال حاضر، هر صفحه کتاب بین 2 تا 3 هزار 
تومــان هزینه دارد و یک کتــاب 100صفحه ای 
حداقل 200هزار تومان قیمــت دارد. هر بار که 
برای خرید کتاب مــی روم، نمی توانم یک کتاب 
بخرم و بایــد چند کتاب خریــداری کنم تا دلم 

راضی شود.« 
کارگر می گوید بیشــتر به ادبیات داســتانی و 
ادبیات روز دنیا عاقــه دارد و خواننده های مورد 
عاقه او ســاموئل بکت و ژان پل سارتر هستند 
و می افزاید: »کتاب وقتی گرگ ها پیر می شــوند 
جمال ناجی را به عنوان یک کتاب از ادبیات عرب 
که نویسنده ای فلسطینی دارد در دست خواندن 
دارم و اخیراً کتاب مجوس جان فاولز را که فضایی 

ماورایی دارد تمام کرده ام.« 
او می افزاید: »خیلی ها می گویند مگر کتاب چه 

چیزی دارد که این قدر برای آن وقت می گذاری، 
جواب من این اســت که کتاب خواندن برای من 
لذت دارد و من با کتاب ســفر می کنم. در ســفر 
واقعی کمتر می تــوان همه کوچه پس کوچه های 
بلغارســتان را دیــد و تجربه کرد، امــا با کتاب 
می شود. در عالم واقعی هم سفر می روم و تجربه 
می کنم، اما تجربه ای که کتــاب به من می دهد 

بسیار بیشتر است.« 
این عضو خانواده پلیمر آریاساسول با بیان اینکه 
اهل قرض دادن کتاب هایم نیستم و در عین حال 
افراد کتاب خوان مثل خودم  در اطرافم کم است، 
گفت: »اگر بدانم افرادی از کتاب خوششان می آید 
و می خوانند، به آن ها کتاب هدیه می دهم، اما در 
غیر این صــورت کتاب جــزو هدیه هایم به افراد 

نیست.« 
ضرورت به روزشدن کتابخانه 

آریاساسول
کارگر با اشــاره به کتابخانه شــخصی خود که 
شــخصاً آن  را ســاخته و کتاب هایی که پس از 
خوانــدن در کارتــن نگهداری می کنــد، افزود: 
»آریاســول کتابخانــه دارد؛ به شــکل آنایــن 
درخواست گذاشته و کتاب را تحویل می گیریم، اما 
به نظرم تعداد و موضوعات کتاب ها محدود هستند 
و چند سالی است که به روز نشده و کتاب هایی را 
که من نخوانده باشم ندارد. بهتر است در نمایشگاه 

کتاب، هر سال کتاب های روز را اضافه کنند.« 
او در عین حال کتابی بــا عنوان وجدان زنو را به 
همکاران خود معرفی می کنــد و می گوید: »من 
در همه وقت های خالی و استراحت روزانه کتاب 
می خوانم و بخشی از اشتیاق روزانه من این است 
که باقی کتاب و داستان و روایتی که باقی مانده 
را تمام کنم و همین روند، روحیه و انگیزه و حس 
خوبی به من می دهد و ذهنم درگیر می شــود و 

سختی کار را هم کم می کند.«
ت
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فرهنگ مطالعه در میان کارکنان را افزایش دهیم

کتاب مرهمی
 برای تحمل سختی های کار اقماری

خیلی ها می گویند مگر کتاب 
چه چیزی دارد که این قدر برای 

آن وقت می گذاری، جواب من این 
است که کتاب خواندن برای من 

 لذت دارد و من با کتاب
 سفر می کنم

کم کردن سختی کار در منطقه عسلویه و مشاغل سخت آن، توسط کارکنان به شیوه های مختلفی اجرا می شود. بسیاری از آن ها 
ورزش را انتخاب می کنند، برخی دیگر به انواع سرگرمی و حوزه های هنری و فرهنگی روی می آورند و در این میان کتاب و کتاب خوانی 
یکی از شیوه هایی است که می تواند ضمن بالا نگه داشتن سرانه فرهنگی، روحیه بسیاری از افراد را بهبود ببخشد. محمد امین کارگر 
متولد 1360 است و از سال 1386 در پلیمر آریاساسول کار خود را شــروع کرده است. او متولد و بزرگ شده شهر بوشهر است و 
می گوید خانواده اش همچنان در بوشهر ساکن هستند. کارگر ادبیات انگلیسی خوانده و به  واسطه همین زبان انگلیسی وارد شرکت 
شده است، اما در ادامه در واحد لجستیک و انبار محصول مشغول به کار شــده و در حال حاضر سرپرست یارد کانتینری است.  
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کارگر می گوید لیسانس ادبیات انگلیسی و فوق 
لیســانس مدیریت اجرایــی را گذرانده و جریان 
زندگی او را همانند بسیاری از جوانان به عسلویه 
کشانده است. محور گفت و گوی ما با آقای کارگر، 
عاقه ویژه او بــه کتاب اســت و همین ویژگی 

زندگی او را هم تغییر داده است.  
او بــه زمینه عاقه و توجهی کــه از کودکی به 
کتاب پیدا کرده اشاره کرده و می گوید: »فضای 
کتاب خوانی برای بچه ها معمولاً از خانواده شروع 
می شــود و وقتی پدر و مادر کتــاب و روزنامه و 
مجله به دســت می گیرند، بچه ها هم توجهشان 
جلب می شــود. در خانواده ما هــم پدرم کتاب 

می خواند و مــن هم به مرور بــه مطالعه کتاب و 
مجله و روزنامه کشیده شدم. این عاقه به نحوی 
بود که در پنج ســالگی و قبل از مدرسه به کمک 
والدینم خواندن و نوشــتن را یاد گرفتم و الفبا را 

می شناختم.« 
کاس چهارم، کتاب جنایت و مکافات را خواندم

کارگر بــا بیــان اینکــه در چهارم دبســتان 
می توانستم کتاب جنایت و مکافات داستایوفسکی 
را بخوانم، افزود: »یکی از همســایه هایمان دبیر 
تاریخ بود و در خانه یک کتابخانه بزرگ داشــت. 
من در طول سال و به خصوص تابستان ها، بیشتر 
وقتم در خانه آن ها بودم و کتاب ها را می خواندم و 

یا هر کتابی می خواستم برمی داشتم.« 
وی به تغییرات اجتماعی و فرهنگی که در این 
ســال ها در جامعه و فضای کتاب خوانی به وجود 
آمده اشــاره کرد و گفت: »با توجــه به تغییرات 
اجتماعــی و ســبک زندگی، اینترنــت و فضای 
مجازی، خیلی از افراد به ســمت وباگ نویسی و 
مقاله نوشتن و کتاب های صوتی رفتند و من هم 
با توجه به نیاز و شــرایط جامعه، رشــته ادبیات 

انگلیسی را انتخاب کردم.« 
او در ادامه گفت: »با توجه بــه دنیای جدید و 
فضای ارتباطات مجــازی، خیلی ها از کتاب های 
آناین یا صوتی اســتفاده می کنند، اما من اصاً 

نمی توانم. حس لمس کتاب و ورق های آن و بوی 
کتاب را دوست دارم و حتماً باید کتاب برای خودم 

باشد و از کسی قرض نمی گیرم.« 
کارگر افزود: »در این ســال ها ایده هایی برای 
نویســندگی داشــته ام و چند باری هم امتحان 
کردم؛ کمی از ایده هایم به بار نشســت، اما ادامه 
پیدا نکرد و فضای لازم برای نوشتن را پیدا نکردم. 
تاشــم این بود که کتابی با چند روابط جداگانه 
بنویســم؛ شــبیه به چند نفر که از چند دیدگاه 
موضوعی را روایت می کنند. این نوع سبک نوشتن 

در ادبیات فارسی و انگلیسی متداول است.«  
روزانه 150 تا 200 صفحه کتاب 

می خوانم
این عضو خانواده آریاساســول در ادامه گفت: 
»در وقت های آزادم تاش می کنم روزانه به طور 
میانگین بین 150 تا 200 صفحه کتاب را بخوانم. 
البته گاهی پیش می آید که یک روز در یک صفحه 
بمانم، اما به طور میانگین 100 صفحه را می خوانم 

و سعی می کنم روال همیشگی را پر کنم.«  
او در پاسخ به اینکه چه ســبک کتاب هایی را 
بیشتر می خواند و آیا رشته و آموزش زبان و ادبیات 
انگلیســی را ادامه داده یا نه، گفــت: »در دوران 
دانشجویی و پس از آن، کتاب های زبان انگلیسی 
هم می خواندم و بیشتر روی ترجمه تمرکز کردم، 
ولی آن را هم دنبــال نکردم. پس از آن هم چون 
وارد شــغل ثابت شــدم و درآمد ماهانه داشتم، 
چندان به دنبال کســب درآمد از محل ترجمه و 
نویسندگی نرفتم و فقط عاقه به خواندن کتاب 

را ادامه دادم.« 
کارگــر یکــی از چالش هــای خــود درمورد 
کتاب خواندن را هزینه های بالای خرید آن بیان 
کرد و گفت: »زمانی که هنوز شغلی نداشتم، برای 
خرید کتاب و مجله و روزنامه لازم بود از والدینم 
پول بگیرم و یکی از چالش  های من با آن ها بر سر 

همین موضوع بود؛ یعنی آن ها پول را برای خرید 
کیف و کفش و لباس به من می دادند و من با آن 
پول کتاب و مجله می خریدم. هنوز هم این روند 
ادامه دارد و من تعصبــی روی لباس و مد روز و 
وسایل و خریدهای خاص ندارم و ترجیح می دهم 

کتاب بخرم.« 
او می افزایــد: »حجم قابل توجهــی از حقوق 
ماهانه ام را صرف کتاب می کنم و ماهانه حداقل 
2 تا 3 میلیون تومان بــرای کتاب خرج می کنم. 
در حال حاضر، هر صفحه کتاب بین 2 تا 3 هزار 
تومــان هزینه دارد و یک کتــاب 100صفحه ای 
حداقل 200هزار تومان قیمــت دارد. هر بار که 
برای خرید کتاب مــی روم، نمی توانم یک کتاب 
بخرم و بایــد چند کتاب خریــداری کنم تا دلم 

راضی شود.« 
کارگر می گوید بیشــتر به ادبیات داســتانی و 
ادبیات روز دنیا عاقــه دارد و خواننده های مورد 
عاقه او ســاموئل بکت و ژان پل سارتر هستند 
و می افزاید: »کتاب وقتی گرگ ها پیر می شــوند 
جمال ناجی را به عنوان یک کتاب از ادبیات عرب 
که نویسنده ای فلسطینی دارد در دست خواندن 
دارم و اخیراً کتاب مجوس جان فاولز را که فضایی 

ماورایی دارد تمام کرده ام.« 
او می افزاید: »خیلی ها می گویند مگر کتاب چه 

چیزی دارد که این قدر برای آن وقت می گذاری، 
جواب من این اســت که کتاب خواندن برای من 
لذت دارد و من با کتاب ســفر می کنم. در ســفر 
واقعی کمتر می تــوان همه کوچه پس کوچه های 
بلغارســتان را دیــد و تجربه کرد، امــا با کتاب 
می شود. در عالم واقعی هم سفر می روم و تجربه 
می کنم، اما تجربه ای که کتــاب به من می دهد 

بسیار بیشتر است.« 
این عضو خانواده پلیمر آریاساسول با بیان اینکه 
اهل قرض دادن کتاب هایم نیستم و در عین حال 
افراد کتاب خوان مثل خودم  در اطرافم کم است، 
گفت: »اگر بدانم افرادی از کتاب خوششان می آید 
و می خوانند، به آن ها کتاب هدیه می دهم، اما در 
غیر این صــورت کتاب جــزو هدیه هایم به افراد 

نیست.« 
ضرورت به روزشدن کتابخانه 

آریاساسول
کارگر با اشــاره به کتابخانه شــخصی خود که 
شــخصاً آن  را ســاخته و کتاب هایی که پس از 
خوانــدن در کارتــن نگهداری می کنــد، افزود: 
»آریاســول کتابخانــه دارد؛ به شــکل آنایــن 
درخواست گذاشته و کتاب را تحویل می گیریم، اما 
به نظرم تعداد و موضوعات کتاب ها محدود هستند 
و چند سالی است که به روز نشده و کتاب هایی را 
که من نخوانده باشم ندارد. بهتر است در نمایشگاه 

کتاب، هر سال کتاب های روز را اضافه کنند.« 
او در عین حال کتابی بــا عنوان وجدان زنو را به 
همکاران خود معرفی می کنــد و می گوید: »من 
در همه وقت های خالی و استراحت روزانه کتاب 
می خوانم و بخشی از اشتیاق روزانه من این است 
که باقی کتاب و داستان و روایتی که باقی مانده 
را تمام کنم و همین روند، روحیه و انگیزه و حس 
خوبی به من می دهد و ذهنم درگیر می شــود و 

سختی کار را هم کم می کند.«
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فرهنگ مطالعه در میان کارکنان را افزایش دهیم

کتاب مرهمی
 برای تحمل سختی های کار اقماری

خیلی ها می گویند مگر کتاب 
چه چیزی دارد که این قدر برای 

آن وقت می گذاری، جواب من این 
است که کتاب خواندن برای من 

 لذت دارد و من با کتاب
 سفر می کنم

کم کردن سختی کار در منطقه عسلویه و مشاغل سخت آن، توسط کارکنان به شیوه های مختلفی اجرا می شود. بسیاری از آن ها 
ورزش را انتخاب می کنند، برخی دیگر به انواع سرگرمی و حوزه های هنری و فرهنگی روی می آورند و در این میان کتاب و کتاب خوانی 
یکی از شیوه هایی است که می تواند ضمن بالا نگه داشتن سرانه فرهنگی، روحیه بسیاری از افراد را بهبود ببخشد. محمد امین کارگر 
متولد 1360 است و از سال 1386 در پلیمر آریاساسول کار خود را شــروع کرده است. او متولد و بزرگ شده شهر بوشهر است و 
می گوید خانواده اش همچنان در بوشهر ساکن هستند. کارگر ادبیات انگلیسی خوانده و به  واسطه همین زبان انگلیسی وارد شرکت 
شده است، اما در ادامه در واحد لجستیک و انبار محصول مشغول به کار شــده و در حال حاضر سرپرست یارد کانتینری است.  

کتاب مرهمی
 برای تحمل سختی های کار اقماری

کتاب مرهمی
 برای تحمل سختی های کار اقماری

کتاب مرهمی
 برای تحمل سختی های کار اقماری

کتاب مرهمی
 برای تحمل سختی های کار اقماری
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مجتبی احمدی، تکنسین ارشد واحد تعمیرات مکانیک واحد MDHD اســت که با علاقه مندی اش به داشتن فرزند زیاد، همراه با همسرش قدم در 
مسیر تعدد فرزندان گذاشته و در 36سالگی 6 فرزند دارد و می گوید می خواهند این مسیر را ادامه دهند و نهضت فرزندآوری آن ها ادامه دارد. او که 
اهل شهرستان دشتستان شهر آب پخش استان بوشهر است، از سال 1392 وارد شرکت پلیمر آریاساسول شده و در بخش مهندسی معکوس و پس از 
آن در بخش تعمیرات مکانیک واحد MDHD مشغول به کار شده است. احمدی در گفت وگو با ماهنامه نوید آریا گفت: »مدتی در فاز 22 مشغول به کار 
بودم، اما هم زمان به دنبال کار هم بودم تا اینکه متوجه شدم آریاساسول در بخش تعمیرات به دنبال نیروست.« وی افزود: »تأکید بود که برای این شغل به 
یک سری از نرم افزارها تسلط داشته باشیم و من از دوره دانشگاه این نرم افزارها را گذرانده بودم. این طور بود که رزومه دادم و پس از مصاحبه قبول شدم.«

گفت وگو با همکار واحد MDHD که سرپرست یک خانواده هشت نفره است

ده
نوا

خا
ده

نوا
خا

جهت بیشتر خوشایند است.« 
این عضو خانواده آریاساسول با اشاره به 
نگاه های بیرونی و انتقادی نسبت به تعداد 
زیاد فرزندان و نگرانی از آینده آن ها، افزود: 
»خیلی ها می گویند تعداد زیاد بچه ها از 
نظر اقتصادی سخت است، اما من معتقدم 
که تعداد بیشــتر بچه اتفاقاً اقتصادی تر 
است. شش فرزند بهتر از دو فرزند است؛ 
وقتی تعدادشان بیشتر است، بسیاری از 
هزینه ها کم می شــود. مثاً لباس فرزند 
بزرگ تر برای فرزند کوچک تر اســتفاده 
می شود و یا لوازم بازی و دوچرخه فرزند 
اول را فرزندان کوچک تر هنوز اســتفاده 
می کنند.« او  افزود: »مهم تر اینکه بچه ها 
در خانه با خواهران و برادران هم سن وسال 
خود یا کمــی بزرگ تر و کوچک تر تعامل 
دارند و با هــم بزرگ می شــوند. بچه ها 
ارتبــاط و تعامل با بچه هــای دیگر را یاد 
می گیرنــد. از طرف دیگــر، بچه ها با هم 
بازی می کنند؛ ممکن اســت به اقتضای 
سنشــان با هم دعوا هم بکننــد، ولی با 
درنظرگرفتن همه موارد، خوشی ها به همه 
سختی هایش می چربد و راضی هستیم.« 
تکنسین ارشد واحد تعمیرات  
با اشــاره به همراهی همســرش در این 
برنامه ریزی مشــترک، گفت: »همســرم 
خانه دار است، اما به شکل موردی و دوره ای 
در برخی فعالیت های اجتماعی هم حضور 
دارد و با بچه هــا در کاس ها و اردوهای 
فرهنگی و مردمی و بســیج و کاس های 

قرآنی حاضر می شوند.« 
وی افــزود: »مخصوصــاً بچه ها در این 
کاس ها و برنامه ها شــرکت می کنند تا 
رفتارهای اجتماعی را بیاموزند. البته زمانی 
که من در خانه هستم، بچه ها به گردش 
می برم تا هم زمان همســرم کمی بدون 
حضور بچه ها به امورات دیگر خانه برسد.« 

دیدن بچه ها برایم انرژی 
مضاعف دارد

احمدی با بیان اینکه در کارهای خانه و 
امورات مربوط به بچه ها همراه همسرش 
است، گفت: »وقتی از سر کار برمی گردم، 
کارهای مختلــف را انجام می دهم. چون 
همسرم صبح و ظهر بچه ها را به مدرسه 
می برد و برمی گرداند و غیــر از کارهای 
خانه و نگهداری بچه های کوچک تر، امور 
درس بچه هــا را مدیریــت می کند، لازم 
اســت من در زمان حضورم کمی از این 
کارها را مدیریــت کنم. این عضو خانواده 
آریاساســول افــزود: »در زمان مرخصی 
بسیاری از وظایف همســرم را من انجام 
می دهم تا کمی از بــار روی دوش او کم 
شود. به نوعی تقسیم بندی برای امور خانه 
بین ما وجود دارد. البتــه کارهای اداری 
و بیرون را کامل خــودم انجام می دهم و 
غیر از خریدهای شــخصی نیازی نیست 

دوست دارم فرزندان 
بیشتری داشته باشم

همسرم برای نیازهای خانه بیرون برود.« 
او در پاســخ به این ســؤال که در خانه 
چقدر و چطور با بچه ها وقت می گذرانید و 
بازی می کنید و سرگرمی ها چطور است؟ 
گفت: »هر سال چند مسافرت سیاحتی و 
زیارتی می رویم؛ در بهمن ســال گذشته 
هم در قرعه کشی آریاساسول برای عتبات 
عالیات انتخاب شدیم و هر هشت نفرمان 
برای زیــارت رفتیم و خیلــی هم خوش 
گذشت. هر سال سفر شــمال و مشهد و 
شهرهای نزدیک می رویم و دید و بازدید 
خانوادگی و شب نشــینی هر هفته قطع 
نمی شود تا بچه ها با بچه های دیگر اقوام 
معاشرت داشته باشند.« احمدی با اشاره 
به خانواده پدری خود گفت: »خانواده ما 
به همراه پدر و مادرم یازده نفر است و من 
دوست دارم همین تجربه فرزندان زیاد را 
در خانواده خودم هم داشته باشم. وقتی 
دور هم جمع می شویم، خوش می گذرد. 
البته بــرادر و خواهرهایم هم ســه یا 4 
فرزند دارند و در خانواده آن ها هم نهضت 

فرزندآوری ادامه دارد.«
احمدی در پاســخ به این سؤال که آیا 
پس از یک  روز کار سخت، توانایی جسمی 
و روحی همراهی با خانواده و سروکله زدن 
با بچه هــا را دارد، گفــت: »وقتی پایم را 
داخل خانه می گــذارم، از فرزند بزرگ تا 
فرزند کوچک یک ساله ام که تازه راه رفتن 
را یاد گرفته، به اســتقبال من می آیند و 
همین ها انرژی مضاعفی برای من دارد با 

شادی آن ها شاد می شوم.« 
دغدغه ها نباید جلوی هدف 

اصلی را بگیرد
این عضو خانواده آریاساسول به برخی 
نگاه های انتقادی نسبت به تعداد بیشتر 
فرزندان در جامعه اشــاره کرد و گفت: 
»خیلی هــا می گویند بــرای آینده این 
بچه هــا چــه می خواهیــد بکنید؟ من 
می گویم چــه فرزند ما یکی باشــد چه 
شش تا، نمی توانیم به طور قطع بگوییم 
کــه کدام یک بهتر اســت. ولــی آنچه 
مشخص اســت، طبق قول کارشناسان، 
آینده هر کشوری به جوانی یا پیری آن 
کشور بســتگی دارد که مسلماً با تعداد 
کمتر فرزند، آینده پیری خواهیم داشت 

و کشور پیر یعنی فاجعه.« 
وی افزود: »شرایط جامعه و اقتصاد و کل 
جهان به نحوی است که چه خوب و چه بد 
باشد، برای نفرات مختلف فرقی ندارد و به 
نظر من این دغدغه ها نباید جلوی هدف 
اصلی زندگی را بگیرد. بســیاری از افراد 
می گویند برای اشتغال آینده این بچه ها 
فکری کرده اید؟ من می گویم که هرکدام 
می توانند مدیرانی برای آینده باشند و به 
اندازه خودشــان ایجاد شغل کنند. سؤال 
من این است که اگر هرکدام از ما بگوییم 

آینده قابل پیش بینی نیست، پس فرزند 
نیاوریم، خب در این صورت آینده را چه 

کسانی باید بسازند؟« 
احمدی افــزود: »تک فرزنــدی ممکن 
اســت برای والدین خوب باشد، اما برای 
فرزندان یــک ظلم خواهد بــود؛ چراکه 
فرزندان بــدون برادر و خواهــر و خاله و 
عمه و... بزرگ می شــود. آیــا والدین از 
بچه ها درمورد داشتن خواهر و برادر سؤال 
می کنند؟ وقتی بچه همبازی ندارد، دنبال 
فضای مجازی و موبایل و مســائل دیگر 
می رود و دلخــوری و نگرانی والدین هم  
بیشتر می شود. نیاز درون بچه همبازی و 
سرگرمی داشتن است، اما در خانواده های 
تک فرزند تأمین نمی شود. به خصوص در 
خانه های آپارتمانی و کوچک امروزی که 

بچه ها فضایی برای بازی ندارند.« 
این تکنسین واحد تعمیرات  
با طرح ایــن موضوع که اگــر همه ما به 
فکر اشــتغال و اقتصاد آینده خودمان و 
کشور هســتیم، باید به نیروی کار آینده 
فکر کنیم، افزود: »کارشناسان می گویند 
اگر به همین روند جلو بریم، از چند سال 
دیگر وارد سیاهچالی می شویم که جوانی 
جمعیت با افت شــدید رو به رو می شود و 
جبران این شــرایط تا 200 سال امکان 
ندارد. اگر کشور ما به واسطه تک فرزندی 
کشوری پیر باشــد، دیگر نیرویی وجود 
ندارد که برای فرزندان ما کار ایجاد کند و 
باید از نیروهای خارجی استفاده کنیم و 

یکپارچگی کشور کم می شود.« 
او در پاسخ به این سؤال که اگر شرایط 
مالی مناسبی نبود بازهم این تعداد فرزند 
را انتخاب می کردید، گفت: »فرزند اول من 
در دوران دانشجویی ام به دنیا آمد؛ یعنی 
زمانی که هزینه های دانشگاه و زندگی را 
با هم داشتم و درآمدی هم نبود. حتماً اگر 
مسائل اقتصادی نبود بازهم همین تصمیم 

را می گرفتم.« 
او افزود: »همــه ما زندگی مان را بر پایه 
حقوق و درآمدمان برنامه ریزی می کنیم؛ 
کسی که فرزند ندارد و حقوق بالایی دارد 
از کم بودن حقوقش و هزینه خانواده اش 
می نالد. افرادی هم هستند که هم  فرزند 
دارند و حقوق کمتری نیــز دارند، ولی با 
مدیریت هزینه ها از شــرایط زندگی شان 
رضایت دارند؛ چراکه شرایط بد اقتصادی 
برای همه ما وجــود دارد. لذا درمجموع  
باید دید که هرکسی براساس چه نیازهایی 
برای زندگی هزینه  می کند. آیا هزینه ها 
اصولی هســت یا خیر. چراکه هرکســی 
متناســب با حقوق خودش برنامه ریزی 
می کند و اگر ســطح توقعــات را کاهش 
دهیم و خرج های اضافی را مدیریت کنیم، 
هم می توان صاحب فرزند بیشتری شد و 

هم از زندگی لذت برد.«

فرزند اول 
من در دوران 
دانشجویی ام 
به دنیا آمد؛ 
یعنی زمانی 

که هزینه های 
دانشگاه و 
زندگی را با 
هم داشتم و 
درآمدی هم 
نبود. حتماً 
اگر مسائل 

اقتصادی نبود 
بازهم همین 
تصمیم را 
می گرفتم
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 همه مرا به تعداد بچه ها می شناسند
احمدی که به قــول خودش بــه خاطر تعداد 
بچه ها در شــرکت زبانزد اســت، درمورد عاقه 
خود به داشــتن فرزندان زیاد گفــت: »انتخاب 
ما آگاهانــه بوده و خوب می دانم داشــتن فرزند 
زیاد هزینه های زیادی هــم دارد، اما هر فرزندی 
روزی و برکت را بــا خــودش دارد. خیلی ها به 
مــن می گویند در این شــرایط اقتصادی جامعه 
چندفرزندداشتن کار ســختی است، اما من چه 

قبل از ورود به آریاساســول و چه بعد از آن با هر 
درآمدی خواســته ام که فرزندان زیادی داشــته 

باشم.« 
او اشاره به ازدواجش در 21سالگی، افزود: »در 
دوران دانشجویی اولین فرزندم متولد شد و بعد 
از آن هم فرزندان دیگــرم به دنیا آمدند. در حال 
حاضر هم 4 دختر و 2 پسر دارم که اولی 13ساله 
و آخری یک ساله است. البته این نهضت ادامه دارد 

و دوست داریم فرزندان بیشتری داشته باشیم.«

 هر فرزند روزی و برکت خود را 
دارد 

احمدی تأکید دارد که در این سال ها به واسطه 
حضور هر فرزند روزی و برکت وارد زندگی آن ها 
شده و هرکدام شیرینی خاص خودشان را دارند و 
افزود: »حضور هرکدامشان انرژی زیادی در خانه 
به ما می دهد. هر پدر و مادری وقتی به سن پیری 
می رسند دوست دارند فرزندان و نوه هایشان در 
کنار آن ها باشــند و فرزند بیشــتر داشتن از این 
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مجتبی احمدی، تکنسین ارشد واحد تعمیرات مکانیک واحد  اســت که با علاقه مندی اش به داشتن فرزند زیاد، همراه با همسرش قدم در 
مسیر تعدد فرزندان گذاشته و در 36سالگی 6 فرزند دارد و می گوید می خواهند این مسیر را ادامه دهند و نهضت فرزندآوری آن ها ادامه دارد. او که 
اهل شهرستان دشتستان شهر آب پخش استان بوشهر است، از سال 1392 وارد شرکت پلیمر آریاساسول شده و در بخش مهندسی معکوس و پس از 
آن در بخش تعمیرات مکانیک واحد  مشغول به کار شده است. احمدی در گفت وگو با ماهنامه نوید آریا گفت: »مدتی در فاز 22 مشغول به کار 
بودم، اما هم زمان به دنبال کار هم بودم تا اینکه متوجه شدم آریاساسول در بخش تعمیرات به دنبال نیروست.« وی افزود: »تأکید بود که برای این شغل به 
یک سری از نرم افزارها تسلط داشته باشیم و من از دوره دانشگاه این نرم افزارها را گذرانده بودم. این طور بود که رزومه دادم و پس از مصاحبه قبول شدم.«

گفت وگو با همکار واحد  که سرپرست یک خانواده هشت نفره است

ده
نوا

خا
ده

نوا
خا

جهت بیشتر خوشایند است.« 
این عضو خانواده آریاساسول با اشاره به 
نگاه های بیرونی و انتقادی نسبت به تعداد 
زیاد فرزندان و نگرانی از آینده آن ها، افزود: 
»خیلی ها می گویند تعداد زیاد بچه ها از 
نظر اقتصادی سخت است، اما من معتقدم 
که تعداد بیشــتر بچه اتفاقاً اقتصادی تر 
است. شش فرزند بهتر از دو فرزند است؛ 
وقتی تعدادشان بیشتر است، بسیاری از 
هزینه ها کم می شــود. مثاً لباس فرزند 
بزرگ تر برای فرزند کوچک تر اســتفاده 
می شود و یا لوازم بازی و دوچرخه فرزند 
اول را فرزندان کوچک تر هنوز اســتفاده 
می کنند.« او  افزود: »مهم تر اینکه بچه ها 
در خانه با خواهران و برادران هم سن وسال 
خود یا کمــی بزرگ تر و کوچک تر تعامل 
دارند و با هــم بزرگ می شــوند. بچه ها 
ارتبــاط و تعامل با بچه هــای دیگر را یاد 
می گیرنــد. از طرف دیگــر، بچه ها با هم 
بازی می کنند؛ ممکن اســت به اقتضای 
سنشــان با هم دعوا هم بکننــد، ولی با 
درنظرگرفتن همه موارد، خوشی ها به همه 
سختی هایش می چربد و راضی هستیم.« 
 MDHD تکنسین ارشد واحد تعمیرات
با اشــاره به همراهی همســرش در این 
برنامه ریزی مشــترک، گفت: »همســرم 
خانه دار است، اما به شکل موردی و دوره ای 
در برخی فعالیت های اجتماعی هم حضور 
دارد و با بچه هــا در کاس ها و اردوهای 
فرهنگی و مردمی و بســیج و کاس های 

قرآنی حاضر می شوند.« 
وی افــزود: »مخصوصــاً بچه ها در این 
کاس ها و برنامه ها شــرکت می کنند تا 
رفتارهای اجتماعی را بیاموزند. البته زمانی 
که من در خانه هستم، بچه ها به گردش 
می برم تا هم زمان همســرم کمی بدون 
حضور بچه ها به امورات دیگر خانه برسد.« 

دیدن بچه ها برایم انرژی 
مضاعف دارد

احمدی با بیان اینکه در کارهای خانه و 
امورات مربوط به بچه ها همراه همسرش 
است، گفت: »وقتی از سر کار برمی گردم، 
کارهای مختلــف را انجام می دهم. چون 
همسرم صبح و ظهر بچه ها را به مدرسه 
می برد و برمی گرداند و غیــر از کارهای 
خانه و نگهداری بچه های کوچک تر، امور 
درس بچه هــا را مدیریــت می کند، لازم 
اســت من در زمان حضورم کمی از این 
کارها را مدیریــت کنم. این عضو خانواده 
آریاساســول افــزود: »در زمان مرخصی 
بسیاری از وظایف همســرم را من انجام 
می دهم تا کمی از بــار روی دوش او کم 
شود. به نوعی تقسیم بندی برای امور خانه 
بین ما وجود دارد. البتــه کارهای اداری 
و بیرون را کامل خــودم انجام می دهم و 
غیر از خریدهای شــخصی نیازی نیست 

دوست دارم فرزندان 
بیشتری داشته باشم

همسرم برای نیازهای خانه بیرون برود.« 
او در پاســخ به این ســؤال که در خانه 
چقدر و چطور با بچه ها وقت می گذرانید و 
بازی می کنید و سرگرمی ها چطور است؟ 
گفت: »هر سال چند مسافرت سیاحتی و 
زیارتی می رویم؛ در بهمن ســال گذشته 
هم در قرعه کشی آریاساسول برای عتبات 
عالیات انتخاب شدیم و هر هشت نفرمان 
برای زیــارت رفتیم و خیلــی هم خوش 
گذشت. هر سال سفر شــمال و مشهد و 
شهرهای نزدیک می رویم و دید و بازدید 
خانوادگی و شب نشــینی هر هفته قطع 
نمی شود تا بچه ها با بچه های دیگر اقوام 
معاشرت داشته باشند.« احمدی با اشاره 
به خانواده پدری خود گفت: »خانواده ما 
به همراه پدر و مادرم یازده نفر است و من 
دوست دارم همین تجربه فرزندان زیاد را 
در خانواده خودم هم داشته باشم. وقتی 
دور هم جمع می شویم، خوش می گذرد. 
البته بــرادر و خواهرهایم هم ســه یا 4 
فرزند دارند و در خانواده آن ها هم نهضت 

فرزندآوری ادامه دارد.«
احمدی در پاســخ به این سؤال که آیا 
پس از یک  روز کار سخت، توانایی جسمی 
و روحی همراهی با خانواده و سروکله زدن 
با بچه هــا را دارد، گفــت: »وقتی پایم را 
داخل خانه می گــذارم، از فرزند بزرگ تا 
فرزند کوچک یک ساله ام که تازه راه رفتن 
را یاد گرفته، به اســتقبال من می آیند و 
همین ها انرژی مضاعفی برای من دارد با 

شادی آن ها شاد می شوم.« 
دغدغه ها نباید جلوی هدف 

اصلی را بگیرد
این عضو خانواده آریاساسول به برخی 
نگاه های انتقادی نسبت به تعداد بیشتر 
فرزندان در جامعه اشــاره کرد و گفت: 
»خیلی هــا می گویند بــرای آینده این 
بچه هــا چــه می خواهیــد بکنید؟ من 
می گویم چــه فرزند ما یکی باشــد چه 
شش تا، نمی توانیم به طور قطع بگوییم 
کــه کدام یک بهتر اســت. ولــی آنچه 
مشخص اســت، طبق قول کارشناسان، 
آینده هر کشوری به جوانی یا پیری آن 
کشور بســتگی دارد که مسلماً با تعداد 
کمتر فرزند، آینده پیری خواهیم داشت 

و کشور پیر یعنی فاجعه.« 
وی افزود: »شرایط جامعه و اقتصاد و کل 
جهان به نحوی است که چه خوب و چه بد 
باشد، برای نفرات مختلف فرقی ندارد و به 
نظر من این دغدغه ها نباید جلوی هدف 
اصلی زندگی را بگیرد. بســیاری از افراد 
می گویند برای اشتغال آینده این بچه ها 
فکری کرده اید؟ من می گویم که هرکدام 
می توانند مدیرانی برای آینده باشند و به 
اندازه خودشــان ایجاد شغل کنند. سؤال 
من این است که اگر هرکدام از ما بگوییم 

آینده قابل پیش بینی نیست، پس فرزند 
نیاوریم، خب در این صورت آینده را چه 

کسانی باید بسازند؟« 
احمدی افــزود: »تک فرزنــدی ممکن 
اســت برای والدین خوب باشد، اما برای 
فرزندان یــک ظلم خواهد بــود؛ چراکه 
فرزندان بــدون برادر و خواهــر و خاله و 
عمه و... بزرگ می شــود. آیــا والدین از 
بچه ها درمورد داشتن خواهر و برادر سؤال 
می کنند؟ وقتی بچه همبازی ندارد، دنبال 
فضای مجازی و موبایل و مســائل دیگر 
می رود و دلخــوری و نگرانی والدین هم  
بیشتر می شود. نیاز درون بچه همبازی و 
سرگرمی داشتن است، اما در خانواده های 
تک فرزند تأمین نمی شود. به خصوص در 
خانه های آپارتمانی و کوچک امروزی که 

بچه ها فضایی برای بازی ندارند.« 
 MDHD این تکنسین واحد تعمیرات
با طرح ایــن موضوع که اگــر همه ما به 
فکر اشــتغال و اقتصاد آینده خودمان و 
کشور هســتیم، باید به نیروی کار آینده 
فکر کنیم، افزود: »کارشناسان می گویند 
اگر به همین روند جلو بریم، از چند سال 
دیگر وارد سیاهچالی می شویم که جوانی 
جمعیت با افت شــدید رو به رو می شود و 
جبران این شــرایط تا 200 سال امکان 
ندارد. اگر کشور ما به واسطه تک فرزندی 
کشوری پیر باشــد، دیگر نیرویی وجود 
ندارد که برای فرزندان ما کار ایجاد کند و 
باید از نیروهای خارجی استفاده کنیم و 

یکپارچگی کشور کم می شود.« 
او در پاسخ به این سؤال که اگر شرایط 
مالی مناسبی نبود بازهم این تعداد فرزند 
را انتخاب می کردید، گفت: »فرزند اول من 
در دوران دانشجویی ام به دنیا آمد؛ یعنی 
زمانی که هزینه های دانشگاه و زندگی را 
با هم داشتم و درآمدی هم نبود. حتماً اگر 
مسائل اقتصادی نبود بازهم همین تصمیم 

را می گرفتم.« 
او افزود: »همــه ما زندگی مان را بر پایه 
حقوق و درآمدمان برنامه ریزی می کنیم؛ 
کسی که فرزند ندارد و حقوق بالایی دارد 
از کم بودن حقوقش و هزینه خانواده اش 
می نالد. افرادی هم هستند که هم  فرزند 
دارند و حقوق کمتری نیــز دارند، ولی با 
مدیریت هزینه ها از شــرایط زندگی شان 
رضایت دارند؛ چراکه شرایط بد اقتصادی 
برای همه ما وجــود دارد. لذا درمجموع  
باید دید که هرکسی براساس چه نیازهایی 
برای زندگی هزینه  می کند. آیا هزینه ها 
اصولی هســت یا خیر. چراکه هرکســی 
متناســب با حقوق خودش برنامه ریزی 
می کند و اگر ســطح توقعــات را کاهش 
دهیم و خرج های اضافی را مدیریت کنیم، 
هم می توان صاحب فرزند بیشتری شد و 

هم از زندگی لذت برد.«

فرزند اول 
من در دوران 
دانشجویی ام 
به دنیا آمد؛ 
یعنی زمانی 

که هزینه های 
دانشگاه و 
زندگی را با 
هم داشتم و 
درآمدی هم 
نبود. حتماً 
اگر مسائل 

اقتصادی نبود 
بازهم همین 
تصمیم را 
می گرفتم
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 همه مرا به تعداد بچه ها می شناسند
احمدی که به قــول خودش بــه خاطر تعداد 
بچه ها در شــرکت زبانزد اســت، درمورد عاقه 
خود به داشــتن فرزندان زیاد گفــت: »انتخاب 
ما آگاهانــه بوده و خوب می دانم داشــتن فرزند 
زیاد هزینه های زیادی هــم دارد، اما هر فرزندی 
روزی و برکت را بــا خــودش دارد. خیلی ها به 
مــن می گویند در این شــرایط اقتصادی جامعه 
چندفرزندداشتن کار ســختی است، اما من چه 

قبل از ورود به آریاساســول و چه بعد از آن با هر 
درآمدی خواســته ام که فرزندان زیادی داشــته 

باشم.« 
او اشاره به ازدواجش در 21سالگی، افزود: »در 
دوران دانشجویی اولین فرزندم متولد شد و بعد 
از آن هم فرزندان دیگــرم به دنیا آمدند. در حال 
حاضر هم 4 دختر و 2 پسر دارم که اولی 13ساله 
و آخری یک ساله است. البته این نهضت ادامه دارد 

و دوست داریم فرزندان بیشتری داشته باشیم.«

 هر فرزند روزی و برکت خود را 
دارد 

احمدی تأکید دارد که در این سال ها به واسطه 
حضور هر فرزند روزی و برکت وارد زندگی آن ها 
شده و هرکدام شیرینی خاص خودشان را دارند و 
افزود: »حضور هرکدامشان انرژی زیادی در خانه 
به ما می دهد. هر پدر و مادری وقتی به سن پیری 
می رسند دوست دارند فرزندان و نوه هایشان در 
کنار آن ها باشــند و فرزند بیشــتر داشتن از این 



اقدامی که آریاساسول را پیشرو 
کرد

سابقه تشکیل تیم فوتسال بانوان آریاساسول، 
براســاس توضیحاتی که عالمــه زارعی، مربی 
تیم، ارائــه می کند، به ســال 94 بازمی گردد 
که درواقع شــرکت پلیمر آریاساسول با انعقاد 
همکاری نخستین مربی ورزشی در منطقه، در 
میان شــرکت های حاضر پیشرو شده و پس از 
آن در سنوات دیگر آرام آرام حضور مربیان خانم 
در رشته های مختلف ورزشی پررنگ تر شده و 
آن ها هم ترغیب به همکاری شــده اند تا آنکه 
امروز جامعه بزرگی از مربیان و تیم های ورزشی 
بانوان در سطح شــرکت های حاضر در منطقه 

شکل گرفته است. 
او درباره افتخارآفرینی تیــم خود می گوید: 
»همیشه در مسابقات پتروشیمی های منطقه 
در جایــگاه اول بودیم. دو ســال پیاپی هم در 
مسابقات صنایع پتروشیمی های خلیج فارس 
کشوری توانستیم مقام اول را کسب کنیم. سال 
گذشته نیز در سطح پتروشیمی های کشوری 

مقام اول را به دست آوردیم.«
زارعی با اشــاره به اینکه اکثر نفرات تیمش 
متشــکل از زنانی هســتند که همسران آن ها 
به شکل شیفت )14 روز کار و 14 روز استراحت( 
در شرکت آریاساسول در حال فعالیت هستند، 
به انــرژی و انگیزه بالای آن ها اشــاره کرده و 
می گوید: »قهرمانی هــای مداوم حاصل انگیزه 
بالای همین مادران است که با تمرینات مستمر 
و انرژی بالا این دستاوردها را در رشته فوتسال 

بانوان شرکت آریاساسول کسب کردند.«
مربی تیم فوتســال بانوان آریاساسول با این 
توضیحــات تأکید می کند کــه »کنار این تیم 

بودن برای من یک افتخار است«.
قهرمانی ها حاصل حمایت 

آریاساسول
او رتبه های کسب شــده تیم فوتســال زنان 
آریاساســول را حاصل حمایت های مجموعه 
پرتاش امور ورزش آریاساســول دانســته و 
می گویــد: »مدیریت عالی فضای مناســب و 
مساعدی را برای ورزش بانوان ایجاد کردند که 
روزمره گی های دوری همسر و زندگی در شهری 
غیر از سرزمین خودمان باعث افسردگی نشود؛ 
به نوعی مدیرعامل فعلی شــرکت هم با اعتقاد 
به ورزش، در توسعه این امر و روند پیروزی ها 

نقشی مهم را داشته است.«
به گفته او: »اگرچــه در ایران به ورزش بانوان 
کمتر بها داده می شود، اما شرکت آریاساسول 
همیشــه و در همه حــال حامی بانــوان بوده 
و امیدواریــم با تــداوم آن، ما هــم بتوانیم با 

قهرمانی های پی درپی پاسخ گوی آن باشیم.« 
هماهنگی در تیم و قهرمانی درست است که 
در یک دوره حاصل می شود، اما حاصل فاکتورها 
و شاخص های زیادی ازجمله همدلی و تاش 
نفرات تیم اســت. ما توانســتیم با همکاری و 
همدلی هم چالش ها را به نقطه محبت برسانیم. 
زارعی افزون بر مربیگری تیم فوتسال بانوان 
آریاساســول، در سطح لیگ دســته  یک و دو 
فوتسال هم مربی اســت و در لیگ دسته دو و 

لیگ برتر فوتسال ساحلی هم به عنوان بازیکن 
حضور دارد. او در خط حمله بازی می کند و در 
سه بازی هفت گل به ثمر رسانده و »خانم گلی« 

چند دوره از مسابقات را در کارنامه دارد.
او با اشاره به مشــکات مختلف موجود برای 
شهرک نشینان ازجمله کمبود امکانات و وجود 
محدودیت ها، یــادآوری می کند که شــرکت 
آریاساسول این امکان را برای همسران کارکنان  
فراهم کرده که به نحو احسن در تخصص خود 

ظاهر شوند. 
پرچم آریاساسول در اوج

برنامه بعدی تیم فوتســال بانوان آریاساسول 
حضور در مسابقات پتروشــیمی منطقه است 
که قرار است بهمن ماه برگزار شود. زارعی و تیم 
او تأکید دارند که »این بــار هم برای قهرمانی 
می رویم«. مربی تیم فوتسال بانوان آریاساسول، 
تکرار قهرمانی را فرایند آسانی ندانسته و آن را 
ناشی از سخت کوشی، انگیزه بالا، حمایت های 
شرکت و همدلی تیم می داند و تأکید می کند: 
»دوست داریم همیشــه پرچم آریاساسول در 

اوج باشد«. 
او اشــاره می کند که آریاساســول از اولین 
شــرکت هایی بود که در منطقه اقدام به جذب 
مربی کرد و از این رو این بستر فراهم شد تا سایر 
شرکت ها هم مربیان رشته های مختلف را جذب 
کنند. بااین حال، آریاساسول پیشرو بوده است. 
به نوعی می شــود گفت: »آریاساسول فرهنگ 
ورزش و خانواده را نهادینه کرده و باعث شــد 
مربیان ورزش در دیگر شرکت ها جذب شوند. 
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همیشه قهرمانیم 
وقتی به دیدار تیم فوتسال بانوان شرکت پلیمر آریاساســول می رویم که در حال گرم کردن برای تمرین هستند و شور و  انرژی آن ها حتی اگر اهل 
ورزش هم نباشید، شما را پا به توپ می کند. لباس های زرد و مشکی و مقنعه های سیاه در سالن سرپوشیده خودنمایی می کند. این نفرات ستاره های 
ورزشی آریاساسول هستند که برخی از آن ها در لیگ دو فوتسال سطح کشــوری هم حضور دارند و چند سالی است با پرچم آریاساسول در رشته 
فوتسال خوش درخشیدند و از ســال 94 به بعد با نفراتی پرانگیزه از بانوانی که همسرانشان در شرکت آریاساسول در حال فعالیت هستند، پله های 
ترقی را زودتر از پیش بینی، طی کرده و مدال های قهرمانی زیادی به نام شــرکت پلیمر آریاساســول به خانه آوردند. به نظر می آید طعم قهرمانی 
دیگر برایشــان تکراری شده و شاید باید زمینه حضورشان در عرصه های بزرگ تر فراهم شــود. نکته مهم در توضیحات نفرات تیم آنکه می گویند: 
»سعی کنیم شور و نشاط را از سالن های ورزشــی بانوان به منازل سایر ســاکنان ببریم تا این حال وهوا در روحیه اعضای خانواده هم مؤثر باشد.« 
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تیم فوتسال بانوان آریاساسول در یک قاب
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کریمی، پریسا بناوی، اسما عربی، رحیمه عمدی، عفت سبزواری، پروین سیاحی، معصومه فیروزی، مهدیه دولت آبادی، 
منصوره اکبری، فاطمه زارعی.



اقدامی که آریاساسول را پیشرو 
کرد

سابقه تشکیل تیم فوتسال بانوان آریاساسول، 
براســاس توضیحاتی که عالمــه زارعی، مربی 
تیم، ارائــه می کند، به ســال 94 بازمی گردد 
که درواقع شــرکت پلیمر آریاساسول با انعقاد 
همکاری نخستین مربی ورزشی در منطقه، در 
میان شــرکت های حاضر پیشرو شده و پس از 
آن در سنوات دیگر آرام آرام حضور مربیان خانم 
در رشته های مختلف ورزشی پررنگ تر شده و 
آن ها هم ترغیب به همکاری شــده اند تا آنکه 
امروز جامعه بزرگی از مربیان و تیم های ورزشی 
بانوان در سطح شــرکت های حاضر در منطقه 

شکل گرفته است. 
او درباره افتخارآفرینی تیــم خود می گوید: 
»همیشه در مسابقات پتروشیمی های منطقه 
در جایــگاه اول بودیم. دو ســال پیاپی هم در 
مسابقات صنایع پتروشیمی های خلیج فارس 
کشوری توانستیم مقام اول را کسب کنیم. سال 
گذشته نیز در سطح پتروشیمی های کشوری 

مقام اول را به دست آوردیم.«
زارعی با اشــاره به اینکه اکثر نفرات تیمش 
متشــکل از زنانی هســتند که همسران آن ها 
به شکل شیفت )14 روز کار و 14 روز استراحت( 
در شرکت آریاساسول در حال فعالیت هستند، 
به انــرژی و انگیزه بالای آن ها اشــاره کرده و 
می گوید: »قهرمانی هــای مداوم حاصل انگیزه 
بالای همین مادران است که با تمرینات مستمر 
و انرژی بالا این دستاوردها را در رشته فوتسال 

بانوان شرکت آریاساسول کسب کردند.«
مربی تیم فوتســال بانوان آریاساسول با این 
توضیحــات تأکید می کند کــه »کنار این تیم 

بودن برای من یک افتخار است«.
قهرمانی ها حاصل حمایت 

آریاساسول
او رتبه های کسب شــده تیم فوتســال زنان 
آریاساســول را حاصل حمایت های مجموعه 
پرتاش امور ورزش آریاساســول دانســته و 
می گویــد: »مدیریت عالی فضای مناســب و 
مساعدی را برای ورزش بانوان ایجاد کردند که 
روزمره گی های دوری همسر و زندگی در شهری 
غیر از سرزمین خودمان باعث افسردگی نشود؛ 
به نوعی مدیرعامل فعلی شــرکت هم با اعتقاد 
به ورزش، در توسعه این امر و روند پیروزی ها 

نقشی مهم را داشته است.«
به گفته او: »اگرچــه در ایران به ورزش بانوان 
کمتر بها داده می شود، اما شرکت آریاساسول 
همیشــه و در همه حــال حامی بانــوان بوده 
و امیدواریــم با تــداوم آن، ما هــم بتوانیم با 

قهرمانی های پی درپی پاسخ گوی آن باشیم.« 
هماهنگی در تیم و قهرمانی درست است که 
در یک دوره حاصل می شود، اما حاصل فاکتورها 
و شاخص های زیادی ازجمله همدلی و تاش 
نفرات تیم اســت. ما توانســتیم با همکاری و 
همدلی هم چالش ها را به نقطه محبت برسانیم. 
زارعی افزون بر مربیگری تیم فوتسال بانوان 
آریاساســول، در سطح لیگ دســته  یک و دو 
فوتسال هم مربی اســت و در لیگ دسته دو و 

لیگ برتر فوتسال ساحلی هم به عنوان بازیکن 
حضور دارد. او در خط حمله بازی می کند و در 
سه بازی هفت گل به ثمر رسانده و »خانم گلی« 

چند دوره از مسابقات را در کارنامه دارد.
او با اشاره به مشــکات مختلف موجود برای 
شهرک نشینان ازجمله کمبود امکانات و وجود 
محدودیت ها، یــادآوری می کند که شــرکت 
آریاساسول این امکان را برای همسران کارکنان  
فراهم کرده که به نحو احسن در تخصص خود 

ظاهر شوند. 
پرچم آریاساسول در اوج

برنامه بعدی تیم فوتســال بانوان آریاساسول 
حضور در مسابقات پتروشــیمی منطقه است 
که قرار است بهمن ماه برگزار شود. زارعی و تیم 
او تأکید دارند که »این بــار هم برای قهرمانی 
می رویم«. مربی تیم فوتسال بانوان آریاساسول، 
تکرار قهرمانی را فرایند آسانی ندانسته و آن را 
ناشی از سخت کوشی، انگیزه بالا، حمایت های 
شرکت و همدلی تیم می داند و تأکید می کند: 
»دوست داریم همیشــه پرچم آریاساسول در 

اوج باشد«. 
او اشــاره می کند که آریاساســول از اولین 
شــرکت هایی بود که در منطقه اقدام به جذب 
مربی کرد و از این رو این بستر فراهم شد تا سایر 
شرکت ها هم مربیان رشته های مختلف را جذب 
کنند. بااین حال، آریاساسول پیشرو بوده است. 
به نوعی می شــود گفت: »آریاساسول فرهنگ 
ورزش و خانواده را نهادینه کرده و باعث شــد 
مربیان ورزش در دیگر شرکت ها جذب شوند. 
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همیشه قهرمانیم 
وقتی به دیدار تیم فوتسال بانوان شرکت پلیمر آریاساســول می رویم که در حال گرم کردن برای تمرین هستند و شور و  انرژی آن ها حتی اگر اهل 
ورزش هم نباشید، شما را پا به توپ می کند. لباس های زرد و مشکی و مقنعه های سیاه در سالن سرپوشیده خودنمایی می کند. این نفرات ستاره های 
ورزشی آریاساسول هستند که برخی از آن ها در لیگ دو فوتسال سطح کشــوری هم حضور دارند و چند سالی است با پرچم آریاساسول در رشته 
فوتسال خوش درخشیدند و از ســال 94 به بعد با نفراتی پرانگیزه از بانوانی که همسرانشان در شرکت آریاساسول در حال فعالیت هستند، پله های 
ترقی را زودتر از پیش بینی، طی کرده و مدال های قهرمانی زیادی به نام شــرکت پلیمر آریاساســول به خانه آوردند. به نظر می آید طعم قهرمانی 
دیگر برایشــان تکراری شده و شاید باید زمینه حضورشان در عرصه های بزرگ تر فراهم شــود. نکته مهم در توضیحات نفرات تیم آنکه می گویند: 
»سعی کنیم شور و نشاط را از سالن های ورزشــی بانوان به منازل سایر ســاکنان ببریم تا این حال وهوا در روحیه اعضای خانواده هم مؤثر باشد.« 
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دروازه بان فعالیــت دارد. او که به دلیل شــغل 
همسر خود که در حراست شرکت فعالیت دارد، 
در شهرک پردیس جم ساکن شده است، معتقد 
است: »ورزش در روحیه خانواده ها هم مؤثر است 
و باید بگویم که ورزش حال و هوای منزل را هم 
تغییر داده و ما خانوادگی عاشق ورزش هستیم.«

 او هم دلیل موفقیت تیم را در ابتدا مربی تیم 
دانســته که وقت زیادی برای نفرات می گذارد و 
عامل دیگر را اتحاد، همدلی و هماهنگی اعضای 

تیم ذکر می کند. 
جداشدن از فوتسال ممکن نیست

زینب عرب زاده، اهل بوشــهر و اصالتاً گناوه ای 
است. او متولد ســال 69 است و رشته مهندسی 
فناوری اطاعات تحصیل کــرده و حدود نوزده 
سال است ورزش می کند. همسر او در واحد الفین 
شرکت آریاساسول فعالیت دارد. او قبل از ورود 
به تیم فوتســال آریاساسول آمادگی جسمانی را 
به شکل حرفه ای دنبال کرده و اکنون مربی این 

رشته هم هست. 
عرب زاده دربــاره فرایند حضور خــود در تیم 
فوتسال زنان آریاساسول می گوید: »با پیشنهاد 
خانم قنبری، مسئول ورزش بانوان شرکت، به تیم 
ملحق شده و از نفرات ثابت خط حمله تیم شدم و 

پس از آسیب دیدگی، مدافع شده ام.«
او درباره دنیای فوتســال می گوید: »این رشته 
به قدری جذاب است که وقتی به آن ورود کردی، 

دیگر امکان جداشدن از آن نیست.« 
عرب زاده کــه از داوران فوتســال در ســطح 
ســوپرلیگ کشوری هم هســت، به مشغله زیاد 
خود در ورزش اشاره کرده و می گوید که هر هفته 

باید برای مسابقات به شهرهای مختلف برود.
او به اثرات مثبــت ورزش در زندگی روزمره و 
دوری از همسر اشاره کرده و می گوید: »بسیاری 
پــس از ورود بــه محیط منطقه فکــر می کنند 
زندگی برایشان تمام شده است، به خصوص وقتی 
از شــهرهای بزرگ به اینجا می آیند. اما ما سعی 
کردیم با ورزش همســران را به این سمت وسو 
سوق دهیم و شور و نشاط را از سالن های ورزشی 
به منازل و خانواده ببریم تا در روحیه آن ها مؤثر 
باشد.« عرب زاده با اشــاره به امکانات محدود در 
شهرک پردیس جم برای خانواده های کارکنان، 
بهتریــن گزینه برای مقابله بــا چنین فضایی را 
فعالیت های ورزشــی و شــرکت در کاس های 
آموزشــی می داند.  او می گوید: »ما با حضور در 
دنیای ورزش، فرزندان و همسرانمان را هم به این 
فضا کشاندیم و اوقات فراغت ما این گونه سپری 
می شــود. در طول روز اوقات خود را مفید طی 
می کنیم تا شور و نشاط اجتماعی در خانواده ها 
تقویت شود.« عرب زاده با تشکر از مسئولان امور 
ورزش شــرکت پلیمر آریاساسول که همیشه با 
فراهم کردن امکانات و تجهیزات و حضورشان در 
مسابقات از آن ها حمایت کردند، اظهار امیدواری 

می کند که این حمایت ها تداوم داشته باشد.
همچنین، با اشــاره به تخصص مربی شــان، از 
تاش هــای او می گوید؛ اینکه حتــی در دوران 

با این حمایت ها بوده که ورزش آریاساسول در 
رشته های مختلف گل کاشته است.« 

او در پایان گفت و گو از همسر خود که به عنوان 
یک ورزشــکار، حامی او هم بوده است، تشکر 

می کند.
دروازه تیم را بدون گل خورده نگه داشتم

قهرمانی های اخیر این تیــم در حالی حاصل 
شده است که این تیم مصدومان زیادی داشته؛ 
ازجملــه دروازه بــان آن که با وجود مشــکل 
مصدومیت، دروازه خود را بســته نگه داشــته 
است. پریسا بناوی کارشناسی ارشد فیزیولوژی 
تغذیه است که چند سالی است در رشته فوتسال 
و فوتبال کار می کند و مدرک مربیگری فوتبال، 
فوتسال، تنیس روی میز، بدمینتون، بدن سازی 
و آمادگی جســمانی را هم دارد. او به  عنوان گلر 
تیم فوتســال آریاساســول در چندین دوره از 
مســابقات پتروشــیمی، هلدینگ و... به عنوان 

برترین دروازه بان مسابقات انتخاب شده است.
بناوی می گوید که عاوه بر فوتسال، حدود سه 
سال است که در جرگه مربیگری، ازجمله مربی 
دروازه بانی، در لیــگ دو و قهرمانی زیر دوازده 
ســال و نایب قهرمانی زیر یازده سال در رشته 
فوتسال در حال فعالیت است و از این بخش از 

کار خود بسیار لذت می برد.
او با تشکر از شــرکت پلیمر آریاساسول برای 
فراهم ســاختن زمینه تشــکیل تیم فوتسال و 
حمایت از ورزش همســران، آن را در افزایش 
اعتماد به نفس نفرات مؤثــر خوانده و می گوید 
که ایــن امر در  شــور و نشــاط خانواده ها هم 

مؤثرخواهد بود.
گلر تیم فوتسال بانوان آریاساسول، با توصیه 
آحــاد جامعه به ورزش کردن معتقد اســت که 
ورزش شــالوده و زیربنایی اســت برای داشتن 
جامعه ای پویا و ســالم، و نوع نگاه ما به ورزش، 
نگاه به آینــده کــودکان و جوانــان به عنوان 
آینده ســازان ایران زیبا اســت تا از این مسیر 
جوانانی با روح و جسم سالم برای پیشبرد اهداف 

کشور پرورش یابند.
بناوی اظهــار امیدواری می کنــد که همگان 
ورزش را جزئی لاینفــک از برنامه روزانه خود 

بدانند.
دنیال فوتسال توصیف ناپذیر است

فرشته محمدی، از دیگر اعضای تیم فوتسال 
بانوان آریاساســول، اهل اســتان فارس است و 
چهارده سال اســت با همسر خود که در بخش 
HSE این شرکت فعالیت می کند، به منطقه آمده 
است. او درباره ســابقه ورزشی خود و چگونگی 
حضــور در تیم فوتســال بانوان آریاساســول 

می گوید: »من قبل از اینکه آریاساســول تیمی 
داشــته باشد، در شــهرک جم فوتســال بازی 
می کردم و  ده ســالی می شود که در این رشته 

پابه توپ هستم«.
محمدی روند فعالیت و پیشــرفت تیمشان را 
عالــی خوانده و می گوید: »جایگاه ما همیشــه 
اولی بوده و دیگر برایمان عادی اما هیجان انگیز 

شده است.« 
او که از بازیکنان لیگ دو کشوری فوتسال هم 
هست، از تمرین مداوم در این رشته می گوید و 
معتقد است: »روحیه ورزشی او باعث تسری آن 
به فرزندانش شــده.« در حال حاضر  دو دختر  
12 و 7 ســاله اش هم کاراته کار هستند و مقام 

کشوری دارند.
محمدی بــا جذاب خواندن دنیای فوتســال 
معتقد اســت که وقتی وارد دنیای آن شــوید، 
اعتیاد پیدا می کنید. او که در مســابقات شیراز 
مصدوم شده و باید دو ماه استراحت اجباری و 
فیزیوتراپی انجام دهد، می گوید: »برای بازگشت 
به تیم لحظه شماری می کنم و الان هم از کنار 

زمین تمرین، بچه ها را دنبال می کنم.«  
محمدی با تأکید بر اینکــه گروهی بودن را از 
مشخصات خوب فوتسال می داند، به عاقه مندان 
این رشته توصیه می کند که فوتسال را پیش از 

آنکه دیر شود، از پانزده سالگی شروع کنند.
با قدرت ادامه می دهیم

منصوره اکبری، از دیگر اعضای تیم فوتســال 
بانوان آریاساسول، 32ساله و اهل بوشهر است و 
قباً در خط دفاع تیم بوده و مدتی است به عنوان 

کنار تیم بودن افتخار است
زارعی که به همراه دختر کوچک خود »یارین« در حال تمرین تیم است، متولد 
1371، فارغ التحصیل رشته تربیت بدنی و اهل بوشهر است. از همان کودکی عشق 
به فوتسال داشــته و از همان زمان هم پابه توپ شده است؛ با همبازی هایی که 

برادرانش بودند و یا بچه محل هایشان در شهرستان.
همسر او کارمند شرکت آریاساســول در بخش ایمنی و آتش نشانی است و 
می گوید: »به دلیل علاقه ام به فوتسال، رزومه ورزشی ام را به شرکت ارائه کردم 
و با پذیرش آن از سال 94 تیم فوتسال بانوان شرکت آریاساسول شکل گرفت و 
از آن سال تا امروز افتخار این را داشتم که در خدمت بانوان پرتلاش و پرانرژی 

آریاساسول باشم.« 

آریاساسول فرهنگ 
ورزش و خانواده را نهادینه 

کرده و باعث شد مربیان ورزش 
در دیگر شرکت ها جذب شوند. 
با این حمایت ها بوده که ورزش 

آریاساسول در رشته های 
مختلف گل کاشته است

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 

بارداری هــم برای تمرین نفرات حاضر شــده 
و عــرب زاده ایــن حرکــت را از عوامل اصلی 

قهرمانی شان می خواند.

بدون ورزش آمار افسردگی 
افزایش می یافت

پری اســماعیلی، از دیگر اعضای تیم فوتسال 
زنان آریاساســول، اهل برازجان است و همسر 
او در بخش آتش نشــانی شــرکت فعالیت دارد. 
او کارشناســی تربیت بدنی اســت و ورزش را با 
فوتسال آغاز کرده است. اسماعیلی طی سال های 
96-97 به این تیم ملحق شده است. او با تشکر 

از مربی تیم، بخشی از قهرمانی را به دلیل حضور 
او دانســته و می گویــد: »از طریق این نشــریه 
می خواهــم از خانم زارعی، مربی تیم فوتســال 

بانوان شرکت پلیمر آریاساسول تشکر کنم.«
اســماعیلی همچنیــن حمایت های شــرکت 
آریاساسول را یادآوری کرده و می گوید: »اگر این 
تیم و ورزش نبود، زندگی در شهرک پردیس جم 
برای ما بسیار سخت می گذشــت.« تمرین تیم 
فوتسال بانوان شرکت آریاساسول ادامه دارد که 
این ورزشگاه را پس از گرفتن عکس های یادگاری 
ترک می کنیم. تیمی که تمرین های ویژه ای برای 
کسب قهرمانی دوباره در بهمن ماه در برنامه دارد.
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دروازه بان فعالیــت دارد. او که به دلیل شــغل 
همسر خود که در حراست شرکت فعالیت دارد، 
در شهرک پردیس جم ساکن شده است، معتقد 
است: »ورزش در روحیه خانواده ها هم مؤثر است 
و باید بگویم که ورزش حال و هوای منزل را هم 
تغییر داده و ما خانوادگی عاشق ورزش هستیم.«

 او هم دلیل موفقیت تیم را در ابتدا مربی تیم 
دانســته که وقت زیادی برای نفرات می گذارد و 
عامل دیگر را اتحاد، همدلی و هماهنگی اعضای 

تیم ذکر می کند. 
جداشدن از فوتسال ممکن نیست

زینب عرب زاده، اهل بوشــهر و اصالتاً گناوه ای 
است. او متولد ســال 69 است و رشته مهندسی 
فناوری اطاعات تحصیل کــرده و حدود نوزده 
سال است ورزش می کند. همسر او در واحد الفین 
شرکت آریاساسول فعالیت دارد. او قبل از ورود 
به تیم فوتســال آریاساسول آمادگی جسمانی را 
به شکل حرفه ای دنبال کرده و اکنون مربی این 

رشته هم هست. 
عرب زاده دربــاره فرایند حضور خــود در تیم 
فوتسال زنان آریاساسول می گوید: »با پیشنهاد 
خانم قنبری، مسئول ورزش بانوان شرکت، به تیم 
ملحق شده و از نفرات ثابت خط حمله تیم شدم و 

پس از آسیب دیدگی، مدافع شده ام.«
او درباره دنیای فوتســال می گوید: »این رشته 
به قدری جذاب است که وقتی به آن ورود کردی، 

دیگر امکان جداشدن از آن نیست.« 
عرب زاده کــه از داوران فوتســال در ســطح 
ســوپرلیگ کشوری هم هســت، به مشغله زیاد 
خود در ورزش اشاره کرده و می گوید که هر هفته 

باید برای مسابقات به شهرهای مختلف برود.
او به اثرات مثبــت ورزش در زندگی روزمره و 
دوری از همسر اشاره کرده و می گوید: »بسیاری 
پــس از ورود بــه محیط منطقه فکــر می کنند 
زندگی برایشان تمام شده است، به خصوص وقتی 
از شــهرهای بزرگ به اینجا می آیند. اما ما سعی 
کردیم با ورزش همســران را به این سمت وسو 
سوق دهیم و شور و نشاط را از سالن های ورزشی 
به منازل و خانواده ببریم تا در روحیه آن ها مؤثر 
باشد.« عرب زاده با اشــاره به امکانات محدود در 
شهرک پردیس جم برای خانواده های کارکنان، 
بهتریــن گزینه برای مقابله بــا چنین فضایی را 
فعالیت های ورزشــی و شــرکت در کاس های 
آموزشــی می داند.  او می گوید: »ما با حضور در 
دنیای ورزش، فرزندان و همسرانمان را هم به این 
فضا کشاندیم و اوقات فراغت ما این گونه سپری 
می شــود. در طول روز اوقات خود را مفید طی 
می کنیم تا شور و نشاط اجتماعی در خانواده ها 
تقویت شود.« عرب زاده با تشکر از مسئولان امور 
ورزش شــرکت پلیمر آریاساسول که همیشه با 
فراهم کردن امکانات و تجهیزات و حضورشان در 
مسابقات از آن ها حمایت کردند، اظهار امیدواری 

می کند که این حمایت ها تداوم داشته باشد.
همچنین، با اشــاره به تخصص مربی شــان، از 
تاش هــای او می گوید؛ اینکه حتــی در دوران 

با این حمایت ها بوده که ورزش آریاساسول در 
رشته های مختلف گل کاشته است.« 

او در پایان گفت و گو از همسر خود که به عنوان 
یک ورزشــکار، حامی او هم بوده است، تشکر 

می کند.
دروازه تیم را بدون گل خورده نگه داشتم

قهرمانی های اخیر این تیــم در حالی حاصل 
شده است که این تیم مصدومان زیادی داشته؛ 
ازجملــه دروازه بــان آن که با وجود مشــکل 
مصدومیت، دروازه خود را بســته نگه داشــته 
است. پریسا بناوی کارشناسی ارشد فیزیولوژی 
تغذیه است که چند سالی است در رشته فوتسال 
و فوتبال کار می کند و مدرک مربیگری فوتبال، 
فوتسال، تنیس روی میز، بدمینتون، بدن سازی 
و آمادگی جســمانی را هم دارد. او به  عنوان گلر 
تیم فوتســال آریاساســول در چندین دوره از 
مســابقات پتروشــیمی، هلدینگ و... به عنوان 

برترین دروازه بان مسابقات انتخاب شده است.
بناوی می گوید که عاوه بر فوتسال، حدود سه 
سال است که در جرگه مربیگری، ازجمله مربی 
دروازه بانی، در لیــگ دو و قهرمانی زیر دوازده 
ســال و نایب قهرمانی زیر یازده سال در رشته 
فوتسال در حال فعالیت است و از این بخش از 

کار خود بسیار لذت می برد.
او با تشکر از شــرکت پلیمر آریاساسول برای 
فراهم ســاختن زمینه تشــکیل تیم فوتسال و 
حمایت از ورزش همســران، آن را در افزایش 
اعتماد به نفس نفرات مؤثــر خوانده و می گوید 
که ایــن امر در  شــور و نشــاط خانواده ها هم 

مؤثرخواهد بود.
گلر تیم فوتسال بانوان آریاساسول، با توصیه 
آحــاد جامعه به ورزش کردن معتقد اســت که 
ورزش شــالوده و زیربنایی اســت برای داشتن 
جامعه ای پویا و ســالم، و نوع نگاه ما به ورزش، 
نگاه به آینــده کــودکان و جوانــان به عنوان 
آینده ســازان ایران زیبا اســت تا از این مسیر 
جوانانی با روح و جسم سالم برای پیشبرد اهداف 

کشور پرورش یابند.
بناوی اظهــار امیدواری می کنــد که همگان 
ورزش را جزئی لاینفــک از برنامه روزانه خود 

بدانند.
دنیال فوتسال توصیف ناپذیر است

فرشته محمدی، از دیگر اعضای تیم فوتسال 
بانوان آریاساســول، اهل اســتان فارس است و 
چهارده سال اســت با همسر خود که در بخش 
 این شرکت فعالیت می کند، به منطقه آمده 
است. او درباره ســابقه ورزشی خود و چگونگی 
حضــور در تیم فوتســال بانوان آریاساســول 

می گوید: »من قبل از اینکه آریاساســول تیمی 
داشــته باشد، در شــهرک جم فوتســال بازی 
می کردم و  ده ســالی می شود که در این رشته 

پابه توپ هستم«.
محمدی روند فعالیت و پیشــرفت تیمشان را 
عالــی خوانده و می گوید: »جایگاه ما همیشــه 
اولی بوده و دیگر برایمان عادی اما هیجان انگیز 

شده است.« 
او که از بازیکنان لیگ دو کشوری فوتسال هم 
هست، از تمرین مداوم در این رشته می گوید و 
معتقد است: »روحیه ورزشی او باعث تسری آن 
به فرزندانش شــده.« در حال حاضر  دو دختر  
12 و 7 ســاله اش هم کاراته کار هستند و مقام 

کشوری دارند.
محمدی بــا جذاب خواندن دنیای فوتســال 
معتقد اســت که وقتی وارد دنیای آن شــوید، 
اعتیاد پیدا می کنید. او که در مســابقات شیراز 
مصدوم شده و باید دو ماه استراحت اجباری و 
فیزیوتراپی انجام دهد، می گوید: »برای بازگشت 
به تیم لحظه شماری می کنم و الان هم از کنار 

زمین تمرین، بچه ها را دنبال می کنم.«  
محمدی با تأکید بر اینکــه گروهی بودن را از 
مشخصات خوب فوتسال می داند، به عاقه مندان 
این رشته توصیه می کند که فوتسال را پیش از 

آنکه دیر شود، از پانزده سالگی شروع کنند.
با قدرت ادامه می دهیم

منصوره اکبری، از دیگر اعضای تیم فوتســال 
بانوان آریاساسول، 32ساله و اهل بوشهر است و 
قباً در خط دفاع تیم بوده و مدتی است به عنوان 

کنار تیم بودن افتخار است
زارعی که به همراه دختر کوچک خود »یارین« در حال تمرین تیم است، متولد 
1371، فارغ التحصیل رشته تربیت بدنی و اهل بوشهر است. از همان کودکی عشق 
به فوتسال داشــته و از همان زمان هم پابه توپ شده است؛ با همبازی هایی که 

برادرانش بودند و یا بچه محل هایشان در شهرستان.
همسر او کارمند شرکت آریاساســول در بخش ایمنی و آتش نشانی است و 
می گوید: »به دلیل علاقه ام به فوتسال، رزومه ورزشی ام را به شرکت ارائه کردم 
و با پذیرش آن از سال 94 تیم فوتسال بانوان شرکت آریاساسول شکل گرفت و 
از آن سال تا امروز افتخار این را داشتم که در خدمت بانوان پرتلاش و پرانرژی 

آریاساسول باشم.« 

آریاساسول فرهنگ 
ورزش و خانواده را نهادینه 

کرده و باعث شد مربیان ورزش 
در دیگر شرکت ها جذب شوند. 
با این حمایت ها بوده که ورزش 

آریاساسول در رشته های 
مختلف گل کاشته است
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بارداری هــم برای تمرین نفرات حاضر شــده 
و عــرب زاده ایــن حرکــت را از عوامل اصلی 

قهرمانی شان می خواند.

بدون ورزش آمار افسردگی 
افزایش می یافت

پری اســماعیلی، از دیگر اعضای تیم فوتسال 
زنان آریاساســول، اهل برازجان است و همسر 
او در بخش آتش نشــانی شــرکت فعالیت دارد. 
او کارشناســی تربیت بدنی اســت و ورزش را با 
فوتسال آغاز کرده است. اسماعیلی طی سال های 
96-97 به این تیم ملحق شده است. او با تشکر 

از مربی تیم، بخشی از قهرمانی را به دلیل حضور 
او دانســته و می گویــد: »از طریق این نشــریه 
می خواهــم از خانم زارعی، مربی تیم فوتســال 

بانوان شرکت پلیمر آریاساسول تشکر کنم.«
اســماعیلی همچنیــن حمایت های شــرکت 
آریاساسول را یادآوری کرده و می گوید: »اگر این 
تیم و ورزش نبود، زندگی در شهرک پردیس جم 
برای ما بسیار سخت می گذشــت.« تمرین تیم 
فوتسال بانوان شرکت آریاساسول ادامه دارد که 
این ورزشگاه را پس از گرفتن عکس های یادگاری 
ترک می کنیم. تیمی که تمرین های ویژه ای برای 
کسب قهرمانی دوباره در بهمن ماه در برنامه دارد.



احســان نیکخواه به عنوان تکنســین مکانیک در شــرکت پلیمر آریاساسول مشــغول به کار اســت. او متولد 1359 و اهل شهرستان مریوان 
در استان کردســتان اســت و ســال ها قبل برای کار به عســلویه آمده و در پلیمر آریاساسول مشــغول به کار شده اســت. به گفته او، وقتی 
وارد شــرکت شــده جز زمین و خاک و آب چیزی نبوده و کم کم پا گرفته اســت. او هم مکانیکی را یــاد گرفته و تبدیل به عضــو ثابت خانواده 
آریاساســول شــده اســت. نیکخواه پس از ورود به عســلویه، از مراحل ابتدایی کار اجرایی را شــروع کــرده و امور مربوط بــه مکانیکی را 
به شــکل تجربی یاد گرفته و در حال حاضر با 23 ســال ســابقه، به عنوان تکنســین مکانیک در شــرکت آریاساسول مشــغول به کار است. 

من قوی ترین مرد 
آریاساسول هستم!

همیشه در هوای باز در حال تمرین 
بودم

نیکخواه بــا بیان اینکــه از کودکی در رشــته 
ژیمناســتیک ورزش کــرده، اما از هفت ســالگی 
کشتی را شروع کرده است، گفت: »در ادامه رشته 
تربیت بدنی را انتخاب کردم، اما هم زمان به دنبال 

کار هم بودم و به همین دلیل به عسلویه رفتم.« 
او در این ســال ها در کنار کار سخت و شرایط 
کاری دور از خانواده، عاقه خود به کشــتی را 
حفظ کرده و از هر فرصتی بــرای تمرین و کار 
در این ورزش استفاده کرده است: »هر زمان در 
منطقه و نوبــت کار بودم، ورزش و تمرین را رها 
نمی کردم و بسیاری از همکاران و راننده ها من را 
با تمرین در هوای باز می شناسند؛ چه آن زمان 
که در کانکس زندگــی می کردیم و چه حالا که 
در اقامتگاه حضور داریم«.  وی با بیان اینکه در 
ســال 89 به عنوان قوی ترین مرد آریاساسول و 

در سال 90 به عنوان دومین مرد قوی در منطقه 
عسلویه انتخاب شده اســت، بیان کرد: »در این 
سال ها افتخارات زیادی را کسب کرده ام: هفت 
بار به عنوان پرافتخارترین ورزشکار منطقه پارس 
جنوبی در رشته های کشتی، لیفت و مچ اندازی 
معرفی شدم و شش بار در مسابقات استان بوشهر 
در رشته کشــتی مقام اول را به دست آوردم و 
یک بار هم در مسابقات کارگران کشور موفق به 

کسب رتبه اول شدم.« 

به دنبال مطالبات کارگران شرکت 
هستم 

نیکخواه افزود: »در حال حاضر به عنوان نماینده 
ارشد کارگران شرکت در مجامع و جلسات رسمی 
شرکت می کنم و تاش می کنم مطالبات کارکنان 
را پیگیری و به سرانجام برســانم.«  او که متأهل 
و دارای دو رزند اســت، ادامه داد: »چند ســالی 

خانواده در منطقه ساکن بودند، اما مدتی است که 
به بروجرد نقل مکان کرده اند و همسرم در غیاب 
من تمامی امور مربوط به خانه و فرزندان را مدیریت 
می کند.«  این عضو خانواده آریاساســول با بیان 
اینکه دو فرزند پسر نوجوان او به رشته های کشتی 
و وزنه برداری عاقه مندند و این ورزش ها را دنبال 
می کنند، افزود: »تاش می کنم زمانی که در کنار 
خانواده هســتم فضا را با تفریح، ورزش و همراهی 
اعضای خانــواده متعادل کنم تــا روحیه خودم و 
خانواده حفظ شــود و کمی از فشار کاری همسرم 
کم شود.«  نیکخواه گفت: »فرزندانم در مسابقات 
استعدادیابی برای این رشــته ها انتخاب شدند و 
خودشان هم عاقه زیادی به این ورزش دارند. من 
و همسرم تمام سعی خود را می کنیم تا شرایط را 

برای تحصیل و ورزش آن ها فراهم کنیم.« 
به گفته او، همسرش هم در گذشته ورزش کاراته 

را به صورت حرفه ای دنبال می کرده است.
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گفت وگو با یکی از نیروهای حراست در محدوده حفاظتی فلرهای آریاساسول

اینجا صدا به صدا نمی رسد
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 خودتان را معرفی کنیــد و بگویید اهل 
کجا هستید؟

امید صادق صنعتی هستم، از نیروی های حراست 
شرکت پلیمر آریاساســول. از سال 86 جذب این 
شرکت شــدم و تا امروز در همین بخش هم حضور 
دارم. اهل گناوه هستم اما سال هاست که همراه با 

همسر و دو فرزندم در کنگان ساکن هستیم.
 محل قرارگیری این فلرها در کجاســت 
و آیا همــه نفرات می تواننــد به این بخش 

رفت وآمد داشته باشند؟
این فلر در کنار اتوبان و در محدوده ای که به سه راه 
پتروشیمی معروف است قرار گرفته. برای این بخش، 
ورودی و فنس جداگانه شرکت پلیمر آریاساسول 
قرار دارد و تنها پرسنل معرفی شده، آن هم با مجوز 

و پرمیت اجازه ورود و نزدیک شدن را دارند.
 حضور نیروهای حراست در شیفت به چه 

ترتیبی است؟
نفرات حراســت به صورت 24ساعته در دو نوبت 
12ساعته، روز و شب اینجا حضور دارند. این نیروها 
جابه جا می شوند تا علاوه بر نگهبانی از این بخش، به 

امور دیگر و حراست از سایر بخش ها هم بپردازند.
 درمورد وظایف و ســختی های کارتان 

بگویید.
اینجا علاوه بر فلرتایم )زمان سرکشــی به فلر(، 
وظایف و امور دیگری هم هستند که باید انجام دهیم. 
مواردی مثل سرکشی به محدوده های فنس، ورود و 
خروج کارکنان، بررسی احتمال هر نوع خرابکاری 
و  دزدی  و حتی کارهای ایمنــی را انجام می دهیم. 
درواقع ما در معرض اولین خطرهای داخل ســایت 
مثل انواع آلودگی و انفجار احتمالی، دعوا و  درگیری 
و دزدی و... هســتیم و در هر حادثــه ای مأموران 
حراست به سبب سرکشــی روزانه و ساعتی، جزو 
اولین نفرات حاضر هستند. این محوطه فضای باز 
محسوب می شود و احتمال سرقت و  درگیری زیاد 

است و در هر صورت ما باید بررسی و دخالت کنیم.
وقتی فلر روشن اســت، در حالت عادی صدای 
زیادی تولید می کند. البته بستگی به شرایط واحد 
دارد و اگر شات داون یا تعمیرات واحد داشته باشیم، 

خروجی فلر و صدا و حرارت و فشــار هوا بیشتر 
می شود. این میزان صدایی که الان می شنوید در 
شرایط عادی اســت؛ یعنی برای ما این میزان صدا 
عادی شده اســت. در حالت اورهال و شات داون 
آن قدر این شرایط شــدت دارد که کانکس مستقر 
در اینجا را می لرزاند  و باید تمام وقت گوشی ایمنی 
بگذاریم تا گوشمان کمتر اذیت شود. البته فلر یکی 
دیگر از پتروشیمی های مجاور ما نیز در نزدیکی این 
محل قرار دارد کــه الان به دلیل تعمیرات خاموش  
اســت. اگر روشن باشــد، اینجا اصلًا صدا به صدا 

نمی رسد و باید حتماً گوشی ایمنی استفاده کنیم.
 درمورد آسیب های شغلی تان هم بگویید.

ماهیت شغل ما با گشت زنی و ایستادن و راه رفتن 
طولانی گره خورده است. عسلویه در شرایط معمول 
هوای سالمی ندارد و گرما و شرجی هوا آزاردهنده 
است؛ بااین حال، اینجا در کنار فلرها گرمای بیشتری 
را در فضای باز تجربه می کنیــم و به همین دلیل 
عارضه هایی همچون دیسک کمر و زانودرد و آرتروز 

داریم.
 شرایط شغلی تان در این دوره بهتر شده 

است؟
البته که شرایط کاری در دوره جدید بهتر شده و 
مدیریت توجه بیشتری به نیازها و شرایط پرسنل 
دارد. می توانم بگویم پرسنل انگیزه بیشتری پیدا 
کرده اند. ما در واحد حراســت با همه پرسنل در 
ارتباط هســتیم و این رضایت کارکنان را ناشی از 

تغییر شرایط می دانیم.

هر مجموعــه صنعتــی بخش هایی دارد کــه کمتر در معــرض دید مدیــران و کارکنان قــرار می گیــرد؛ بخش هایی که در عیــن اهمیت و 
کارکــرد، دور از برنامــه روزانه و حساســیت های کنترل پروژه اســت، امــا بازهم تعــدادی از کارکنان به صــورت لحظــه ای و روزانه با آن 
در ارتباط هســتند. اگر یک بار به عســلویه و نزدیکی ســایت های عملیاتی پالایشــگاهی و پتروشــیمیایی رفته باشــید، حتمــاً یکی از 
فلرهای روشــن یا نیمه روشــن این مجتمع هــا را دیده اید. فلرهایی که اندازه و رنگ مشــعل روشــن آن هر روز متناســب با شــرایط تولید 
در مجتمع کم و زیاد شــده و تغییــر می کند و در هرکدام از این شــرایط، حــرارت و گاز و آلودگی و ســروصدایی متفاوت را بــه همراه دارد.
شاید برای کسانی که در فاصله ای دور و استاندارد از این فلرها قرار دارند، این میزان از حرارت و آلودگی و گاز و سروصدا قابل درک و یا دارای حساسیت 
نباشد، اما نفراتی در مجموعه حراست شرکت ها، مسئولیت مراقبت و حفاظت از این بخش یعنی فلرهای مجتمع را بر عهده دارند. شرکت پلیمر آریاساسول 
به عنوان یکی از پتروشیمی های بزرگ و قدیمی در منطقه عسلویه، از ابتدا برای محافظت و رصد فلر این مجموعه برنامه ریزی داشته و بخشی از نیروهای 
حراست به صورت 24ساعته این فلرها را محافظت می کنند. امید صادق صنعتی یکی از پرسنل قدیمی واحد حراست است که بخشی از وظیفه روزانه او 
حفاظت از فلرها، گاهی در روز و گاهی در شب هاست. با او درمورد وظایف کاری و سختی های مرتبط با آن گفت وگویی کوتاه انجام دادیم که در ادامه می خوانید.
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احســان نیکخواه به عنوان تکنســین مکانیک در شــرکت پلیمر آریاساسول مشــغول به کار اســت. او متولد 1359 و اهل شهرستان مریوان 
در استان کردســتان اســت و ســال ها قبل برای کار به عســلویه آمده و در پلیمر آریاساسول مشــغول به کار شده اســت. به گفته او، وقتی 
وارد شــرکت شــده جز زمین و خاک و آب چیزی نبوده و کم کم پا گرفته اســت. او هم مکانیکی را یــاد گرفته و تبدیل به عضــو ثابت خانواده 
آریاساســول شــده اســت. نیکخواه پس از ورود به عســلویه، از مراحل ابتدایی کار اجرایی را شــروع کــرده و امور مربوط بــه مکانیکی را 
به شــکل تجربی یاد گرفته و در حال حاضر با 23 ســال ســابقه، به عنوان تکنســین مکانیک در شــرکت آریاساسول مشــغول به کار است. 

من قوی ترین مرد 
آریاساسول هستم!

همیشه در هوای باز در حال تمرین 
بودم

نیکخواه بــا بیان اینکــه از کودکی در رشــته 
ژیمناســتیک ورزش کــرده، اما از هفت ســالگی 
کشتی را شروع کرده است، گفت: »در ادامه رشته 
تربیت بدنی را انتخاب کردم، اما هم زمان به دنبال 

کار هم بودم و به همین دلیل به عسلویه رفتم.« 
او در این ســال ها در کنار کار سخت و شرایط 
کاری دور از خانواده، عاقه خود به کشــتی را 
حفظ کرده و از هر فرصتی بــرای تمرین و کار 
در این ورزش استفاده کرده است: »هر زمان در 
منطقه و نوبــت کار بودم، ورزش و تمرین را رها 
نمی کردم و بسیاری از همکاران و راننده ها من را 
با تمرین در هوای باز می شناسند؛ چه آن زمان 
که در کانکس زندگــی می کردیم و چه حالا که 
در اقامتگاه حضور داریم«.  وی با بیان اینکه در 
ســال 89 به عنوان قوی ترین مرد آریاساسول و 

در سال 90 به عنوان دومین مرد قوی در منطقه 
عسلویه انتخاب شده اســت، بیان کرد: »در این 
سال ها افتخارات زیادی را کسب کرده ام: هفت 
بار به عنوان پرافتخارترین ورزشکار منطقه پارس 
جنوبی در رشته های کشتی، لیفت و مچ اندازی 
معرفی شدم و شش بار در مسابقات استان بوشهر 
در رشته کشــتی مقام اول را به دست آوردم و 
یک بار هم در مسابقات کارگران کشور موفق به 

کسب رتبه اول شدم.« 

به دنبال مطالبات کارگران شرکت 
هستم 

نیکخواه افزود: »در حال حاضر به عنوان نماینده 
ارشد کارگران شرکت در مجامع و جلسات رسمی 
شرکت می کنم و تاش می کنم مطالبات کارکنان 
را پیگیری و به سرانجام برســانم.«  او که متأهل 
و دارای دو رزند اســت، ادامه داد: »چند ســالی 

خانواده در منطقه ساکن بودند، اما مدتی است که 
به بروجرد نقل مکان کرده اند و همسرم در غیاب 
من تمامی امور مربوط به خانه و فرزندان را مدیریت 
می کند.«  این عضو خانواده آریاساســول با بیان 
اینکه دو فرزند پسر نوجوان او به رشته های کشتی 
و وزنه برداری عاقه مندند و این ورزش ها را دنبال 
می کنند، افزود: »تاش می کنم زمانی که در کنار 
خانواده هســتم فضا را با تفریح، ورزش و همراهی 
اعضای خانــواده متعادل کنم تــا روحیه خودم و 
خانواده حفظ شــود و کمی از فشار کاری همسرم 
کم شود.«  نیکخواه گفت: »فرزندانم در مسابقات 
استعدادیابی برای این رشــته ها انتخاب شدند و 
خودشان هم عاقه زیادی به این ورزش دارند. من 
و همسرم تمام سعی خود را می کنیم تا شرایط را 

برای تحصیل و ورزش آن ها فراهم کنیم.« 
به گفته او، همسرش هم در گذشته ورزش کاراته 

را به صورت حرفه ای دنبال می کرده است.
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 خودتان را معرفی کنیــد و بگویید اهل 
کجا هستید؟

امید صادق صنعتی هستم، از نیروی های حراست 
شرکت پلیمر آریاساســول. از سال 86 جذب این 
شرکت شــدم و تا امروز در همین بخش هم حضور 
دارم. اهل گناوه هستم اما سال هاست که همراه با 

همسر و دو فرزندم در کنگان ساکن هستیم.
 محل قرارگیری این فلرها در کجاســت 
و آیا همــه نفرات می تواننــد به این بخش 

رفت وآمد داشته باشند؟
این فلر در کنار اتوبان و در محدوده ای که به سه راه 
پتروشیمی معروف است قرار گرفته. برای این بخش، 
ورودی و فنس جداگانه شرکت پلیمر آریاساسول 
قرار دارد و تنها پرسنل معرفی شده، آن هم با مجوز 

و پرمیت اجازه ورود و نزدیک شدن را دارند.
 حضور نیروهای حراست در شیفت به چه 

ترتیبی است؟
نفرات حراســت به صورت 24ساعته در دو نوبت 
12ساعته، روز و شب اینجا حضور دارند. این نیروها 
جابه جا می شوند تا علاوه بر نگهبانی از این بخش، به 

امور دیگر و حراست از سایر بخش ها هم بپردازند.
 درمورد وظایف و ســختی های کارتان 

بگویید.
اینجا علاوه بر فلرتایم )زمان سرکشــی به فلر(، 
وظایف و امور دیگری هم هستند که باید انجام دهیم. 
مواردی مثل سرکشی به محدوده های فنس، ورود و 
خروج کارکنان، بررسی احتمال هر نوع خرابکاری 
و  دزدی  و حتی کارهای ایمنــی را انجام می دهیم. 
درواقع ما در معرض اولین خطرهای داخل ســایت 
مثل انواع آلودگی و انفجار احتمالی، دعوا و  درگیری 
و دزدی و... هســتیم و در هر حادثــه ای مأموران 
حراست به سبب سرکشــی روزانه و ساعتی، جزو 
اولین نفرات حاضر هستند. این محوطه فضای باز 
محسوب می شود و احتمال سرقت و  درگیری زیاد 

است و در هر صورت ما باید بررسی و دخالت کنیم.
وقتی فلر روشن اســت، در حالت عادی صدای 
زیادی تولید می کند. البته بستگی به شرایط واحد 
دارد و اگر شات داون یا تعمیرات واحد داشته باشیم، 

خروجی فلر و صدا و حرارت و فشــار هوا بیشتر 
می شود. این میزان صدایی که الان می شنوید در 
شرایط عادی اســت؛ یعنی برای ما این میزان صدا 
عادی شده اســت. در حالت اورهال و شات داون 
آن قدر این شرایط شــدت دارد که کانکس مستقر 
در اینجا را می لرزاند  و باید تمام وقت گوشی ایمنی 
بگذاریم تا گوشمان کمتر اذیت شود. البته فلر یکی 
دیگر از پتروشیمی های مجاور ما نیز در نزدیکی این 
محل قرار دارد کــه الان به دلیل تعمیرات خاموش  
اســت. اگر روشن باشــد، اینجا اصلًا صدا به صدا 

نمی رسد و باید حتماً گوشی ایمنی استفاده کنیم.
 درمورد آسیب های شغلی تان هم بگویید.

ماهیت شغل ما با گشت زنی و ایستادن و راه رفتن 
طولانی گره خورده است. عسلویه در شرایط معمول 
هوای سالمی ندارد و گرما و شرجی هوا آزاردهنده 
است؛ بااین حال، اینجا در کنار فلرها گرمای بیشتری 
را در فضای باز تجربه می کنیــم و به همین دلیل 
عارضه هایی همچون دیسک کمر و زانودرد و آرتروز 

داریم.
 شرایط شغلی تان در این دوره بهتر شده 

است؟
البته که شرایط کاری در دوره جدید بهتر شده و 
مدیریت توجه بیشتری به نیازها و شرایط پرسنل 
دارد. می توانم بگویم پرسنل انگیزه بیشتری پیدا 
کرده اند. ما در واحد حراســت با همه پرسنل در 
ارتباط هســتیم و این رضایت کارکنان را ناشی از 

تغییر شرایط می دانیم.

هر مجموعــه صنعتــی بخش هایی دارد کــه کمتر در معــرض دید مدیــران و کارکنان قــرار می گیــرد؛ بخش هایی که در عیــن اهمیت و 
کارکــرد، دور از برنامــه روزانه و حساســیت های کنترل پروژه اســت، امــا بازهم تعــدادی از کارکنان به صــورت لحظــه ای و روزانه با آن 
در ارتباط هســتند. اگر یک بار به عســلویه و نزدیکی ســایت های عملیاتی پالایشــگاهی و پتروشــیمیایی رفته باشــید، حتمــاً یکی از 
فلرهای روشــن یا نیمه روشــن این مجتمع هــا را دیده اید. فلرهایی که اندازه و رنگ مشــعل روشــن آن هر روز متناســب با شــرایط تولید 
در مجتمع کم و زیاد شــده و تغییــر می کند و در هرکدام از این شــرایط، حــرارت و گاز و آلودگی و ســروصدایی متفاوت را بــه همراه دارد.

شاید برای کسانی که در فاصله ای دور و استاندارد از این فلرها قرار دارند، این میزان از حرارت و آلودگی و گاز و سروصدا قابل درک و یا دارای حساسیت 
نباشد، اما نفراتی در مجموعه حراست شرکت ها، مسئولیت مراقبت و حفاظت از این بخش یعنی فلرهای مجتمع را بر عهده دارند. شرکت پلیمر آریاساسول 
به عنوان یکی از پتروشیمی های بزرگ و قدیمی در منطقه عسلویه، از ابتدا برای محافظت و رصد فلر این مجموعه برنامه ریزی داشته و بخشی از نیروهای 
حراست به صورت 24ساعته این فلرها را محافظت می کنند. امید صادق صنعتی یکی از پرسنل قدیمی واحد حراست است که بخشی از وظیفه روزانه او 
حفاظت از فلرها، گاهی در روز و گاهی در شب هاست. با او درمورد وظایف کاری و سختی های مرتبط با آن گفت وگویی کوتاه انجام دادیم که در ادامه می خوانید.
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تولید بی وقفه در شــرکت پلیمر آریاساســول تداوم دارد و فعالیت کارکنان به شــکل شــبانه روزی در حال انجام اســت؛ ازاین رو ساعت شروع و 
پایــان کار برای کارکنان متغیر اســت. وقتی زمان برای برخی به پایان می رســد )از پنج عصر تا 19 و یا دیرتر متغیر اســت(، تازه موســم کاری برای 
نفراتی اســت که باید شــب زنده دار باشــند. آمدورفت تمامی این کارکنان با بخش نقلیه شــرکت اســت که ممکن اســت در تمام طول شبانه روز 
در حال جابه جایی نفرات باشــند و بیشــتر فعالیت آن هــا به این موضوع اختصــاص دارد. بااین حال، زمــان دقیقی که کارکنان ایــن بخش روزانه 
در حال راندن هستند، از دســت رانندگان خارج شده اســت، اما گزارش سیســتم GPS، حجم نقل و انتقال روزانه را براساس اعلام سرپرست بخش 
نقلیه شــرکت آریاساســول، تا تاریخ 10 آبان ســال جاری 19هزار و 225 کیلومتر در روز اعلام می کند. اگر بخواهیم میزان دقیــق این نقل و انتقال را 
بدانیم، مســافتی به اندازه هشــت مسیر رفت وبرگشــت عســلویه تا تهران اســت. در ســطحی کلان تر، این میزان حمل ونقل روزانه، مشابه قطر 
محیط اســتوای خط زمین یعنی 40هزار و 75 کیلومتر اســت که درواقع هر دو روز، یک دور آن را می پیمایند و این روند هر روز در حال تکرار اســت. 

در واحد نقلیه آریاساسول چه می گذرد

سیدحبیب موسوی، مدیر امور مسافرت 
و حمل و نقل پلیمر آریاساســول معتقد 
اســت کــه کار در بخش نقلیــه را نباید 
دســت کم گرفت، چون فعالیت آن ها با 
یکایــک کارکنان ســروکار دارد و غیر از 
نفرات شیفت شرکت، باید گفت رانندگان 
اولین نفراتی هســتند که زنگ بیدارباش 
برایشان زده می شود. واحد امور مسافرت و 
نقلیه آنقدر سوژه دارد و گسترده استکه در 
شماره های آتی نیز می توان از آن گزارش 
تهیه کرد و با سید حبیب موسوی هم کام 
 می شویم.سیدرضا باباپور، سرپرست واحد 
نقلیه نیز در این زمینــه می گوید: »غیر 
از نفرات شــیفت، اولین نفــر در مجتمع 
استارت کار را می زنیم. آخرین نفر هم از 
مجتمع خارج می شویم.« با توجه به اینکه 
سرویس ها باید در ساعات ابتدایی صبح، 
کارکنان را از محل های موردنظر ازجمله 
اقامتگاه های مجردی کارکنان و ساکنان 
شهرهای کنگان، دیر، جم و... سوار کنند، 

رانندگان زودتر از همه بیدار می شوند.
بخش نقلیه شــرکت پلیمر آریاساسول 
افزون بــر شــیفت های روزانــه کاری، 
تعدادی ســرویس های مرتبط با تولید و 
کسب وکار شرکت را نیز دارد. غیر از آن، 
تعدادی سرویس ها در خارج ساعت کاری 
برای رفاه کارکنان، ســرویس های خرید 
برای خانواده ها، اماکن ورزشــی، اوقات 
فراغت آخر هفته خانوارها، سرویس های 
شهرستان، تورهای تفریحی و رفاهی و... 

در نظر گرفته شده است. 
در ساعاتی که از فرودگاه به آریاساسول 

می رســیم، زمــان کاری برخــی نفرات 
پایان یافته و می تــوان صف اتوبوس های 
 شرکت را مقابل مجتمع نظاره کرد 
که منتظر رســاندن کارکنان به مقاصد 
مختلف، از خوابگاه تا عســلویه، کنگان، 
جم، دیــر و... هســتند. اتوبوس هایی که 
شکل و شمایل آن را به نظر فقط در حوالی 
همین شرکت می توان دید و با مجوزهای 
جدید، زمان زیادی نیســت که به ناوگان 
حمل و نقل شرکت پلیمر آریاساسول اضافه 

شده است. 
بخش حساس و مهم

حمل ونقــل یکی از بخش هــای مهم و 
کلیدی در شرکت پلیمر آریاساسول است 
و سیدرضا باباپور که سرپرستی این بخش 
را عهده دار است، در گفت وگو با ماهنامه 
نوید آریا توضیحات کاملی از شرح  وظایف 
این مجموعه که زیــر نظر واحد مدیریت 
امور اداری/امور مســافرت و حمل ونقل 
شرکت فعالیت دارد، ارائه کرده و می گوید: 
»حمل ونقل در شرکت پلیمر آریاساسول 
مرتبــط بــا حمل ونقل و ســرویس های 
عمومی و خودروهای سبک است و منفک 
از حمل ونقل در حوزه صادرات، ترانزیت 
و... است که با دراختیارداشتن اتوبوس ها، 
خودروی ســواری، وانت و ماشــین های 
شهرداری، مسئولیت جابه جایی کارکنان 

این شرکت را عهده دار است.« 
باباپور درباره مسئولیت این واحد یادآور 
می شود که جابه جایی کارکنان مسئولیت 
ســنگینی اســت و افزون برآن، فعالیت 
دیگری به وظایف ایــن واحد که تأمین و 

پوشش سرویس های عمومی شرکت های 
همکار در شعاع 100کیلومتری می باشد 

نیز اضافه شده است. 
ناوگان جوان اتوبوس

به گفته باباپور، در قرارداد ســال جاری 
شرکت آریاساسول 26 اتوبوس نوسازی و 
به روز شدند که باید آن را از اقدامات مهم و 
بزرگ دانست که با صدور مجوز مدیرعامل 

میسر شد.
او می گوید: »اتوبوس های جدید شرکت 
آریاساســول برای جابه جایــی کارکنان 
از نوع  بــا ظرفیت 25نفــره مجهز 
به صندلی هــای مبله و زیرپایی بســیار 
راحت است و بازخوردهای خوبی از سوی 

کارکنان در این زمینه دریافت کردیم.« 
به گفته سرپرســت بخــش حمل ونقل 
شرکت آریاساســول، اتوبوس های  
برای مسافت های روزانه دور که درمجموع 
دو ســاعت انتقال کارکنــان را عهده دار 
هستند بسیار مناسب است و با اضافه شدن 
آن ها حجم ناوگان شرکت آریاساسول هم 

بیشتر شده است. 
او با اشــاره به اثرات مثبت نوسازی این 
ناوگان می گوید: »کاماً ملموس اســت 
که تغییــر اتوبوس ها با رویکرد مناســب 

مدیرعامل جدید به ثمر رسیده است.«
ایمنی از اصول اولیه کار

از موضوعــات مهمــی کــه در طول 
مأموریت رانندگان در دســتور کار بخش 
نقلیه قرار دارد، امنیت و ایمنی است که 
سرلوحه تمامی نفرات بخش نقلیه شرکت 
آریاساسول اســت و سرپرست این واحد 

41 40
لیه

نق
لیه

نق

بیداری �پیش از همه و 
خوابیدن �س از دیگران

حمل ونقل در 
شرکت پلیمر 
آریاساسول 

مرتبط با 
حمل ونقل و 
سرویس های 

عمومی و 
خودروهای 
سبک است 
و منفک از 
حمل ونقل 
در حوزه 
صادرات، 

ترانزیت و... 
است

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 



تولید بی وقفه در شــرکت پلیمر آریاساســول تداوم دارد و فعالیت کارکنان به شــکل شــبانه روزی در حال انجام اســت؛ ازاین رو ساعت شروع و 
پایــان کار برای کارکنان متغیر اســت. وقتی زمان برای برخی به پایان می رســد )از پنج عصر تا 19 و یا دیرتر متغیر اســت(، تازه موســم کاری برای 
نفراتی اســت که باید شــب زنده دار باشــند. آمدورفت تمامی این کارکنان با بخش نقلیه شــرکت اســت که ممکن اســت در تمام طول شبانه روز 
در حال جابه جایی نفرات باشــند و بیشــتر فعالیت آن هــا به این موضوع اختصــاص دارد. بااین حال، زمــان دقیقی که کارکنان ایــن بخش روزانه 
، حجم نقل و انتقال روزانه را براساس اعلام سرپرست بخش  در حال راندن هستند، از دســت رانندگان خارج شده اســت، اما گزارش سیســتم 
نقلیه شــرکت آریاساســول، تا تاریخ 10 آبان ســال جاری 19هزار و 225 کیلومتر در روز اعلام می کند. اگر بخواهیم میزان دقیــق این نقل و انتقال را 
بدانیم، مســافتی به اندازه هشــت مسیر رفت وبرگشــت عســلویه تا تهران اســت. در ســطحی کلان تر، این میزان حمل ونقل روزانه، مشابه قطر 
محیط اســتوای خط زمین یعنی 40هزار و 75 کیلومتر اســت که درواقع هر دو روز، یک دور آن را می پیمایند و این روند هر روز در حال تکرار اســت. 

در واحد نقلیه آریاساسول چه می گذرد

سیدحبیب موسوی، مدیر امور مسافرت 
و حمل و نقل پلیمر آریاساســول معتقد 
اســت کــه کار در بخش نقلیــه را نباید 
دســت کم گرفت، چون فعالیت آن ها با 
یکایــک کارکنان ســروکار دارد و غیر از 
نفرات شیفت شرکت، باید گفت رانندگان 
اولین نفراتی هســتند که زنگ بیدارباش 
برایشان زده می شود. واحد امور مسافرت و 
نقلیه آنقدر سوژه دارد و گسترده استکه در 
شماره های آتی نیز می توان از آن گزارش 
تهیه کرد و با سید حبیب موسوی هم کام 
 می شویم.سیدرضا باباپور، سرپرست واحد 
نقلیه نیز در این زمینــه می گوید: »غیر 
از نفرات شــیفت، اولین نفــر در مجتمع 
استارت کار را می زنیم. آخرین نفر هم از 
مجتمع خارج می شویم.« با توجه به اینکه 
سرویس ها باید در ساعات ابتدایی صبح، 
کارکنان را از محل های موردنظر ازجمله 
اقامتگاه های مجردی کارکنان و ساکنان 
شهرهای کنگان، دیر، جم و... سوار کنند، 

رانندگان زودتر از همه بیدار می شوند.
بخش نقلیه شــرکت پلیمر آریاساسول 
افزون بــر شــیفت های روزانــه کاری، 
تعدادی ســرویس های مرتبط با تولید و 
کسب وکار شرکت را نیز دارد. غیر از آن، 
تعدادی سرویس ها در خارج ساعت کاری 
برای رفاه کارکنان، ســرویس های خرید 
برای خانواده ها، اماکن ورزشــی، اوقات 
فراغت آخر هفته خانوارها، سرویس های 
شهرستان، تورهای تفریحی و رفاهی و... 

در نظر گرفته شده است. 
در ساعاتی که از فرودگاه به آریاساسول 

می رســیم، زمــان کاری برخــی نفرات 
پایان یافته و می تــوان صف اتوبوس های 
VIP شرکت را مقابل مجتمع نظاره کرد 
که منتظر رســاندن کارکنان به مقاصد 
مختلف، از خوابگاه تا عســلویه، کنگان، 
جم، دیــر و... هســتند. اتوبوس هایی که 
شکل و شمایل آن را به نظر فقط در حوالی 
همین شرکت می توان دید و با مجوزهای 
جدید، زمان زیادی نیســت که به ناوگان 
حمل و نقل شرکت پلیمر آریاساسول اضافه 

شده است. 
بخش حساس و مهم

حمل ونقــل یکی از بخش هــای مهم و 
کلیدی در شرکت پلیمر آریاساسول است 
و سیدرضا باباپور که سرپرستی این بخش 
را عهده دار است، در گفت وگو با ماهنامه 
نوید آریا توضیحات کاملی از شرح  وظایف 
این مجموعه که زیــر نظر واحد مدیریت 
امور اداری/امور مســافرت و حمل ونقل 
شرکت فعالیت دارد، ارائه کرده و می گوید: 
»حمل ونقل در شرکت پلیمر آریاساسول 
مرتبــط بــا حمل ونقل و ســرویس های 
عمومی و خودروهای سبک است و منفک 
از حمل ونقل در حوزه صادرات، ترانزیت 
و... است که با دراختیارداشتن اتوبوس ها، 
خودروی ســواری، وانت و ماشــین های 
شهرداری، مسئولیت جابه جایی کارکنان 

این شرکت را عهده دار است.« 
باباپور درباره مسئولیت این واحد یادآور 
می شود که جابه جایی کارکنان مسئولیت 
ســنگینی اســت و افزون برآن، فعالیت 
دیگری به وظایف ایــن واحد که تأمین و 

پوشش سرویس های عمومی شرکت های 
همکار در شعاع 100کیلومتری می باشد 

نیز اضافه شده است. 
ناوگان جوان اتوبوس

به گفته باباپور، در قرارداد ســال جاری 
شرکت آریاساسول 26 اتوبوس نوسازی و 
به روز شدند که باید آن را از اقدامات مهم و 
بزرگ دانست که با صدور مجوز مدیرعامل 

میسر شد.
او می گوید: »اتوبوس های جدید شرکت 
آریاساســول برای جابه جایــی کارکنان 
از نوع VIP بــا ظرفیت 25نفــره مجهز 
به صندلی هــای مبله و زیرپایی بســیار 
راحت است و بازخوردهای خوبی از سوی 

کارکنان در این زمینه دریافت کردیم.« 
به گفته سرپرســت بخــش حمل ونقل 
 VIP شرکت آریاساســول، اتوبوس های
برای مسافت های روزانه دور که درمجموع 
دو ســاعت انتقال کارکنــان را عهده دار 
هستند بسیار مناسب است و با اضافه شدن 
آن ها حجم ناوگان شرکت آریاساسول هم 

بیشتر شده است. 
او با اشــاره به اثرات مثبت نوسازی این 
ناوگان می گوید: »کاماً ملموس اســت 
که تغییــر اتوبوس ها با رویکرد مناســب 

مدیرعامل جدید به ثمر رسیده است.«
ایمنی از اصول اولیه کار

از موضوعــات مهمــی کــه در طول 
مأموریت رانندگان در دســتور کار بخش 
نقلیه قرار دارد، امنیت و ایمنی است که 
سرلوحه تمامی نفرات بخش نقلیه شرکت 
آریاساسول اســت و سرپرست این واحد 
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راننده می خواهد که به صــورت 14 روز کار و یک 
هفته اســتراحت فعالیت دارند. نفراتی با میانگین 
چهل ســال که دقت و امنیت را سرلوحه کار خود 
دارند.حرف غالب در میانشــان در زمینه کار این 
است که رانندگان معمولاً تنها می مانند و مسافران 
خواب هســتند. آن ها می گویند: »تمام تمرکز و 
انرژی مان بر سالم رسیدن نفرات و امنیت آنان است 

که شکر خدا همیشه حواسمان هست.« 
از اصول کاری در این بخش برای رانندگان این 
اســت که دو راننده ثابت و یک راننده چرخشــی 
برای هر ماشین است. هر راننده ماشین در اختیار 
را سرویس می کند، 14 روز ماشین در اختیار یک 

راننده است و بعد از آن، راننده چرخشی می آید.
حساب زمان کار از دستمان خارج شده

ابراهیم کشتکار، اهل روستای سهموی شمالی 
شهرستان عســلویه، یکی دیگر از رانندگان بخش 
نقلیه آریاساسول، متولد 68 است که از سال 96 به 
این شرکت آمده و راننده خودروی سواری است. 
او شــرح وظایف خود را این گونه توضیح می دهد: 
»هر بخشی از شــرکت که نیازمند سرویس برای 

جابه جایی باشد، شامل فعالیت ما می شود.« 
به گفته او، فعالیت در این بخش از ساعت پنج ونیم 
صبح شروع می شــود که ابتدا با شیفت حراست 
شرکت آغاز می کنند و پس از اتمام آن، نوبت سایر 

سرویس های هماهنگ شده است.
کشتکار ادامه می دهد: »پس از آن  باید در نقلیه 
حاضری بزنیم و ببینیم نوبت سرویس کدام بخش 

است.«
به گفته او، شــرح وظایف برای سرویس روزانه، 
از شــب قبل در تابلویی که در بخش نقلیه تعبیه 
شده مشخص می شــود. از او درباره تعداد و زمان 
ســرویس های روزانه ســؤال می کنم که به نظر 
می رسد حسابش از دستش خارج شده و می گوید: 
»نمی توان دقیق تعداد سرویس ها را حساب کرد؛ 
بعضی ممکن است یک ساعت و برخی دیگر پنج 
ســاعت و... زمان ببرد. برخی مواقع هم تا ساعت 

یازده و حتی یک نیمه شب در شرکت می مانیم.«
بااین حال او اشــاره می کند: »هر تعداد سرویس 
هم که باشد، از کار در آریاساسول راضی هستیم. 
از سطح بالای مدیریت تا ســطوح پایین رضایت 
داریم.« دغدغه او مثل بسیاری از کارکنان شرکت، 
موضوع اقماری و دوری از خانواده است و می گویند: 

»همه دغدغه اقماری را دارند.« 
تشکر از مدیرعامل شرکت

محمدامین عامی نژاد، 41ســاله، اهل اســتان 
فارس است و از ســال 88 به بخش نقلیه شرکت 
آریاساسول اضافه شده و به شــکل پیمانکاری در 
حال فعالیت اســت. او می گوید: »پروژه در حال 

بهره برداری بود که به این مجموعه اضافه شدم.«
او با اشــاره به نــوع کار 14 روز کار و یک هفته 
استراحت، به ســخت بودن دوری از خانواده اشاره 

می کند. 
عامی نژاد با اشاره به بیدارباش برای شروع کار 
در ساعات ابتدایی صبح، وسایل نقلیه در اختیار را 

شامل ماشین سواری و نیمه سنگین می داند.

در این زمینه می گوید: »بــا رعایت اصول ایمنی 
تا امروز در بخــش حمل ونقل بدون حادثه پیش 
رفتیم و خدا را شکر در حوادث ترافیکی موضوع 

قابل ثبتی وجود نداشته است.« 
وقتی از سرپرســت بخش نقلیه شرکت پلیمر 
آریاساســول درباره مأموریت و ســختی فعالیت 
کارکنــان این بخش ســؤال می کنــم، توضیح 
می دهد: »رانندگان ما مسئولیت سختی دارند و 
درحالی که در ساعات ابتدایی و یا ساعات پایانی 
کار، کارکنان شــرکت با اتمام فعالیت در داخل 
ماشین ها در حال اســتراحت هستند، رانندگان 

باید بیدار باشند.« 
او مهم ترین وظیفه کارکنان خود را جابه جایی 
سالم و در امنیت کارکنان شرکت ذکر کرده و بر 
این موضوع تأکید می کند: »در مأموریت رانندگان 
ما دیررسیدن مهم نیست، بلکه سامتی نفرات و 

رسیدن ایمن آن ها هدف است.« 
او با اشــاره به موضوع بالا می گوید: »رانندگان 
شرکت برای استراحت، ســاعت خواب، بیماری 
و ســامت تحت کنترل کامل هستند. آن ها باید 
در کار آرامش داشــته باشــند، به ویژه در بخش  
اتوبوس ها سعی می کنیم خیلی از رانندگان آن ها 
ســرویس نگیریم تا اســتراحت مناسب و کافی 

داشته باشند.«
او همچنین درباره رانندگان خودروهای سواری 
هم توضیح می دهد: »رانندگان خودروهای سواری 
ما هم که از ساعات ابتدایی صبح می آیند، تا آخر 

وقت مشغول رفت وآمد هستند.« 
باباپور به یکی از اقداماتی کــه در بخش نقلیه 
شرکت آریاساســول با هدف کنترل و همچنین 
امنیت بیشتر رانندگان شــرکت انجام شده نیز 
اشاره می کند: »وسایل نقلیه آن حدود ده سالی 
است که به سیستم GPS مجهز است که بر همین 
اساس، میزان کل فعالیت و چگونگی آن در حال 

پایش و ارزیابی است.«
در صورت بروز مشکل به بخش 

نقلیه مراجعه کنید
یکی دیگر از موضوعاتی که سرپرســت بخش 
نقلیه شــرکت پلیمر آریاساســول به آن اشاره 
می کند این نکته اســت که رانندگان مسئولیت 
مهمی را عهده دار هســتند که بــا جان کارکنان 

مرتبط است.
او بــه مواردی اشــاره می کند کــه کارکنان با 
رانندگان بر سر مســائل کوچک بحث می کنند؛ 

برای نمونه اینکه چرا سریع یا آهسته می رانند یا 
چهار قدم جلوتر ایستاده اند؛ و ضمن اشاره به این 
موضوع، از کارکنان شــرکت درخواست دارد که 
تا حد امکان با راننده ها وارد گفت وگو نشــوند و 
در صورت مشاهده عدم رعایت ضوابط رانندگی، 
موارد را به بخش نقلیه ارجاع دهند تا در فرصت 
مناسب بررســی شــود. او تأکید می کند زمانی 
که راننده پشــت فرمان است، صحبت کردن با او 
ریسک های جاده ای زیادی در پی خواهد داشت.

رانندگان مسئولیت بسیار سنگینی دارند
باباپور می گوید: »رانندگان مسئولیت سنگینی 

دارند، به خصوص وقتی پشت فرمان هستند.«
او با اشــاره بــه این موضــوع که بــا توجه به 
زیرســاخت های جاده ای موجود، رعایت ضوابط 
رانندگی در منطقه ضعیف است و به همین دلیل 
رانندگان در مواجهه با سایر ماشین ها کار بسیار 
ســختی دارند، توضیح می دهــد: »افزون برآن، 
ترافیک هم زمانی در ســاعت تعطیلی شرکت ها 
بسیار زیاد اســت و تقاطع فعلی جواب گوی این 
حجم از ماشــین آلات نیســت و راننده ها باید با 
آرامش خاطــر رانندگی کنند و مســافران را به 

مقاصد خود برسانند.« 
جامعه 170نفری نقلیه

مجموع کارکنان و رانندگان محترم بخش نقلیه 
170 نفر هســتند که 160 نفر آن ها را رانندگان 
شامل می شــوند. اکثر کارکنان این بخش بومی 
منطقه هستند. در این بخش، هر دو ماشین سه 

گاهی یک روز کامل در رانندگی هستیم
عادل شریفیان یکی دیگر از رانندگان بخش نقلیه شرکت آریاساسول، 40ساله، اهل بوشهر، 
حدود یک سالی است که به این تیم اضافه شده است. او در صحبت های خود این طور اشاره 
می کند: »محل کار ما با خانواده سه ساعت بیشتر فاصله ندارد، اما کار به شکل 14 روز فعالیت 

و یک هفته استراحت است؛ بنابراین آن ها را بعد از دو هفته ماقات می کنیم.«
از او درباره شرایط کار ســؤال می کنم که توضیح می دهد: »برخی مواقع یک روز کامل در 
حال رانندگی هستیم. برخی مواقع هم چهارپنج ساعت می شود.« کار او با ماشین سنگین 
است. اول صبح تعدادی کارکنان را به شــرکت منتقل کرده و تعدادی را هم که شیفتشان 

پایان یافته به مقاصد موردنظر می برد.
مصاحبه که به اتمام می رسد با محمد فریدونی، یکی دیگر از رانندگان بخش نقلیه که در هر 
سفر ما برای تهیه گزارش ها و مصاحبه های ماهنامه نوید آریا، از فرودگاه تا شرکت و بالعکس 

و همچنین در واحدهای مختلف ما را همراهی می کند به مقصد می رویم.

مجموع کارکنان و رانندگان 
محترم بخش نقلیه 170 نفر 

هستند که 160 نفر آن ها را 
رانندگان شامل می شوند. اکثر 

کارکنان این بخش بومی منطقه 
هستند

او که گواهی نامه پایه دو دارد، درباره سختی کار 
توضیح می دهد: »برخی مواقع سرویس ها بسیار 
زیاد است، روزهای شلوغ و پرحجم کاری معمولاً 
یکشنبه تا چهارشنبه است و پنج شنبه و جمعه 

خلوت تر است.«
افزون بــرآن، همگان به موقعیــت جغرافیایی 
جنــوب و هوای گــرم ایــن منطقه آشــنایی 
دارند که حدود نهُ ماه از ســال هــوا واقعاً گرم و 
طاقت فرساست و همین از شرایط سختی زندگی 

و کار در این منطقه است.

او با اشــاره به تغییر مدیریتی بیش از یک ساله 
در رأس آریاساسول از آن استقبال کرده و توضیح 
می دهد: »خوشــبختانه مدیریــت جدید هوای 
نیروهای پیمانــکاری را دارد و با آمدن ایشــان 
وضعیت ما بهتر شده اســت که لازم می دانم در 

این فرصت از ایشان تشکر کنم.«
 از او دربــاره اوقات فراغت در طــول روز و یا 
هفته که ســؤال می کنم، می گوید: »از صبح تا 
شب مشغول فعالیت هســتیم و شب ها هم باید 

استراحت کنیم.« 
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راننده می خواهد که به صــورت 14 روز کار و یک 
هفته اســتراحت فعالیت دارند. نفراتی با میانگین 
چهل ســال که دقت و امنیت را سرلوحه کار خود 
دارند.حرف غالب در میانشــان در زمینه کار این 
است که رانندگان معمولاً تنها می مانند و مسافران 
خواب هســتند. آن ها می گویند: »تمام تمرکز و 
انرژی مان بر سالم رسیدن نفرات و امنیت آنان است 

که شکر خدا همیشه حواسمان هست.« 
از اصول کاری در این بخش برای رانندگان این 
اســت که دو راننده ثابت و یک راننده چرخشــی 
برای هر ماشین است. هر راننده ماشین در اختیار 
را سرویس می کند، 14 روز ماشین در اختیار یک 

راننده است و بعد از آن، راننده چرخشی می آید.
حساب زمان کار از دستمان خارج شده

ابراهیم کشتکار، اهل روستای سهموی شمالی 
شهرستان عســلویه، یکی دیگر از رانندگان بخش 
نقلیه آریاساسول، متولد 68 است که از سال 96 به 
این شرکت آمده و راننده خودروی سواری است. 
او شــرح وظایف خود را این گونه توضیح می دهد: 
»هر بخشی از شــرکت که نیازمند سرویس برای 

جابه جایی باشد، شامل فعالیت ما می شود.« 
به گفته او، فعالیت در این بخش از ساعت پنج ونیم 
صبح شروع می شــود که ابتدا با شیفت حراست 
شرکت آغاز می کنند و پس از اتمام آن، نوبت سایر 

سرویس های هماهنگ شده است.
کشتکار ادامه می دهد: »پس از آن  باید در نقلیه 
حاضری بزنیم و ببینیم نوبت سرویس کدام بخش 

است.«
به گفته او، شــرح وظایف برای سرویس روزانه، 
از شــب قبل در تابلویی که در بخش نقلیه تعبیه 
شده مشخص می شــود. از او درباره تعداد و زمان 
ســرویس های روزانه ســؤال می کنم که به نظر 
می رسد حسابش از دستش خارج شده و می گوید: 
»نمی توان دقیق تعداد سرویس ها را حساب کرد؛ 
بعضی ممکن است یک ساعت و برخی دیگر پنج 
ســاعت و... زمان ببرد. برخی مواقع هم تا ساعت 

یازده و حتی یک نیمه شب در شرکت می مانیم.«
بااین حال او اشــاره می کند: »هر تعداد سرویس 
هم که باشد، از کار در آریاساسول راضی هستیم. 
از سطح بالای مدیریت تا ســطوح پایین رضایت 
داریم.« دغدغه او مثل بسیاری از کارکنان شرکت، 
موضوع اقماری و دوری از خانواده است و می گویند: 

»همه دغدغه اقماری را دارند.« 
تشکر از مدیرعامل شرکت

محمدامین عامی نژاد، 41ســاله، اهل اســتان 
فارس است و از ســال 88 به بخش نقلیه شرکت 
آریاساسول اضافه شده و به شــکل پیمانکاری در 
حال فعالیت اســت. او می گوید: »پروژه در حال 

بهره برداری بود که به این مجموعه اضافه شدم.«
او با اشــاره به نــوع کار 14 روز کار و یک هفته 
استراحت، به ســخت بودن دوری از خانواده اشاره 

می کند. 
عامی نژاد با اشاره به بیدارباش برای شروع کار 
در ساعات ابتدایی صبح، وسایل نقلیه در اختیار را 

شامل ماشین سواری و نیمه سنگین می داند.

در این زمینه می گوید: »بــا رعایت اصول ایمنی 
تا امروز در بخــش حمل ونقل بدون حادثه پیش 
رفتیم و خدا را شکر در حوادث ترافیکی موضوع 

قابل ثبتی وجود نداشته است.« 
وقتی از سرپرســت بخش نقلیه شرکت پلیمر 
آریاساســول درباره مأموریت و ســختی فعالیت 
کارکنــان این بخش ســؤال می کنــم، توضیح 
می دهد: »رانندگان ما مسئولیت سختی دارند و 
درحالی که در ساعات ابتدایی و یا ساعات پایانی 
کار، کارکنان شــرکت با اتمام فعالیت در داخل 
ماشین ها در حال اســتراحت هستند، رانندگان 

باید بیدار باشند.« 
او مهم ترین وظیفه کارکنان خود را جابه جایی 
سالم و در امنیت کارکنان شرکت ذکر کرده و بر 
این موضوع تأکید می کند: »در مأموریت رانندگان 
ما دیررسیدن مهم نیست، بلکه سامتی نفرات و 

رسیدن ایمن آن ها هدف است.« 
او با اشــاره به موضوع بالا می گوید: »رانندگان 
شرکت برای استراحت، ســاعت خواب، بیماری 
و ســامت تحت کنترل کامل هستند. آن ها باید 
در کار آرامش داشــته باشــند، به ویژه در بخش  
اتوبوس ها سعی می کنیم خیلی از رانندگان آن ها 
ســرویس نگیریم تا اســتراحت مناسب و کافی 

داشته باشند.«
او همچنین درباره رانندگان خودروهای سواری 
هم توضیح می دهد: »رانندگان خودروهای سواری 
ما هم که از ساعات ابتدایی صبح می آیند، تا آخر 

وقت مشغول رفت وآمد هستند.« 
باباپور به یکی از اقداماتی کــه در بخش نقلیه 
شرکت آریاساســول با هدف کنترل و همچنین 
امنیت بیشتر رانندگان شــرکت انجام شده نیز 
اشاره می کند: »وسایل نقلیه آن حدود ده سالی 
است که به سیستم  مجهز است که بر همین 
اساس، میزان کل فعالیت و چگونگی آن در حال 

پایش و ارزیابی است.«
در صورت بروز مشکل به بخش 

نقلیه مراجعه کنید
یکی دیگر از موضوعاتی که سرپرســت بخش 
نقلیه شــرکت پلیمر آریاساســول به آن اشاره 
می کند این نکته اســت که رانندگان مسئولیت 
مهمی را عهده دار هســتند که بــا جان کارکنان 

مرتبط است.
او بــه مواردی اشــاره می کند کــه کارکنان با 
رانندگان بر سر مســائل کوچک بحث می کنند؛ 

برای نمونه اینکه چرا سریع یا آهسته می رانند یا 
چهار قدم جلوتر ایستاده اند؛ و ضمن اشاره به این 
موضوع، از کارکنان شــرکت درخواست دارد که 
تا حد امکان با راننده ها وارد گفت وگو نشــوند و 
در صورت مشاهده عدم رعایت ضوابط رانندگی، 
موارد را به بخش نقلیه ارجاع دهند تا در فرصت 
مناسب بررســی شــود. او تأکید می کند زمانی 
که راننده پشــت فرمان است، صحبت کردن با او 
ریسک های جاده ای زیادی در پی خواهد داشت.

رانندگان مسئولیت بسیار سنگینی دارند
باباپور می گوید: »رانندگان مسئولیت سنگینی 

دارند، به خصوص وقتی پشت فرمان هستند.«
او با اشــاره بــه این موضــوع که بــا توجه به 
زیرســاخت های جاده ای موجود، رعایت ضوابط 
رانندگی در منطقه ضعیف است و به همین دلیل 
رانندگان در مواجهه با سایر ماشین ها کار بسیار 
ســختی دارند، توضیح می دهــد: »افزون برآن، 
ترافیک هم زمانی در ســاعت تعطیلی شرکت ها 
بسیار زیاد اســت و تقاطع فعلی جواب گوی این 
حجم از ماشــین آلات نیســت و راننده ها باید با 
آرامش خاطــر رانندگی کنند و مســافران را به 

مقاصد خود برسانند.« 
جامعه 170نفری نقلیه

مجموع کارکنان و رانندگان محترم بخش نقلیه 
170 نفر هســتند که 160 نفر آن ها را رانندگان 
شامل می شــوند. اکثر کارکنان این بخش بومی 
منطقه هستند. در این بخش، هر دو ماشین سه 

گاهی یک روز کامل در رانندگی هستیم
عادل شریفیان یکی دیگر از رانندگان بخش نقلیه شرکت آریاساسول، 40ساله، اهل بوشهر، 
حدود یک سالی است که به این تیم اضافه شده است. او در صحبت های خود این طور اشاره 
می کند: »محل کار ما با خانواده سه ساعت بیشتر فاصله ندارد، اما کار به شکل 14 روز فعالیت 

و یک هفته استراحت است؛ بنابراین آن ها را بعد از دو هفته ماقات می کنیم.«
از او درباره شرایط کار ســؤال می کنم که توضیح می دهد: »برخی مواقع یک روز کامل در 
حال رانندگی هستیم. برخی مواقع هم چهارپنج ساعت می شود.« کار او با ماشین سنگین 
است. اول صبح تعدادی کارکنان را به شــرکت منتقل کرده و تعدادی را هم که شیفتشان 

پایان یافته به مقاصد موردنظر می برد.
مصاحبه که به اتمام می رسد با محمد فریدونی، یکی دیگر از رانندگان بخش نقلیه که در هر 
سفر ما برای تهیه گزارش ها و مصاحبه های ماهنامه نوید آریا، از فرودگاه تا شرکت و بالعکس 

و همچنین در واحدهای مختلف ما را همراهی می کند به مقصد می رویم.

مجموع کارکنان و رانندگان 
محترم بخش نقلیه 170 نفر 

هستند که 160 نفر آن ها را 
رانندگان شامل می شوند. اکثر 

کارکنان این بخش بومی منطقه 
هستند

او که گواهی نامه پایه دو دارد، درباره سختی کار 
توضیح می دهد: »برخی مواقع سرویس ها بسیار 
زیاد است، روزهای شلوغ و پرحجم کاری معمولاً 
یکشنبه تا چهارشنبه است و پنج شنبه و جمعه 

خلوت تر است.«
افزون بــرآن، همگان به موقعیــت جغرافیایی 
جنــوب و هوای گــرم ایــن منطقه آشــنایی 
دارند که حدود نهُ ماه از ســال هــوا واقعاً گرم و 
طاقت فرساست و همین از شرایط سختی زندگی 

و کار در این منطقه است.

او با اشــاره به تغییر مدیریتی بیش از یک ساله 
در رأس آریاساسول از آن استقبال کرده و توضیح 
می دهد: »خوشــبختانه مدیریــت جدید هوای 
نیروهای پیمانــکاری را دارد و با آمدن ایشــان 
وضعیت ما بهتر شده اســت که لازم می دانم در 

این فرصت از ایشان تشکر کنم.«
 از او دربــاره اوقات فراغت در طــول روز و یا 
هفته که ســؤال می کنم، می گوید: »از صبح تا 
شب مشغول فعالیت هســتیم و شب ها هم باید 

استراحت کنیم.« 
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1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/  »خیلی خوشــحال شــدم که از شــرکت با من تمــاس گرفتند«، »چند ســالی بــود که کلًا خبــری نداشــتیم«، »دلمان برای دوســتان و 
همکارانمان خیلی تنگ می شــود«، »به همه ســلام برســانید« و...؛ این ها بیشــترین جملاتی اســت که همکاران قدیمی و بازنشســتگان 
آریاساســول در گفت وگــو با نوید آریا می گویند و دوســت دارنــد راه ارتباطی با شــرکت به نحوی برقرار بماند. بســیاری از بازنشســتگان 
هنوز در سن و ســالی بوده اند که پس از بازنشســتگی دوبــاره در مجموعه ای دیگر فعال شــدند و برخــی دیگر همچون منوچهــر خلیلیان، 
بــا توجه به شــرایط ســنی و محیط زندگــی و خانواده، دیگر شــغلی را در پیــش نگرفتــه و در کنار تنها عضــو خانواده اش مانده اســت. 

منوچهــر خلیلیــان از نیروهــای قدیمی 
جذب شده در ســال 86 اســت که در سال 
98، در 58ســالگی بازنشســت شده است. 
او که در حال حاضر 63 ســال دارد، درباره 
ورودش به شرکت پلیمر آریاساسول می گوید: 
»شروع کار من از سال 63 بود و در پروژه های 
مختلفی کار می کردم. تا اینکه در سال 81 از 
پتروشیمی اصفهان به پتروشیمی برزویه در 
عسلویه رفتم و در ادامه هم به عنوان پیمانکار 

به آریاساسول پیوستم.« 
وی افزود: »در ســال 86 تعــداد زیادی از 

پرسنل آریاساسول جذب شدند و من از همان 
ابتدا در انبار جنرال و یدکی به صورت 14_7 

حضور داشتم.«  
او که دیپلــم علوم تجربــی دارد، درمورد 
ســال های ابتدایی فعالیت آریاساسول و در 
زمان عملیات ساخت، گفت: »بیشتر کار ما با 
همکاران پایلوت بود. آن زمان قطعات زیادی 
وارد پروژه می شــد که وظیفه ما شلف بندی 
و کدگذاری بود. بخش زیــادی از زمانی که 
پیمانکار بــودم و پــس از آن، صرف همین 
عملیات شــلف بندی و کدگذاری قطعات در 

انبار شد.« 
خلیلیان افزود: »در سال 81 که به عسلویه 
آمدم، هنوز عمده شــرکت ها مثل برزویه و 
آریاساســول در مرحله ســاخت بودند و ما 
به عنوان واحد انبار با مسئولان خرید و انبار 

در سایر شرکت ها در ارتباط بودیم.«
این عضــو قدیمی خانواده آریاساســول با 
اشــاره به محدودیت هــای امکاناتی که در 
دهه 80 در منطقه عســلویه و آریاساســول 
وجود داشــت، گفــت: »آن زمــان امکانات 
رفاهی کارکنان در عسلویه محدود بود؛ یک 

خوابگاه به نام کرمانشاهان داشتیم که 
خیلی شــلوغ بود و در اتاق های 4 یا 6 
نفره مســتقر بودیم. یک رستوران بود 
کــه کارکنان همه شــرکت ها به آنجا 
می آمدنــد و برای غذا صف کشــیده 
می شد. سال 86 که من به آریاساسول 
آمــدم، خوابگاهی به نام کوهســتان 
داشــتیم که آنجا هم شــرایط خوبی 
نداشت. البته بیشتر زمان حضور ما در 
سایت بود و زمان محدودی، فقط برای 

خواب، به کمپ می رفتیم.«  
این بازنشسته آریاساسول با تأکید بر 
اینکه ســال های ابتدایی شروع به کار 
تعامل زیادی با شــرکت های خارجی 
وجود داشــت، افزود: »مراحل ساخت 
پروژه، عملیات ســنگینی بــود و اگر 
از قبل درمــورد تأمیــن تجهیزات و 
هماهنگی با بخش های مختلف تجربه 
نداشتیم، نمی توانســتیم همکاری را 

ادامه دهیم.« 
وی در پاســخ بــه این ســؤال که 
آیا در جریان این پــروژه و در طول 
دوران کار خود رونــدی برای انتقال 
تجربیات وجود داشــته است، گفت: 
»در بیشــتر بخش های ساخت پروژه 
همیشه همکاری خوبی وجود داشت 
و بخش آمــوزش کمک زیــادی به 
ما می کــرد. درواقع ما بــا توجه به 
تجربیات قبلی و همکاری در پروژه، 
تجربه بیشــتری کســب می کردیم 
و این تجربیــات با دیگــر همکاران 
مشــترک بــود. درحقیقــت، به این 
فضای اشــتراکی برای کسب تجربه 
اهمیــت داده می شــد. درعین حال، 
آموزش وجود داشــت و هر شش ماه 
یک بار تجهیزات به روزرسانی می شد 
تا همه بخش ها در شرایط متعادل و 

آماده باقی بمانند.« 
خلیلیان افزود: »ســطح و شــرایط 
کارکنان در پروژه یکسان نبود؛ بعضی ها 
دیپلم و بعضی لیسانس و یا بالاتر بودند. 
اما فرصت برای کسب تجربه فراهم بود 
و آن قدر اتفاقــات و موضوعات کاری و 
تجربی پیش می آمد کــه در هر مورد 
درس هــای زیــادی می گرفتیم. تمام 
روزهایی که در شــیفت کاری بودیم 
و یا روزهایی که بــه دلیل تعمیرات یا 
شات داون و اورهال در کنار همکاران 
عملیــات می ماندیم، در عین کســب 
تجربه بــرای ما خاطراتی ارزشــمند 

هستند.« 
این بازنشســته بخش انبــار پلیمر 
آریاساســول افــزود: »وقتــی نتایج 
کار عملیــات مشــخص و پروژه های 
بخش های اجرایی به ثمر می نشست، 
ما هــم به عنوان جــزء کوچکی از کل 

عملیات خوشحال می شــدیم و همه 
این ها جزو خاطرات شیرین ما هستند. 
انبار یک بخش آن-کال هم داشت و در 
مواقع تعمیرات یا شات داون هرچقدر 
طول می کشید، ما هم در سایت حضور 
داشتیم؛ چون به تعویض قطعات نیاز 

داشتند.« 
او متولد آبادان است و می گوید بعد 
از جنگ تحمیلی که اجباراً به اهواز و 
اصفهان کوچ کرده اند، دیگر به شــهر 
خود برنگشــته و ســال ها بعد ازدواج 
می کند و حــالا سال هاســت در بابل 
ساکن است و در همان جا با همسرش 

زندگی می کند. 
خلیلیان درباره کار در شرایط اقماری 
هم گفت: »وقتی هنوز پیمانکار بودیم، 
برای تردد به عسلویه پرواز نداشتیم و 
همه این مسیر طولانی را زمینی سفر 
می کردیم. بعدها هم که جذب شرکت 
شــدم، تا چند سال ســاری فرودگاه 
نداشت و باید با پرواز به تهران می آمدم 
و بعد زمینی به ساری می رسیدم. البته 
که آن سال ها این مسیر سختی زیادی 
داشــت، اما خدا را شکر می کنم و این 
موضوعــات امروز برای مــن خاطرات 

شیرینی هستند.« 
او با اشــاره بــه تنهایی همســر و 
تک فرزندش در بابل، گفت: »خانواده 
در این فاصله و دوری شــرایط سختی 
داشتند. همسرم تمام مدت با فرزندم 
تنها بود و باید هم زمان همه امور خانه را 
مدیریت می کرد و به نظر من فداکاری 
زیادی کرده اســت. بســیاری از امور 
روزمره و ساده مثل یک خرید روزانه، 
در خاء حضور من ســخت بود و من 
از همســرم بابت این تاش و همراهی 

همیشه تشکر کرده ام.« 
این بازنشســته آریاساســول با بیان 
اینکه در این چند ســال بازنشستگی 
بیشــتر زمــان را در کنار همســرش 
می گذرانــد و در جایــی مشــغول به 
کار نشده اســت، افزود: »دنبال شغل 
مناسبی هســتم، اما شرایط شغلی در 
بابل با شهرهای دیگر فرق دارد و بیشتر 
فضای توریســتی اســت. فرصت های 
شغلی در این شــهرها مثل شهرهای 
جنوبی کــه فضایی صنعتــی دارند، 

نیست.« 
خلیلیان ضمن تشــکر از این تماس 
و گفت وگو خواســت که ســامش را 
به همــکاران قدیمی خود برســاند و 
خاطرنشــان کرد: »در این چند سال 
رابطه مــا به طــور کامل با شــرکت 
آریاساسول قطع شــده بود و از اینکه 
دوباره به یاد ما افتادید بسیار خوشحال 

شدم.«

سلامبهبازنشستگی
ارج نهادن به بازنشســتگان وظیفه ای است که هر 
ســازمان باید مدنظر قرار دهد. افرادی که سال های 
سال با حضور در شــرکت، ضمن انجام خدمات، به 
ارتقای جایگاه شرکت با کسب تجربیات منجر شده اند، 
همواره جزو ســرمایه های انسانی به  شمار می روند و 
می توان از دانش و توانمندی های آن ها در بخش های 
مختلف بهره برد. برای این منظور، نیاز است تا ضمن 
تقدیر و تجلیل از خدمــات این افراد، با حفظ ارتباط 
بین شرکت و بازنشستگان، در مواقع ضروری خدمات 
و تجارب این افراد استفاده کرد.در این ستون قصد 
داریم درصورت وجود هر شماره از یکی از افرادی که 
به تازگی به واسطه پایان دوران خدمت، از شرکت جدا 
شده و به درجه بازنشستگی نائل شده  است یاد کنیم 

و خدمات چندین ساله این افراد را ارج نهیم.

شــاپور بخشــی یکی از کارکنان سخت کوش شرکت 
پلیمر آریاساسول بود که به تازگی بازنشسته شده است. 
او که متولد 30دی1344 است، از اواخر سال 86 مشغول به 
کار شده بود و پس از شانزده سال فعالیت در این شرکت، در 
30آذر1402 به افتخار بازنشستگی از شرکت پلیمر آریاساسول 
رسید. آقای بخشی در زمان بازنشستگی تکنسین ارشد واحد 
برق و تهویه بود و پیش از ایــن در واحد تعمیرات و کارگاه 
مرکزی فعالیت کرده بود. در مراسمی که اخیراً برگزار شد، 
از خدمات وی تقدیر و تجلیل شد.شرکت پلیمر آریاساسول 
ضمن تقدیر از خدمات این عزیــزان، برای آن ها در تمامی 

مراحل زندگی آرزوی موفقیت و سربلندی دارد.

مختار مرشــدی یکی دیگر از کارکنان شرکت در واحد 
لجســتیک بود. وی که متولد 9تیر1342 است، در تاریخ 
31تیر1402، در شصتمین سالگرد تولد خود بازنشسته شد. 
در تاریخ هشتم آذرماه، چند ماه پس از بازنشستگی وی، در 
مراسمی از خدمات آقای مرشدی تقدیر شد. شرکت پلیمر 
آریاساسول ضمن تقدیر از خدمات این عزیزان، برای آن ها در 

تمامی مراحل زندگی آرزوی موفقیت و سربلندی دارد.

گفت وگو با انباردار بازنشسته آریاساسول

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

منوچهر خلیلیان
شروع کار من از سال 

63 بود و در پروژه های مختلفی 
کار می کردم. تا اینکه در سال 81 

از پتروشیمی اصفهان به پتروشیمی 
برزویه در عسلویه رفتم و در ادامه هم 

به عنوان پیمانکار به آریاساسول 
پیوستم
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1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/  »خیلی خوشــحال شــدم که از شــرکت با من تمــاس گرفتند«، »چند ســالی بــود که کلًا خبــری نداشــتیم«، »دلمان برای دوســتان و 
همکارانمان خیلی تنگ می شــود«، »به همه ســلام برســانید« و...؛ این ها بیشــترین جملاتی اســت که همکاران قدیمی و بازنشســتگان 
آریاساســول در گفت وگــو با نوید آریا می گویند و دوســت دارنــد راه ارتباطی با شــرکت به نحوی برقرار بماند. بســیاری از بازنشســتگان 
هنوز در سن و ســالی بوده اند که پس از بازنشســتگی دوبــاره در مجموعه ای دیگر فعال شــدند و برخــی دیگر همچون منوچهــر خلیلیان، 
بــا توجه به شــرایط ســنی و محیط زندگــی و خانواده، دیگر شــغلی را در پیــش نگرفتــه و در کنار تنها عضــو خانواده اش مانده اســت. 

منوچهــر خلیلیــان از نیروهــای قدیمی 
جذب شده در ســال 86 اســت که در سال 
98، در 58ســالگی بازنشســت شده است. 
او که در حال حاضر 63 ســال دارد، درباره 
ورودش به شرکت پلیمر آریاساسول می گوید: 
»شروع کار من از سال 63 بود و در پروژه های 
مختلفی کار می کردم. تا اینکه در سال 81 از 
پتروشیمی اصفهان به پتروشیمی برزویه در 
عسلویه رفتم و در ادامه هم به عنوان پیمانکار 

به آریاساسول پیوستم.« 
وی افزود: »در ســال 86 تعــداد زیادی از 

پرسنل آریاساسول جذب شدند و من از همان 
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حضور داشتم.«  
او که دیپلــم علوم تجربــی دارد، درمورد 
ســال های ابتدایی فعالیت آریاساسول و در 
زمان عملیات ساخت، گفت: »بیشتر کار ما با 
همکاران پایلوت بود. آن زمان قطعات زیادی 
وارد پروژه می شــد که وظیفه ما شلف بندی 
و کدگذاری بود. بخش زیــادی از زمانی که 
پیمانکار بــودم و پــس از آن، صرف همین 
عملیات شــلف بندی و کدگذاری قطعات در 

انبار شد.« 
خلیلیان افزود: »در سال 81 که به عسلویه 
آمدم، هنوز عمده شــرکت ها مثل برزویه و 
آریاساســول در مرحله ســاخت بودند و ما 
به عنوان واحد انبار با مسئولان خرید و انبار 

در سایر شرکت ها در ارتباط بودیم.«
این عضــو قدیمی خانواده آریاساســول با 
اشــاره به محدودیت هــای امکاناتی که در 
دهه 80 در منطقه عســلویه و آریاساســول 
وجود داشــت، گفــت: »آن زمــان امکانات 
رفاهی کارکنان در عسلویه محدود بود؛ یک 

خوابگاه به نام کرمانشاهان داشتیم که 
خیلی شــلوغ بود و در اتاق های 4 یا 6 
نفره مســتقر بودیم. یک رستوران بود 
کــه کارکنان همه شــرکت ها به آنجا 
می آمدنــد و برای غذا صف کشــیده 
می شد. سال 86 که من به آریاساسول 
آمــدم، خوابگاهی به نام کوهســتان 
داشــتیم که آنجا هم شــرایط خوبی 
نداشت. البته بیشتر زمان حضور ما در 
سایت بود و زمان محدودی، فقط برای 

خواب، به کمپ می رفتیم.«  
این بازنشسته آریاساسول با تأکید بر 
اینکه ســال های ابتدایی شروع به کار 
تعامل زیادی با شــرکت های خارجی 
وجود داشــت، افزود: »مراحل ساخت 
پروژه، عملیات ســنگینی بــود و اگر 
از قبل درمــورد تأمیــن تجهیزات و 
هماهنگی با بخش های مختلف تجربه 
نداشتیم، نمی توانســتیم همکاری را 

ادامه دهیم.« 
وی در پاســخ بــه این ســؤال که 
آیا در جریان این پــروژه و در طول 
دوران کار خود رونــدی برای انتقال 
تجربیات وجود داشــته است، گفت: 
»در بیشــتر بخش های ساخت پروژه 
همیشه همکاری خوبی وجود داشت 
و بخش آمــوزش کمک زیــادی به 
ما می کــرد. درواقع ما بــا توجه به 
تجربیات قبلی و همکاری در پروژه، 
تجربه بیشــتری کســب می کردیم 
و این تجربیــات با دیگــر همکاران 
مشــترک بــود. درحقیقــت، به این 
فضای اشــتراکی برای کسب تجربه 
اهمیــت داده می شــد. درعین حال، 
آموزش وجود داشــت و هر شش ماه 
یک بار تجهیزات به روزرسانی می شد 
تا همه بخش ها در شرایط متعادل و 

آماده باقی بمانند.« 
خلیلیان افزود: »ســطح و شــرایط 
کارکنان در پروژه یکسان نبود؛ بعضی ها 
دیپلم و بعضی لیسانس و یا بالاتر بودند. 
اما فرصت برای کسب تجربه فراهم بود 
و آن قدر اتفاقــات و موضوعات کاری و 
تجربی پیش می آمد کــه در هر مورد 
درس هــای زیــادی می گرفتیم. تمام 
روزهایی که در شــیفت کاری بودیم 
و یا روزهایی که بــه دلیل تعمیرات یا 
شات داون و اورهال در کنار همکاران 
عملیــات می ماندیم، در عین کســب 
تجربه بــرای ما خاطراتی ارزشــمند 

هستند.« 
این بازنشســته بخش انبــار پلیمر 
آریاساســول افــزود: »وقتــی نتایج 
کار عملیــات مشــخص و پروژه های 
بخش های اجرایی به ثمر می نشست، 
ما هــم به عنوان جــزء کوچکی از کل 

عملیات خوشحال می شــدیم و همه 
این ها جزو خاطرات شیرین ما هستند. 
انبار یک بخش آن-کال هم داشت و در 
مواقع تعمیرات یا شات داون هرچقدر 
طول می کشید، ما هم در سایت حضور 
داشتیم؛ چون به تعویض قطعات نیاز 

داشتند.« 
او متولد آبادان است و می گوید بعد 
از جنگ تحمیلی که اجباراً به اهواز و 
اصفهان کوچ کرده اند، دیگر به شــهر 
خود برنگشــته و ســال ها بعد ازدواج 
می کند و حــالا سال هاســت در بابل 
ساکن است و در همان جا با همسرش 

زندگی می کند. 
خلیلیان درباره کار در شرایط اقماری 
هم گفت: »وقتی هنوز پیمانکار بودیم، 
برای تردد به عسلویه پرواز نداشتیم و 
همه این مسیر طولانی را زمینی سفر 
می کردیم. بعدها هم که جذب شرکت 
شــدم، تا چند سال ســاری فرودگاه 
نداشت و باید با پرواز به تهران می آمدم 
و بعد زمینی به ساری می رسیدم. البته 
که آن سال ها این مسیر سختی زیادی 
داشــت، اما خدا را شکر می کنم و این 
موضوعــات امروز برای مــن خاطرات 

شیرینی هستند.« 
او با اشــاره بــه تنهایی همســر و 
تک فرزندش در بابل، گفت: »خانواده 
در این فاصله و دوری شــرایط سختی 
داشتند. همسرم تمام مدت با فرزندم 
تنها بود و باید هم زمان همه امور خانه را 
مدیریت می کرد و به نظر من فداکاری 
زیادی کرده اســت. بســیاری از امور 
روزمره و ساده مثل یک خرید روزانه، 
در خاء حضور من ســخت بود و من 
از همســرم بابت این تاش و همراهی 

همیشه تشکر کرده ام.« 
این بازنشســته آریاساســول با بیان 
اینکه در این چند ســال بازنشستگی 
بیشــتر زمــان را در کنار همســرش 
می گذرانــد و در جایــی مشــغول به 
کار نشده اســت، افزود: »دنبال شغل 
مناسبی هســتم، اما شرایط شغلی در 
بابل با شهرهای دیگر فرق دارد و بیشتر 
فضای توریســتی اســت. فرصت های 
شغلی در این شــهرها مثل شهرهای 
جنوبی کــه فضایی صنعتــی دارند، 

نیست.« 
خلیلیان ضمن تشــکر از این تماس 
و گفت وگو خواســت که ســامش را 
به همــکاران قدیمی خود برســاند و 
خاطرنشــان کرد: »در این چند سال 
رابطه مــا به طــور کامل با شــرکت 
آریاساسول قطع شــده بود و از اینکه 
دوباره به یاد ما افتادید بسیار خوشحال 

شدم.«

سلامبهبازنشستگی
ارج نهادن به بازنشســتگان وظیفه ای است که هر 
ســازمان باید مدنظر قرار دهد. افرادی که سال های 
سال با حضور در شــرکت، ضمن انجام خدمات، به 
ارتقای جایگاه شرکت با کسب تجربیات منجر شده اند، 
همواره جزو ســرمایه های انسانی به  شمار می روند و 
می توان از دانش و توانمندی های آن ها در بخش های 
مختلف بهره برد. برای این منظور، نیاز است تا ضمن 
تقدیر و تجلیل از خدمــات این افراد، با حفظ ارتباط 
بین شرکت و بازنشستگان، در مواقع ضروری خدمات 
و تجارب این افراد استفاده کرد.در این ستون قصد 
داریم درصورت وجود هر شماره از یکی از افرادی که 
به تازگی به واسطه پایان دوران خدمت، از شرکت جدا 
شده و به درجه بازنشستگی نائل شده  است یاد کنیم 

و خدمات چندین ساله این افراد را ارج نهیم.

شــاپور بخشــی یکی از کارکنان سخت کوش شرکت 
پلیمر آریاساسول بود که به تازگی بازنشسته شده است. 
او که متولد 30دی1344 است، از اواخر سال 86 مشغول به 
کار شده بود و پس از شانزده سال فعالیت در این شرکت، در 
30آذر1402 به افتخار بازنشستگی از شرکت پلیمر آریاساسول 
رسید. آقای بخشی در زمان بازنشستگی تکنسین ارشد واحد 
برق و تهویه بود و پیش از ایــن در واحد تعمیرات و کارگاه 
مرکزی فعالیت کرده بود. در مراسمی که اخیراً برگزار شد، 
از خدمات وی تقدیر و تجلیل شد.شرکت پلیمر آریاساسول 
ضمن تقدیر از خدمات این عزیــزان، برای آن ها در تمامی 

مراحل زندگی آرزوی موفقیت و سربلندی دارد.

مختار مرشــدی یکی دیگر از کارکنان شرکت در واحد 
لجســتیک بود. وی که متولد 9تیر1342 است، در تاریخ 
31تیر1402، در شصتمین سالگرد تولد خود بازنشسته شد. 
در تاریخ هشتم آذرماه، چند ماه پس از بازنشستگی وی، در 
مراسمی از خدمات آقای مرشدی تقدیر شد. شرکت پلیمر 
آریاساسول ضمن تقدیر از خدمات این عزیزان، برای آن ها در 

تمامی مراحل زندگی آرزوی موفقیت و سربلندی دارد.

گفت وگو با انباردار بازنشسته آریاساسول

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

تجربیات سخت آن روزها، 
خاطرات شیرین امروز هستند

منوچهر خلیلیان
شروع کار من از سال 

63 بود و در پروژه های مختلفی 
کار می کردم. تا اینکه در سال 81 

از پتروشیمی اصفهان به پتروشیمی 
برزویه در عسلویه رفتم و در ادامه هم 

به عنوان پیمانکار به آریاساسول 
پیوستم
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روایتی از برگزاری کاروان زیارتی راهیان حرم دوست

مسافران سرزمین عشق
حفــظ روحیــه کارکنــان در محیط های صنعتــی و تعهد ســازمانی نســبت به حفظ فضــای فرهنگــی و عمومی 
کارکنــان و  خانواده های آن ها جزو ارکان اصلی شــرکت های بزرگ به شــمار می رود. بســیاری از شــرکت های بزرگ 
گزینه هــای مختلفــی را برای همراهی بــا نیازهــای فرهنگی و مذهبــی و اجتماعی کارکنان، متناســب با شــرایط 
عمومی جامعــه پیش بینی و اجــرا می کنند که درنظرگرفتــن تورهای ســیاحتی و زیارتی یکی از این گزینه هاســت.
شرکت ها با ایجاد زمینه و زیرســاخت های مختلف برای انجام تورهای مختلف تلاش می کنند فضایی نزدیک تر و صمیمی 
را میان اعضــای خانواده در وهله اول، و میان خانواده هــای کارکنان در قدم دوم، ایجاد کنند. برای کارکنان شــرکت های 
صنعتی با نیروهای اقماری که پرســنل یک یا دو  هفته و یا بیشــتر از کانون خانواده و صمیمیت آن دور هســتند، چنین 
تورهایی فرصتی غنیمت برای بودن در کنار خانواده محســوب می شود، مخصوصاً اگر ســفر زیارتی عتبات عالیات باشد. 
بر همین اساس، شرکت پلیمر آریاساسول از سال گذشته و در دوره مدیریت جدید خود تلاش کرده با برگزاری تورهای زیارتی، 
فضایی خاص و پرانرژی را ایجاد کند تا کارکنان و خانواده آن ها به مدت یک هفته در محیطی معنوی همچون کربلا و نجف قرار گیرند. 

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 

موانع اجرایی برون سازمانی برای 
اعزام 

پس از تصویب برگــزاری این تورها در کمیته 
فرهنگی تصمیم گرفته شــد که خانواده های 
شــرکت های همکار هم به انــدازه کارکنان 
آریاساسول از این تورهای فرهنگی بهره ببرند. 
اعزام اولین گروه از این تورها هم از بهمن 1401 
شــروع شــد.  در آبان 1402 تعداد 126 نفر از 
همکاران آریاساســول جهت اعزام به عتبات 
عالیات به فرودگاه امام خمینی اعزام شدند؛ اما 
مسئله ای پیش بینی نشــده رخ داد و آن اینکه 
کشــور عراق تمام پروازهای ورودی به نجف را 
کنسل کرد و به این ترتیب برنامه سفر مسافران 
آریاساسول هم متوقف ماند. لحظه تلخی بود و 
چهره های همکاران آریاساسولی و به خصوص 
فرزندان آن ها در هم فــرو رفت. این اتفاق که با 
دلخوری همکاران و سکوتی سنگین همراه بود، 
با برگشت خوردن یکی دیگر از پروازهای عتبات 
عالیات و بغض و حسرت مســافران آن یکباره 

ترکید. 
البته طبق اعلام ســازمان حج و زیارت، این 
ســفر باید دوباره در همان ماه انجام می شد و 
به همین دلیل با هماهنگی ای که انجام شــد، 
کارکنان مسافر کربلا دوباره با خوشحالی جمع 
شــدند و 90 نفر از آن ها به زیارت حرم امام 

حسین )ع( و سایر ائمه اطهار نائل شدند. البته 
تعدادی هم به دلیل تغییر برنامه و تغییر شیفت 

فرصت حضور نداشتند. 
حضور کودکان فضای تور را جذاب تر 

کرد 
یکی از نکات جالب این سفرها حضور کودکان 
و ذوق و شوق آن ها برای این سفرها بود. می توان 
گفت که شادی این کودکان در فضای برنامه زیارتی 
تأثیر زیادی داشت. در این سفرها به جهت حضور 
کودکان یک مربی کودک هم همراه بود تا کودکان 
را با فضای این سفر آشــنا کند.  بازخوردهای 
مثبت کاروان زیارتی راهیان حرم دوست زیاد 
بوده است و از زمان اتمام دوره قبلی این تورها، 
درخواست های مجدد برای حضور اعلام شده که 
امیدوارم با توجه به درخواست ها، فرصت مجدد 

برای همه کارکنان فراهم شود. 
روند ثبت نام در این تورهای زیارتی هم بسیار 
ساده است. تمام کارکنان آریاساسول در سامانه 
 داخلی شرکت ثبت نام می کنند و کارکنان 
شرکت های همکار هم اسامی را به نماینده اداری 
تحویــل می دهند. پس از آن، در جلســه ای با 
حضور مدیر مجتمع و رئیس حراست قرعه کشی 
این تورها انجام شــده و تعداد نفرات به صورت 
نصف به نصــف از بین کارکنان آریاساســول و 

شرکت های همکار تعیین می شود.  

برگزاری تور با استانداردهای سازمان 
حج و زیارت 

براساس این گزارش، این تورهای زیارتی که با 
عنوان »کاروان زیارتی راهیان حرم دوست« اجرا 
می شود، کاملًا تحت نظر ســازمان حج و زیارت 
است و به همین دلیل قیمت و کیفیت اجرای آن 
کاملاً متناسب با اســتاندارهای اعلام شده بوده  و 
هیچ شرکت خصوصی دخالت ندارد.  بر این اساس، 
در این تور زیارتی خانواده کارکنان ســه شب در 
کربلای معلی و سه شب در نجف اشرف و یک شب 
در کاظمین اقامت و حضور دارند. همچنین، یک 
بازدید و زیارت عبوری دوساعته از سامرا پیش بینی 
شده که همه این ها با توجه به برنامه ریزی رسمی 
سازمان حج و زیارت است و در تمام روزها کارکنان 
و خانواده آن ها در بهترین هتل ها با بهترین امکانات 
اقامت دارند. رویداد کاروان زیارتی راهیان حرم 
دوست با همکاری و مشارکت روابط عمومی، امور 
اداری  و امور مالی اجرا می شود و طبق آخرین اعلام، 
در سال گذشته مجموعاً 140 نفر و در سال 1402 
تاکنون 90 نفر به این سفر زیارتی اعزام شده اند. 
برنامه ریزی ها به گونه ای بوده است که بیشتر این 
تورها به دلیل گرمای هــوا و امتحانات فرزندان 
کارکنان در شش ماهه دوم سال برگزار شود و دو 
گروه بعدی یعنی مجموعاً 100 نفر از تعهدات سال 

1402، در ماه های پیش رو اعزام می شوند. 
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روایتی از برگزاری کاروان زیارتی راهیان حرم دوست

مسافران سرزمین عشق
حفــظ روحیــه کارکنــان در محیط های صنعتــی و تعهد ســازمانی نســبت به حفظ فضــای فرهنگــی و عمومی 
کارکنــان و  خانواده های آن ها جزو ارکان اصلی شــرکت های بزرگ به شــمار می رود. بســیاری از شــرکت های بزرگ 
گزینه هــای مختلفــی را برای همراهی بــا نیازهــای فرهنگی و مذهبــی و اجتماعی کارکنان، متناســب با شــرایط 
عمومی جامعــه پیش بینی و اجــرا می کنند که درنظرگرفتــن تورهای ســیاحتی و زیارتی یکی از این گزینه هاســت.

شرکت ها با ایجاد زمینه و زیرســاخت های مختلف برای انجام تورهای مختلف تلاش می کنند فضایی نزدیک تر و صمیمی 
را میان اعضــای خانواده در وهله اول، و میان خانواده هــای کارکنان در قدم دوم، ایجاد کنند. برای کارکنان شــرکت های 
صنعتی با نیروهای اقماری که پرســنل یک یا دو  هفته و یا بیشــتر از کانون خانواده و صمیمیت آن دور هســتند، چنین 
تورهایی فرصتی غنیمت برای بودن در کنار خانواده محســوب می شود، مخصوصاً اگر ســفر زیارتی عتبات عالیات باشد. 
بر همین اساس، شرکت پلیمر آریاساسول از سال گذشته و در دوره مدیریت جدید خود تلاش کرده با برگزاری تورهای زیارتی، 
فضایی خاص و پرانرژی را ایجاد کند تا کارکنان و خانواده آن ها به مدت یک هفته در محیطی معنوی همچون کربلا و نجف قرار گیرند. 

1402 آذر  شماره4/  1402سال نخست/  آذر  شماره4/  سال نخست/ 

موانع اجرایی برون سازمانی برای 
اعزام 
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مثبت کاروان زیارتی راهیان حرم دوست زیاد 
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است و به همین دلیل قیمت و کیفیت اجرای آن 
کاملاً متناسب با اســتاندارهای اعلام شده بوده  و 
هیچ شرکت خصوصی دخالت ندارد.  بر این اساس، 
در این تور زیارتی خانواده کارکنان ســه شب در 
کربلای معلی و سه شب در نجف اشرف و یک شب 
در کاظمین اقامت و حضور دارند. همچنین، یک 
بازدید و زیارت عبوری دوساعته از سامرا پیش بینی 
شده که همه این ها با توجه به برنامه ریزی رسمی 
سازمان حج و زیارت است و در تمام روزها کارکنان 
و خانواده آن ها در بهترین هتل ها با بهترین امکانات 
اقامت دارند. رویداد کاروان زیارتی راهیان حرم 
دوست با همکاری و مشارکت روابط عمومی، امور 
اداری  و امور مالی اجرا می شود و طبق آخرین اعلام، 
در سال گذشته مجموعاً 140 نفر و در سال 1402 
تاکنون 90 نفر به این سفر زیارتی اعزام شده اند. 
برنامه ریزی ها به گونه ای بوده است که بیشتر این 
تورها به دلیل گرمای هــوا و امتحانات فرزندان 
کارکنان در شش ماهه دوم سال برگزار شود و دو 
گروه بعدی یعنی مجموعاً 100 نفر از تعهدات سال 

1402، در ماه های پیش رو اعزام می شوند. 
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روش حل سودوکوی 
سامورایی همانند 

سودوکوهای عادی 
است. اعداد 1 تا 9 را 
طوری در خانه های 

خالی هر 5 جدول قرار 
دهید که در هر سطر ، 
ستون و هر بلوک 3 

در 3 فقط یکبار تکرار 
شود. تنها یک جواب 

وجود دارد و شما بدون 
حدس زدن می توانید 

آن را پیدا کنید.
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